
یـک باستان شـناس از تخریـب لایه هـای تاریخـی در پـروژه 
همسطح سـازی گـذر کمر زرین بـا میدان جلوخـان در خیابان 

کمـر زرین اصفهان خبـر داد.
در حالی که دو روز قبل و در تاریخ ۳۰ دی  و در بازدید شهردار 
اصفهـان از رونـد عملیـات عمرانـی احـداث گذر کمـر زرین، 
مدیـر منطقـه سـه  ایـن شـهرداری این طـور بیـان کـرده بود 
کـه »یکـی از پروژه هـای مهـم ایـن منطقه، همسطح سـازی 
گـذر کمـر زرین با میـدان جلوخان اسـت کـه موجب معضل 
رفت وآمـد و نیـز ترافیـک در این محل شـده اسـت.« اما یک 
باستان شـناس تأکیـد کرد کـه نقض قوانین مصـوب مجلس 

توسـط شـهرداری در این اقدام مشـهود اسـت.
عقیـل عقیلـی دراین باره به ایسـنا گفـت: این محـل به علت 
مجاورت با پشـته ای که مسـجد جامع اصفهـان روی آن قرار 
گرفته اسـت، از نظر باستان شناسـی در شـهر اصفهان بسـیار 

حائز اهمیت اسـت.
ایـن باستان شـناس افـزود: محل ایـن پـروژه در فاصله کمتر 
از ۳۰۰ متـری شمال شـرق مسـجد جامـع عتیـق اصفهـان و 

روبـه روی آرامـگاه پیـر پینه دوز واقع  شـده اسـت.
او در این بـاره توضیـح داد: طبـق قانـون، هرگونـه عملیـات 
عمرانـی در نقـاط باسـتانی بایـد بـا نظـارت اداره کل میـراث 
فرهنگی، گردشـگری و صنایع دسـتی اسـتان انجام شود و در 
صـورت برخـورد بـا لایه ها و نهشـت های باسـتانی، پـروژه تا 
روشـن شـدن ابعـاد قضیه متوقف شـود. بـر این اسـاس و در 
رابطـه با اقدام اخیر شـهرداری، قانون به طور مشـخص نقض 

شـده است.
ایـن باستان شـناس بـا حضـور در محل ایـن پروژه و بررسـی 
لایه هـای تخریب شـده، از وجود آثـار اسـتخوانی به جامانده از 
تدفین انسـانی، اشـیای تاریخی تخریب شـده ماننـد آجرهایی 
در ابعـاد مختلف، انواع ظروف سـفالی منقوش، ظروف سـاده، 

لعاب دار، تنبوشـه های سـفالی متعلق به دوران اسلامی و حتی 
آثاری مشـکوک از دوران پیش از اسـلام خبر داده اسـت.

عقیلـی در ادامـه این طور بیـان کرد: با نگاه مختصـری به آثار 
مورخینـی مانند حافـظ ابونعیم، می تـوان دریافت که دیرینگی 
احـداث مسـجد جامـع اصفهـان به اواسـط قـرن دوم هجری 

می رسد.
او گفـت: پیش تـر کاوش هـا و پژوهش هایـی از سـال ١٩٧١ 
گـروه  از  گالدیـری  پروفسـور  توسـط  میـلادی   ١٩٨٤ تـا 
جامـع  مسـجد  محـل  در  ایزمئـو  موسسـه  باستان شناسـی 
اصفهان انجام شـده بود. پـس از آن فعالیت ها و از سـال ١٣٧٧ 
شمسـی، بـار دیگر هیأت باستان شناسـی ایتالیایی به ریاسـت 
پروفسـور برونـو جنیتو، فصـل جدید مطالعات خود در مسـجد 

عتیـق را آغـاز کردند.

ایـن باستان شـناس افـزود: بر اسـاس صحبت های پروفسـور 
برونـو جنیتـو بـه  احتمـال فـراوان، آثـاری پیـش از اسـلام در 
محـل تپـه درسـت در زیـر محـل قرارگیـری مسـجد جامـع 

فعلـی، پیـش از سـاخت آن وجـود داشـته اسـت.
عقیلی ادامه داد: در ادامه، بررسـی های مربوط به سـال ١٣٨٤ 
شمسـی توسـط دکتر محسـن جاوری در اطراف محل مسجد 
جامـع اصفهـان صـورت گرفـت که نتیجـه ایـن گمانه زنی ها 
از دیرینگیِ محلات اطراف مسـجد حکایت داشـت. محسـن 
جـاوری در سـال ١٣٨٤ در اطـراف مسـجد جامـع و خیابـان 
مجلسـی گمانه هایـی حفر کـرده که نتیجـه این ترانشـه ها و 
لایه نـگاری آن ها، کشـف نهشـت هایی از اعصار صدر اسـلام 

بود.
او بـا اشـاره به یافته هایی کـه در محل پروژه همسطح سـازی 
گـذر کمـر زریـن بـا میـدان جلوخـان در خیابـان کمـر زرین 
به دسـت آمده اسـت، افـزود: این بـار امـا کمـی دورتـر و جایی 
در محـل خیابـان کمـر زریـن و در مقابل آرامگاه پیـر پینه دوز 
واقع در شمال شـرقی مسـجد جامع اصفهان و پشـته باستانی 
کـه مسـجد روی آن واقـع  شـده، آثاری ارزشـمند شـامل آثار 

اسـتخوانی، سـفالی و تأسیسـات به چشـم می خورد.
او تأکیـد کـرد: بی تردیـد شـروع فصـل جدیـد یـک بررسـی 
نظام منـد، گمانه زنـی و کاوش دقیـق باستان شناسـی در ایـن 
محـل قـادر به پاسـخگویی سـؤالات متعـدد باستان شناسـان 
در رابطـه با پیشـینه تاریخی و اسـتقرارهایی کهن تر در شـهر 

اصفهـان خواهـد بود.
عقیلـی گفـت: اقـدام اخیـر شـهرداری اصفهان بـدون رعایت 
موازیـن قانونـی، رفتـاری آسیب رسـان بـوده و باعـث امحای 
لایه های باسـتانی شـده اسـت. تداوم این اقدامـات ضد قانون 
باعث نابودی هویت تاریخی اصفهان شـده و آن را از شـهری 

بـا سـابقه کهن بـه شـهری بی هویت تبدیـل می کند.
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سرانه 15/7 میلیون تومانی 
هر شهروند در بودجه 

1403 شهرداری

برگزاری رالی خودروهای 
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     ادامه در صفحه 2

   صفحه 5

در حال حاضر بسیاری از خیابان های سطح شهر اصفهان هنوز پیاده رو ندارند و حتی پیاده رو پیوسته هم ندارند. حتی بزرگراه هایی در سطح شهر اصفهان وجود دارد که پیاده روی کندرو 
آن ها هنوز احداث نشده و باید عقب نشینی ایجاد شود؛ اما باید گام را فراتر بگذاریم و در احداث خیابان به اجرای پیاده راه هم توجه کنیم

مسیرتبدیلچهارباغبهپیادهراه
 نه به پلاستیک 
بر تن پلاستیک

خبر  اصفهان  شهرداری  گذشته  روز 
پرداخت  تبلیغاتی  تابلوهای  نصب 
عوارض را در سطح شهر منتشر کرد. 
کمی قبل تر از آن خبر تبلیغات شهری 
با محور فرهنگ سازی و شعار »نه به 
پلاستیک« در قالب پوسترهای مختلف و متنوع منتشر 
شد. نه چندان قبل تر از آن بخش وسیعی از تبلیغات طرح 
جدید جمع آوری زباله در همین شکل و شمایل و با نصب 
بنرهای مختلف از خیابان اصلی گرفته تا کوچه و معتبر 
فرعی انجام شد. دو طرح شکست خورده رسانه ها و جای 
مو در غذا نیست و مانند اینها را نیز در خاطر داریم و از آن 
پررنگ تر شاید طرح دیوار پازلی بود که میراث ماندگاری از 
دوره قبلی مدیریت شهری شد و تمام این تبلیغات زیاد و 
گسترده بر تن بنرهایی نشستند که هم تاریخ انقضایشان 
کوتاه است و هم قابل استفاده مجدد یا بازیافت زودهنگامی 
نیستند، آن طور که دلخوش باشیم به زودی بتوانند به چرخه 
هزینه های شهرداری برگردند. شاید بتوان گفت تنها سود 
و صرفه در این قبیل تبلیغات شامل بنرهای نوروزی و 
تقارنش با ماه رمضان باشد که دست کم سه سالی می توان 

از آن باز استفاده کرد. 

   صفحه 1

   صفحه 6

 تخریب لایه های تاریخی با احداث
 گذر کمر زرین در اصفهان

 هزینه های انرژی فولادسازان 
نزدیک به نرخ جهانی

یک باستان شناس خبر داد:
تخریب لایه های تاریخی با احداث گذر کمر زرین در اصفهان

شهریار مغانلو در دومین بازی تیم ملی مقابل هنگ کنگ 
فرصت بازی پیدا کرد اما قدر این موقعیت باارزش را 

ندانست. 

در نشست»بازگرداندن هویت تاریخی به چهارباغ« پاسخ داده شد 

آگهی مزایده
فروش مرغ پیر شرکت سیمرغ

 بدینوسیله به اطلاع میرساند شرکتسیمرغاصفهان در نظر دارد تعداد 215000 قطعه
مرغ پیر مجموعه 5 تا 8 مزرعه 2 خود را از طریق مزایده بفروش برساند. لذا 
متقاضیان میتوانند حداکثر تا پایان روز شنبه مورخ 1402/11/07 پیشنهاد کتبی خود 
را به آدرس اصفهان خیابان شیخ صدوق شمالی خیابان شیخ مفید نبش کوچه شماره 

6 )سعدی( کدپستی 8164767591 ساختمان سیمرغ طبقه دوم تحویل نمایند.

شرکت سیمرغ واحد اصفهان

نوبت اول

مناقصه عمومی / یک مرحله ای 

سازمانعمرانزایندهروددر نظر دارد انجام خدمات و فعالیتهای امور باغبانی ، فضای سبز  و جنگلداری 
، خدماتی ، انتظامات و نگهبانی در حوزه فعالیت سازمان عمران زاینده رود  را  به شماره سیستمی 

1402/4957 از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.
کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت )ستاد( www.setadiran.ir  انجام خواهد شد.
متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه ، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی 

) به صورت برخط( برای کلیه صاحبان مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را بعمل آورند.
مواعدزمانی:

-تاریخانتشارفراخوان: 1402/11/03
-مهلتدریافتاسنادفراخوان:تا ساعت 19 مورخ 1402/11/10

-مهلتارسالپیشنهادات: تا ساعت 19 مورخ  1402/11/24
-زمانبازگشاییپاکتها:ساعت 10 روز چهار شنبه مورخ 1402/11/25

نوعومبلغتضمینشرکتدرفرایندارجاعکار:ضمانتنامه به ارزش 5 درصد قیمت برآورد
اطلاعاتتماسوآدرسدستگاه:

info@ioz.ir:ایمیلسازمان www.ioz.ir  :آدرسسایتسازمان
تلفنسازمان: 32673080- 32673010

نوبت اول

 مسعود منتظری نجف آبادی
 مدیرعامل سازمان عمران زاینده رود

نوبت اول

  فراخوان آگهـــي مناقصه عمومي
 از طریق ارزیابی کیفی

شرکتگازاستاناصفهان,درنظرداردجهتموضوعزیر:
موضوعمناقصهعملیاتاجراییتعویضپوششحدود5/6کیلومترخطتغذیه24اینچصنایع

به شماره فراخوان ) 2002091138000171 ( مورخ 1402/10/27 را از طریق سامانه ی تدارکات الکترونیکی دولت به 
آدرسwww.setadiran.ir  برگزار نماید . کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه 

گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت  )ستاد(  انجام خواهد شد .
-کدفراخوانپایگاهملیمناقصات:53163585  مورخ 1402/10/27

-مهلتزماندریافتاسناداستعلامارزیابیکیفیازسایت: تا 19:00  روز 1402/11/15
-مهلتارسالپاسخاستعلامارزیابیکیفیدرسامانهستاد:تا ساعت 19:00 روز 1402/11/29

-تاریخارجاعاسنادبهکمیتهفنیبازرگانی:  ساعت 09:30 صبح روز 1402/11/30
بهمنظورشرکتدراینمناقصه،داشتنحداقلپایه4تاسیساتوتجهیزاتیاحداقلپایه5نفتوگازالزامیمیباشد.

-مبلغبراوردکارفرما:  379,906,874,400  ریال
مبلغضمانتنامهشرکتدرفرایندارجاعکار: 16,299,000,000 ریال

جهت دریافت اطلاعات بیشتر  با شماره تلفن 38133759-031 تماس حاصل نمایید. 
فکس جهت ارسال مکاتبات درخصوص طرح هرگونه سوال و ابهام در برگزاری مناقصات 031-38133914

اطلاعاتتماسسامانهستادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه: مرکز تماس  41914 021                                                                                                       

   روابط عمومی شرکت گازاستان اصفهان

نوبت اول

      م الف: 1647401

شرکت ملی گاز ایران 
شرکت گاز استان اصفهان 

روز
ن ام

ها
صف

ی/ ا
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ی ر
هد

د م
سی

ک: 
افی

گر
فو

این

»امیرعلی« و »رَستا« بیشترین 
نامگذاری  پســران و  فراوانی 
دختران نوزاد را در اســتان اصفهان از ابتدای 

سالجاری تاکنون داشته است.

پرتکرارترین نام ها 
در استان اصفهان

مینا عباسپور

رستاامیرعلی

40000
تعداد ولادت ثبت شده 

در 9 ماه گذشته
2/12

میزان افزایش ولادت
نسبت به سال گذشته

740
 تعداد دوقلوها 

در استان اصفهان

40
 تعداد سه قلوها 
در استان اصفهان

6
 تعداد چهارقلوها 
در استان اصفهان
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در سایت اصفهان امروز اسکن کنید
4826 شـــمــاره   | بیستم  ســـال   |  1402 بهمن   03 سه شنبه| 
شماره ارسـال پـیامک:30007446   | تلفن ارتـباط خوانندگان : 36293750

بالاتر از خطر
آنقدر نقد گفتیم و نوشتیم که                           طی ۶۱ سال گذشته 

حالا خناق گرفته ایم و دست راستمان به سختی حرکت 
می کند و پس از قلم زدن یک صفحه از کار می افتد تا 
امروز به مسئله ای بغرنج برخوریم که فرمول حل آن 
در هیچ قوطی هیچ عطاری پیدا نمی شود. درحالی که 
قبل از این و طی چند ماه گذشته یکی دو بار پیرامون پیامدهای آن اخطار 
داده بودیم و در دیگر رسانه های مجازی هم تذکراتی به چشم می خورد 
اما همچون بقیه معضلات مبتلابه کشور کسی نبود تا آن را جدی بگیرد 
و اجازه ندهد هزاران نفر بیمار مستأصل تعویض دریچه میترال و آئورت 
قلب به یک بن بست ناگشودنی برسند که انتهای آن مرگ خاموش است! 
قبلا پیرامون کمبود و امروز نایاب شدن قرص وارفارین سخن گفته شده که 
نه تنها واردات آن برای دولت هزینه ای ندارد زیرا پول آن همراه با عوارض 
و سود تجارتی و بازرگانی از بیمار نیازمند گرفته می شود بلکه تلاشی طی 
این سال ها در بستر دانش بنیان ها نشده تا به تولید آن در کشور بپردازند که 
البته بهره وری چندانی را به همراه ندارد اما با توجه به رشد منفی جمعیت 
می تواند از مخاطرات جدی و مرگ ومیرهای قطعی هزاران نفر پیشگیری 
کند. در این مقاله سعی شده است تنها به نقل قول رسمی از کارشناسان امر 
و منابع پرداخته شود که فرارو در گفتگویی با یکی از متخصصان قلب کشور 
در تاریخ ۲۵ آذر ۱۴۰۲ به شرح زیر انجام داده است. دکتر شبنم محمد زاده، 
متخصص قلب و عروق و فولوشیپ بیماری های مادرزادی قلب بزرگسالان، 
اینگونه می گوید که »وارفارین یک داروی ضد انعقاد است که بر اساس مهار 
کردن عملکرد )ویتامین )k در بدن کار می کند. ویتامین k هنگامی که در 
بدن بریدگی ایجاد می شود، یک مسیر انعقادی ایجاد می کند و به قطع شدن 
سریع خونریزی کمک می کند؛ بنابراین وقتی داروی ضد انعقادی، استفاده 
می کنیم، با مکانیسم های مختلف، چرخه مسیر انعقاد را می شکنیم تا زمان 
انعقاد طولانی تر یا متوقف شود و درنهایت از ایجاد لخته خون جلوگیری 
کند. یکی از دارو هایی که برای ایجاد چنین مکانیسمی استفاده می شود، 
)وارفارین( است. وارفارین روی ویتامین k تاثیر گذاری قابل توجهی دارد. در 
طول زمان، دارو های دیگری تولید شد که بر قسمت های دیگری از چرخه 
انعقاد اثر می کنند. برای مثال دارو هایی ازجمله آسپرین روی )پلاکت های 
خون( اثر می گذارند. اما به مرور اثربخشی وارفارین نسبت به سایر دارو ها 
مشخص تر شد. تا پیش ازاین، وارفارین برای بسیاری از مشکلات به کار 
می رفت ازجمله لخته های داخل پا، آمبولی ریه، آریتمی های مختلف. بعد ها 
تعدادی از دارو ها ایجاد شد که پایه آن ها ویتامین k نبود. ولی اثر ضد انعقادی 
را در بیماری هایی داشت که با ریسک لخته کمتری همراه بودند. مهم است 
توجه کنیم که اثر دیگر دارو ها به اندازه اثر وارفارین نیست بلکه ضعیف تر 
است. وارفارین در برخی از بیماری های خاص استفاده می شود؛ مثلا در 
شرایطی که دریچه فلزی در بدن قرار می گیرد. چون این شرایط با احتمال 
بالای »لخته زایی« همراه است، یک داروی خوراکی کارآمد )وارفارین( دارد. 
درواقع در مطالعات متعددی مشخص شد که دارو های دیگر نه تنها ریسک 
لخته خون را کم نمی کنند، بلکه در برخی شرایط حتی ممکن است موجب 
افزایش ریسک لخته خون شوند. به همین دلیل مطالعات متوقف شد و 
استفاده از دیگر دارو ها در دریچه های فلزی )منع مطلق( شد. تنها دارویی 
که ازنظر سازمان غذا و داروی آمریکا )FDA(، برای دریچه فلزی قلب 
مورد تأیید است، همین وارفارین است. درباره دیگر بیماری ها نیز وارفارین 
به دیگر دارو ها ارجحیت دارد. فقدان وارفارین در برخی از بیماری ها کشنده 
نیست، اما درباره بیمارانی با دریچه های فلزی قلب، هیچ جایگزین دیگری 
نداریم. یکی از معدود کار هایی که می توانیم در زمان منع مصرف یا کمبود 
داروی وارفارین انجام دهیم بستری کردن بیمار است. برای مثال در مادران 
باردار که منع مصرف وارفارین دارند، سعی می کنیم با کمک داروی تزریقی 
)هپارین( شرایط بیمار را تحت کنترل بگیریم. البته این روش به اندازه استفاده 
از وارفارین موثر نیست و خطرات خاص خود را دارد. همچنین داروی دیگری 
وجود دارد به نام )انوکساپارین( که تزریقی است، ولی بازهم در بیمارانی با 
دریچه های فلزی به شکل طولانی مدت نمی توان از این نوع دارو ها استفاده 
کرد. برای مثال برای مدت کوتاهی ازجمله یک هفته قابل استفاده است و 
دائمی نیست. آن چه که وارفارین را ویژه می کند این است که با همه چیز 
تداخل دارد، حتی برخی از مطالعات نشان داده که اگر بیمار در حالت استرس 
باشد، ممکن است دوز این دارو کم وزیاد شود و به طورکلی همیشه مریض 
در هنگام مصرف این دارو باید در فواصل زمانی مشخص آزمون های انعقاد 
خون بدهد. تست هایی مثل PT/INR کمک می کند که مطمئن باشیم 
بیمار در دور درمانی مناسبی قرار دارد. استفاده از هر دارو یا درمانی در کنار 
این دارو می تواند بسیار حساس باشد. به همین دلایل است که ما مدام به 
همه بیماران توصیه می کنیم همیشه یک شرکت دارویی خاص را انتخاب 
کرده و از همین شرکت داروی خود را تامین کنند. متاسفانه اکنون چنین 
گزینه ای را نداریم و مجبوریم به بیماران بگوییم هر دارویی را که توانستید 
پیدا کنید و بخرید. هر بار که شرکت تولیدکننده دارو تغییر می کند، ما با 
مشکلاتی جدید در قبال بیمار روبه رو هستیم؛ بنابراین باید دائم با آزمایش 
بررسی کنیم که مبادا سطح درمانی بیمارمان تغییر کند. پیش ازاین، و قبل از 
دوران کرونا به شکل کوتاه مدت درگیر کمبود داروی وارفارین بودیم و آن 
موقع هم بیماران سردرگم بودند که از کجا وارفارین تهیه کنند، اما آن بار، 
کمبود وارفارین مثل این دفعه، طولانی نشده بود. به طورکلی میزان دارو های 
وارداتی قلب بسیار کم شده است. البته من عقیده دارم که دارو های ساخت 
کشور خودمان چندان تفاوتی با دارو های وارداتی ندارند. هرچند در برخی 
موارد خاص، عوارض بیشتری را در بیماران مشاهده می کنیم. اما مسئله این 
است که برخی دارو های پایه ای درمان نارسایی قلبی را نیز نداریم. برخی 
بیمارستان های دولتی و نه همه آن ها دسترسی بهتری به تعدادی از دارو های 
کمیاب دارند. همچنان توصیه اکید من این است که اگر شخصی بین دو تا 
سه روز وارفارین موردنیاز خود را پیدا نکرده است، یا بستری شود یا داروی 
زیرپوستی را تزریق کند )داروی خوراکی نه(. متاسفانه عوارض عدم مصرف 
وارفارین برای دریچه های فلزی بسیار بالا است. البته نوع دریچه ها فرق 
می کند و عوارض عدم مصرف دارو و شانس لخته شدن خون، بدون مصرف 
وارفارین، بر اساس شرایط دریچه ها و این که از چه برندی باشد و در موقعیت 
کدام دریچه قرار گرفته باشد متفاوت است. اما ریسک بسیار بالایی وجود 
دارد که در سایه فقدان مصرف دارو، خون بیمار در ناحیه دریچه لخته شود. 
این وضعیت، بسیار بسیار خطرناک است. مایلم تاکید کنم، در کنار بار فیزیکی 
که کمبود وارفارین به بیماران تحمیل می کند، بار روانی بالایی نیز به آنان 
تحمیل می شود. این که فرد به یک دارو محتاج باشد و برای پیدا کردن 
دارو مجبور باشد به ده ها بیمارستان و هلال احمر مراجعه کند، خود می تواند 
شرایطی استرس زا باشد و کاملا اعصاب فرد را به هم بریزد. اتفاقا همین 
وضعیت پر از استرس، حال بیماران را بدتر می کند. عوارض عدم مصرف 
دارو در هر سن و سالی خطرناک است و اگرچه دوز دارو در کودکان )به 
علت وزن کمتر( کمتر است، اما فقدان مصرف وارفارین در کودکان به اندازه 
بزرگسالان خطرناک است.« حالا با این تفاسیر مستند و علمی باید از متولیان 
امر و بخصوص سازمان غذا و داروی وزارت بهداشت سوأل کرد در این مدت 
محدود چه کسانی ترک فعل کرده اند که امروز هزاران نفر از آحاد جامعه باید 

منتظر مرگ زودرس و ناخواسته خود باشند؟
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رویداد

نه به پلاستیک بر تن پلاستیک
ادامـه از صفحـه یـک:   اگرچـه کـه آذین بنـدی و نیز 
تبلیغات شـهری نخسـت بـه خلاقیـت و تنوع احتیاج داشـته 
و دوم اینکـه در قالـب و بسـترهای مختلف سـمعی و بصری 
در حـال انجـام اسـت؛ امـا آنجایـی که هـدف این نوشـتار در 
مـورد صرف هزینه های سـنگین بـرای امری تکـراری و غیر 
قابـل جبرانـی اسـت که جذابیت و تنـوع هم نداشـته و آن قدر 
انجـام شـده و می شـود کـه نخ نما شـده اسـت. گویی بعـد از 
انقـلاب برنوشـته ها کـه عبـور از پارچه نویسـی بـه چـاپ بنر 
بـود، ایـن صنعت بنا نـدارد تحـول دیگـری را در دل تبلیغات 
شـهری اصفهان تجربه کند. با اینکه در دوره ای شـاهد بودیم 
کـه کیسـه های پارچـه ای در فروشـگاه ها توزیـع و به جـای 
پلاسـتیک عرضـه می شـد و مـردم اسـتقبال زیـادی از آن 
کردنـد. ایـن تبلیغـات سـاده آن قـدر کارآمد بود که به سـرعت 
وارد چرخـه سـبک زندگـی مـردم شـده و در بخش هـای 
دیگـر ماننـد نانوایـی و میوه فروشـی نیـز رخنه کـرد؛ اما بهانه 
هزینه بربـودن آن تیشـه بزرگـی بـر تـن نه به پلاسـتیکی زد 
کـه تـازه داشـت در دل خانواده های اصفهانی جا بـاز می کرد. 
ولـی ایـن بهانه در قبـال هزینه هـای گزافی که امـروز صرف 
تبلیغـات غیرقابل بازیافـت و کثیری کـه در تولیداتی همچون 
بنرهـا صرف می شـود خود هیچ گونـه توجیه اقتصـادی ندارد. 
تبلیغـات شـهری مـا کـه در چند سـال اخیـر به ویژه دو سـال 
گذشـته انتقادات بزرگـی در حوزه محتوا را تجربه کرده اسـت، 
بـا بی توجهـی بـه ایـن امـر اکنـون از محتـوا بـه اجرا نیـز در 
حال سـقوط اسـت. وقتی نه به پلاسـتیک بر تن پلاسـتیک 

بنشـیند، به جـز ضدفرهنـگ چه چیـز تبلیغ می شـود؟

  سرمقاله

حیاتوحشعباسآباددرخطرانقراضگونههایکمیاباست
معاون محیط زیســت طبیعی و تنوع زیستی سازمان 
حفاظت محیط زیست کشور گفت: پناهگاه حیات وحش 
عباس آباد یکی از مهمترین زیستگاه های کشور به لحاظ 
حضــور و حمایت از انواع گونه هــای کمیاب و در خطر 
انقراض به ویژه گربه سانان است. به گزارش فارس، حسن 
اکبری، معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان 
حفاظت محیط زیست کشــور با سفر به استان اصفهان، 
به بررســی ظرفیت های مناطق تحت مدیریت و  تنوع 
زیستی شهرستان های اردستان و نائین پرداخت. او ضمن 
دیدار با محیط بانان و مشاهده و بررسی شرایط زیستگاه و 
جمعیت حیات وحش منطقه حفاظت شده کهیاز، در برنامه 
سرشــماری حیات وحش این منطقه نیز شرکت کرد و از 

زیستگاه های طبیعی شهرستان اردستان بازدید کرد.
اکبــری ضمن حمایت و تبیین ضــرورت و اهمیت 
مشــارکت مردم و جوامع محلی در توســعه حفاظت از 
محیط زیســت، از حفاظت گاه مشارکتی پیشنهادی کوه 
شــیر در بخش مرکزی شهرســتان نائین، بازدید کرد 
و با جمعــی از حامیان محلی حیات وحــش و همیاران 
محیط زیست و منابع طبیعی در خصوص حفاظت بیشتر 
از این عرصه طبیعــی، دیدار و گفت وگــو کرد. معاون 
محیط زیســت طبیعی و تنوع زیســتی سازمان حفاظت 
محیط زیست کشور مصوبه و ابلاغیه اخیر هیأت وزیران 
در خصوص اجرای بند ب ماده ۳۸ قانون شــکار و صید 
با موضوع مقررات حاکم بر حفاظت گاه های مشارکتی را 
بستر قانونی بسیار مهم و راهگشا برای توسعه مشارکت 
بخش خصوصی در صیانت از تنوع زیستی و حفاظت و 
بهره برداری پایدار و مردم محور از طبیعت دانست. او در 
بازدید از زیستگاه های یوزپلنگ و پلنگ ایرانی در پناهگاه 

حیات وحش عباس آباد شهرستان نائین اقدام های انجام 
شده و در حال اجرا در زمینه تأمین منابع آب پایدار برای 
حیات وحش به ویژه از طریق ایجاد ســطوح باران گیر و 
احداث آب انبارهای زیرسطحی و هماهنگ با طبیعت را 
بسیار با  ارزش توصیف کرد.  اکبری در ادامه از حمایت ها 
و تأمین اعتبار لازم برای تجهیز مناطق در راستای رفع 
نیازهای اساسی حیات وحش خبر داد و راهکارهای تهیه و 
توسعه فناوری های جدید از جمله پایش هوایی و استفاده 
از دوربین های برخط و دید در شــب بــرای حفاظت از 
گونه های گوشــتخوار و علفخوار موجود در این پناهگاه، 

موردبررسی قرار گرفت.
معاون محیط زیســت طبیعی و تنوع زیستی سازمان 

حفاظت محیط زیســت کشــور پناهــگاه حیات وحش 
عباس آباد را یکی از مهمترین  زیســتگاه های کشور به 
لحاظ حضور و حمایت از انواع گونه های کمیاب و در خطر 
انقراض به ویژه گربه سانان دانست و بر حمایت، تقویت و 
گسترش زیرساخت های حفاظتی این منطقه با همکاری و 
هم افزایی بین بخشی و جوامع محلی تأکید کرد. او ضمن 
دیدار با محیط بانان از اخذ موافقت نامه های بین دستگاهی 
و تکمیل پرونده منطقه شکارممنوع کلاته برای طرح در 
شورای عالی حفاظت محیط زیست برای ارتقا به پناهگاه 
حیات وحش خبــر داد. احمدرضا لاهیجان زاده، مدیرکل 
حفاظت محیط زیســت استان اصفهان نیز در این بازدید 
بر حفاظت مشــارکتی از عرصه هــای طبیعی و مناطق 

تحت مدیریت با مشــارکت جوامع محلی اشــاره کرد و 
اســتفاده از ظرفیت های ایجاد و توسعه حفاظت گاه های 
مشارکتی حیات وحش در شهرستان نائین را تکمیل کننده 
حلقه حفاظتی محیط زیست در منطقه عباس آباد عنوان 
کرد. او تلاش و اقدام به منظور  پیگیری، اطلاع رسانی، 
آموزش، هماهنگی  بین دســتگاهی و تسهیل و تسریع 
در صدور مجوزهای این نــوع حفاطت گاه ها، مطابق با 
ضوابط و شــیوه نامه های ابلاغــی را یکی از برنامه های 
اصلی  اداره کل در حوزه محیط طبیعی در شــکل گیری 
حفاظت  گاه های مشــارکتی حیات وحش با هدف ایجاد 
شبکه حفاظت در استان با استفاده از ظرفیت های جوامع 

محلی و مردم عنوان کرد.

زنده گیری 2۶۹ قلاده سگ 
ولگرد در منطقه 10 اصفهان

مدیر منطقه ۱۰ شــهرداری اصفهان گفت: از ابتدای 
سال جاری تاکنون ۲۶۹ قلاده سگ ولگرد در سطح این 

منطقه زنده گیری و تحویل پناهگاه حیوانات شده اند.
محمد صیرفی نژاد با اشاره به اینکه برخی اهالی این 
منطقه نسبت به حضور سگ های ولگرد شاکی بودند و 
این موضوع را از طریق تماس با سامانه ۱۳۷ مطرح کرده 
بودند، به ایمنا گفت: خدمات شهری این منطقه طبق یک 
برنامه مدون اقدام به زنده گیری سگ های ولگرد منطقه 

می کند.
او افزود: در پی این تماس ها، تیم های گشت مربوطه 
به محل مربوطه اعزام می شوند، محدوده را رصد می کنند 
و در صورت مشاهده سگ های ولگرد، آن ها را جمع آوری 
می کنند که بر همین اساس از ابتدای سال جاری تاکنون 
۲۶۹ قلاده سگ ولگرد در سطح این منطقه زنده گیری و 

تحویل پناهگاه شدند.
مدیر منطقه ۱۰ شــهرداری اصفهان تأکید کرد: این 
منطقه رتبه سوم زنده گیری سگ های ولگرد را بین مناطق 

شهرداری اصفهان دارد.
صیرفی نژاد گفت: برخی اعضای شورای اسلامی شهر 
اصفهان نیز نسبت به سگ های ولگرد در مناطق مختلف 
از جمله حصه ناراضی بوده اند و درخواســت جمع آوری 
سگ های ولگرد را داشته اند، از این رو شهرداری این منطقه 
به صورت ویژه نقاط تجمع سگ ها را شناسایی و اقدام به 

جمع آوری آن ها کرده است.
او با بیان اینکه شهرداری منطقه ۱۰ از یک طرف به 
دنبال درخواست شهروندان و شورای اسلامی شهر اقدام 
به جمع آوری سگ های ولگرد می کند و آن ها را به پناهگاه 
تحویل می دهد، ادامه داد: شــهروندانی که به سگ های 
ولگرد غذا می دهنــد، موجب افزایش و لانه گزینی آن ها 
در محدوده مورد اعتراض یعنی خیابان شــهید خزایی و 

محدوده حصه می شوند.
مدیر منطقه ۱۰ شــهرداری اصفهان تصریح کرد: از 
شهروندان درخواست می شود برای حفظ حقوق حیوانات 
و رفع مزاحمــت آن ها هرگونه کمک بــه تهیه غذای 
سگ های ولگرد را به پناهگاه نگهداری سگ های ولگرد 

تحویل دهند.
صیرفی نژاد با بیان اینکه بخشــی از شناســایی ها از 
طریق اکیپ شناسایی خدمات شــهری بوده و بخشی 
دیگر از طریق پیام های مردمی سامانه ۱۳۷ است، گفت: 
بر اساس درخواست ها و شکایت های مردمی، گشت ها به 
نقاط اعلامی اعزام می شود، اما این مهم نیازمند همکاری 

شهروندان است.

کشف انبار کالاي قاچاق در 
خمینی شهر

گروه رویداد: جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف 
انواع لوازم خانگی خارجی قاچاق در شهرستان خمینی شهر 
خبر داد.سردار محمدرضا هاشمی فر بیان کرد: مأموران 
پلیــس امنیت اقتصادی اســتان اصفهان با اشــرافیت 
اطلاعاتی  از دپوی انواع لوازم خانگی قاچاق در انباری واقع 
در شهرستان خمینی شهر مطلع و موضوع را در دستور کار 
خود قرار دادند.وی افزود: مأموران پس از کسب اطلاعات 
لازم و اخذ مجوز از مرجع قضائی به همراه مأموران پلیس 
امنیت اقتصادی شهرستان خمینی شهر از انبار مذکور بازدید 
کردند و درنتیجه انواع لوازم خانگی خارجی شامل پکیج، 

هود، فر توکار و سینک را کشف کردند.
جانشین فرمانده انتظامی استان اصفهان با بیان اینکه 
کارشناسان ارزش کالاهای مکشوفه را ۱۰ میلیارد ریال 
برآورد کردند اظهار داشت: پس از بررسی صورت گرفته 
توسط کارشناســان اداره صنعت، معدن و تجارت قاچاق 
بودن کالاها بر اســاس قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
محرز و تمامی این اموال با دســتور قضائی توقیف شده 
و پرونده آن برای رســیدگی  به اداره تعزیرات حکومتی 

شهرستان خمینی شهر ارسال شد.

خبر کوتاه 

معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان حفاظت محیط زیست کشور در سفر به اصفهان:

گروه رویداد: معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
اصفهان گفت: محور برنامه های ایام ا... دهه فجر جهاد تبیین 
است؛ دستاوردهای نظام اسلامی باید به خوبی و هنرمندانه 
بیان شــود و در میان دستاوردها، هویت ملی و اقتدار نظام 
جمهوری اســلامی در اولویت قرار بگیــرد. محمدرضا 
جان نثاری معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
اصفهان، در نشست هماهنگی ویژه برنامه ستاد بزرگداشت 
دهه فجر استان ضمن تبریک اعیاد ماه رجب و تسلیت در 
پی شهادت مستشاران سپاه پاسداران در سوریه اظهار کرد: 
برنامه های ایام ا... دهه فجر بسیار حائز اهمیت است زیرا 
پیروزی انقلاب اسلامی حرکتی بی بدیلی در جهان بود از 

این رو بر امتداد و گرامیداشت این راه روشن تأکید داریم.
او افزود: انقلاب اســلامی حاکمیت را ذیل حاکمیت 
خداوند متعال تشکیل داد و این تنها حکومتی در عالم است 
که این خصوصیت را دارد. معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
اســتانداری اصفهان گفت: گرامیداشت دهه فجر انقلاب 
اسلامی بیانگر اصل این واقعیت است از این رو نسل های 
ما باید بدانند که چه اتفاقاتی افتاده است، انقلاب نه ارزان 
و نه فوری به دست آمده است، بلکه خون جوانان و مردم 

ما جاری شد تا انقلاب اسلامی به پیروزی رسید. جان نثاری 
خاطرنشان کرد: پس از فتنه سال گذشته که دشمنان به 
دنبال براندازی نظام بودند، به فضل الهی، رهنمودهای مقام 
معظم رهبری و هوشیاری مردم نظام جمهوری اسلامی 
همچنان با قدرت برپاست، در این شرایط باید نشان دهیم 

که استحکام نظام از گذشته بیشتر است.او ضمن تأکید بر 
نشان دادن حضور همگانی مردم در ایام ا... دهه فجر گفت: 
باید نشــان دهیم که آحاد مردم نه خســته شده اند و نه از 
نظام اسلامی روی گردان هستند. معاون سیاسی امنیتی و 
اجتماعی استانداری اصفهان اظهار کرد: برنامه ریزی برای 

ایام الله دهه فجر باید عملیاتی، متمرکز، دقیق، مؤثر و توأم با 
جهاد تبیین باشد. جان نثاری تأکید کرد: مسئولیت برگزاری 
شایسته برنامه های دهه فجر با فرمانداران و ستادی است 
که در هر شهرستان تشکیل می شــود. او ادامه داد: تمام 
دستگاه ها و آحاد مردم باید در برگزاری برنامه های ایام الله 
دهه فجر نقش داشته باشند و برنامه ها به صورت همگانی 
برگزار شود. جان نثاری تصریح کرد: محور برنامه ها جهاد 
تبیین است و دســتاوردهای نظام اسلامی باید به خوبی و 
هنرمندانه بیان شــود و در میان دستاوردها، هویت ملی و 
اقتدار نظام جمهوری اسلامی در اولویت قرار بگیرد. معاون 
سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتانداری اصفهان افزود: 
ضرورت حضور همگانی مردم در انتخابات باید تشریح شود. 
او تأکید کرد: گرامیداشت ۱۲ بهمن، گلباران مزار شهیدان 
و راهپیمایی ۲۲ بهمن باید باشــکوه و معنادار برگزار شود. 
جان نثاری افزود: تبلیغات محیطی، آذین بندی محلات و 
ادارات و جشن های محلی نیز باید در دستور کار قرار بگیرد.
او در پایان خاطرنشان کرد: مردمی سازی نیز به عنوان 
یک گفتمان اجرایی قالب در برنامه های ایام الله دهه فجر 

باید به مرحله عینیت درآید.

چتر جهاد تبیین بر سر برنامه های دهه فجر
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری اصفهان مطرح کرد

تائید صلاحیت 32 داوطلب جدید در انتخابات مجلس

ضرورت رعایت الزامات استخدامی
امام جمعه اصفهان در دیدار با معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی تأکید کرد

دبیر ستاد انتخابات استان اصفهان خبر داد

گروه رویداد: دبیر ســتاد انتخابات اســتان اصفهان گفت: 
صلاحیت ۳۲ نفر از داوطلبانی که در مرحله بررسی در هیئت های 
نظارت اســتانی و هیئت مرکزی نظارت تأیید یا احراز نشده بود، 
توسط شــورای نگهبان تأیید شــد. مهدی سلیمانی دبیر ستاد 
انتخابات استان اصفهان اظهار کرد: در نخستین مرحله اعلام نتایج 
بررسی صلاحیت داوطلبان نمایندگی دوازدهمین دوره مجلس 
شورای اسلامی در استان اصفهان، صلاحیت ۳۲ نفر از داوطلبانی 
که در مرحله بررسی صلاحیت ها در هیئت های نظارت استانی و 
هیئت مرکزی نظارت، تأیید یا احراز نشده بود، تأیید شده است. او 
افــزود: نتایج تأیید صلاحیت این افراد به فرمانداران مراکز حوزه 
انتخابیه اعلام شده و از آن طریق به اطلاع داوطلبان خواهد رسید. 
دبیر ستاد انتخابات استان اصفهان بیان کرد: از این تعداد ۱۲ نفر 
از حوزه انتخابیه اصفهان، جرقویه، کوهپایه، ورزنه و هرند، ۲ نفر از 
حوزه انتخابیه خمینی شهر، یک نفر از حوزه انتخابیه شاهین شهر و 
میمه، یک نفر از حوزه انتخابیه شهرضا و دهاقان، ۳ نفر از حوزه 
انتخابیه کاشان و آران و بیدگل، یک نفر از حوزه انتخابیه گلپایگان 
و خوانسار، یک نفر از حوزه انتخابیه لنجان، ۳ نفر از حوزه انتخابیه 

مبارکه، ۴ نفر از حوزه انتخابیه نائین و خوربیابانک و ۴ نفر از حوزه 
انتخابیه نجف آباد و تیران و کرون هستند. سلیمانی متذکر شد: این 
افراد کسانی بودند که در مرحله قبلی توسط هیئت نظارت استان با 
هماهنگی هیئت نظارت مرکزی عدم تأیید صلاحیت یا عدم احراز 
صلاحیت شده و در وقت قانونی اعتراض خود را اعلام کرده بودند. 
او متذکر شد: سال جاری در همکاری و هماهنگی وزارت کشور با 
شورای نگهبان مقرر شد در چندین مرحله، به تناوب و بر اساس 
تصمیم شورای نگهبان به صورت مرحله ای داوطلبانی که تأیید 
صلاحیت می شوند به مراکز حوزه انتخابیه اعلام شوند، درحالی که 
در ادوار گذشته تنها در یک مرحله نتیجه بررسی شورای نگهبان 
اعلام می شد. دبیر ستاد انتخابات استان اصفهان خاطرنشان کرد: 
مهلت قانونی ۳۰ روزه شــورای نگهبان در تاریخ نوزدهم بهمن 
پایان می یابد و نتیجه صلاحیت تمام داوطلبان به فرمانداران مراکز 
حوزه انتخابیه اعلام می شود و فرمانداران موظف اند بیستم بهمن 
نتیجه بررسی صلاحیت ها را به سمع و نظر داوطلبان برسانند. او 
در پایان اضافه کرد: در این مرحله صلاحیت تمام داوطلبان توسط 

شورای نگهبان موردبررسی قرار خواهد گرفت.

باید فرهنگ مردم  امام جمعه اصفهان  به گفته نماینده ولی فقیه در استان و 
ارتقاء داده شود و این اقدام تنها با گفت وگو درست نمی شود، زیرا تا مادامی که 

به دنبال جلب نظر غرب باشیم، روحیه ما اسلامی نخواهد شد.
ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  معاون  با  دیدار  در  یوسف طباطبایی نژاد   آیت ا... سید 
اسلامی افزود: از جمله مصادیق این فرهنگ سازی اقداماتی است که می توان 
در زمینه حجاب و ترویج پوشش اسلامی انجام داد. او اظهار داشت: در برخی 
عرصه ها حرف هایی بیان می شود که به آن عمل نمی شود به عنوان مثال در 
مسئله حجاب این گونه نیست که برخی به دلیل نبود چادر و لباس مناسب، 
بی حجاب در جامعه ظاهر می شوند، بلکه آنها به دنبال مد و فروشندگان نیز به 
دنبال فروش اجناس خود هستند. امام جمعه اصفهان، تمسخر دیگران در برخی 
موضوعات بویژه در حوزه زنان را دلیل رعایت شدن شئون اسلامی ندانست و 

خاطرنشان کرد: در طول تاریخ نیز همه پیامبران را استهزا می کردند در حالیکه 
آنان یک هدف و خط خاص در عالم دارند و همواره ۲ خط انبیاء و طاغوت در 

تاریخ بشر وجود داشته است.
آیت ا... طباطبایی نژاد همچنین با تأکید بر ضرورت رعایت الزامات استخدامی 
تصریح کرد: ما در ادارات هر شرطی را برای استخدام افراد قرار می دهیم و 
این شرط باید تا انتها وجود داشته باشد و اگر کارمند شرطِ بدوِ استخدامش را 
از دست داد باید کنار گذاشته شود. او با بیان انتظار بالای مُتدینان جامعه از 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: افراد مُتدین در مسائل وزارت ارشاد بسیار 
دقت می کنند، زیرا امور مهمی در دست این وزارتخانه است که باید انجام گیرد 
اما برخی از آنها انجام نشده است، زیرا مسئله دین مطرح است و عنوانی که 
روی این وزارتخانه گذاشته شده، فرهنگ و ارشاد اسلامی است و این عنوان 

توقع مردم را بالا می بَرد.نیز در این دیدار گفت: دولت سیزدهم و وزارت ارشاد، 
»تحول سهم  بودجه  و  بُرده  پیش  بسیار  را  عمومی  فرهنگ  مسئله شورای 
مهندسی فرهنگی« را احیا کرده و دولت و مجلس شورای اسلامی نیز از این 
مسئله پشتیبانی کردند.سید محمد هاشمی افزود: رئیس جمهور ضمن نظارت بر 
وزارتخانه ها، جلسات نظارت ستادی را نیز در هر وزارتخانه برگزار می کند و در 
جلسه نظارت ستادی که در این وزارتخانه برگزار شد درباره حوزه های مختلف 

فرهنگ و هنر، گزارش هایی را دریافت کردند.
جانشین وزیر و معاون حقوقی، امور مجلس و استان های وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی، دو روز گذشته به منظور حضور در آیین تکریم و معارفه مدیرکل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی اصفهان که در مجتمع فرشچیان این شهر برگزار شد، 

به این استان سفر کرد.
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اصفهان
  شهر   استان

تکمیل 22 پروژه عمرانی در 
منطقه 11

گروه اصفهان: مدیر منطقه ۱۱ شهرداری اصفهان با بیان 
اینکه در سال جاری ۵۱ پروژه در دستور کار این منطقه بوده 
اســت، گفت: از این تعداد ۲۲ پروژه عمرانی به پایان رسیده 
است. حسن محمدحسینی با اعلام این خبر گفت: از مجموع 
۵۱ پروژه عمرانی مصوب منطقه ۱۱ در سال جاری، تاکنون 
تعداد ۲۲ پروژه به اتمام رسیده و سایر پروژه ها نیز مطابق با 
برنامه زمان بندی در حال انجام است که بیشتر آن ها تا پایان 

سال جاری به اتمام خواهد رسید.
او افــزود: یک پــروژه عمرانی شــامل مجموعه ای از 
فعالیت های اســت که بر اساس مطالعات فنی، اقتصادی و 
اجتماعی به وسیله دستگاه های اجرایی انجام می شود. هدف از 
این پروژه ها، تحقق بخشیدن به برنامه های عمرانی بلندمدت 
اســت و معمولا با بودجه ای معین و ظرف مدت معینی اجرا 

می شوند.
مدیر منطقه ۱۱ شــهرداری اصفهان تصریــح کرد: از 
پروژه های شــاخص و مهم منطقه می توان به آزادسازی و 
اجرای پروژه رمپ خروجی پل امام خمینی به خیابان شریف 
شرقی، ســاماندهی خیابان ابوذر، آزادسازی و اجرای خیابان 
کاتب اصفهانی و گذرهای منتهی به آن، زمین ورزشی چند 
منظوره روباز پارک درخشان و تقاطع همسطح خیابان قدس 

به خیابان بهشت اشاره کرد.
به گفته او، مجموع بودجه مصــوب پروژه ها و عملیات 
عمرانی منطقه بالغ بر ۳۰۰ میلیارد تومان است که ۲۲۴ میلیارد 
تومان آن در بودجه منطقه و ۷۶ میلیارد تومان آن از اعتبارات 

شهرداری مرکزی تأمین خواهد شد.

راه اندازی پاتوق شهری در 
میدان جمهوری

به گفتــه مدیر منطقه ۸ شــهرداری اصفهان به منظور 
تسهیل در عبور و مرور ایمن رهگذران در میدان جمهوری، 
پاتوق شــهری با تفکیک عبور و مرور شــهروندان از پارک 
موتورسیکلت و دوچرخه با هزینه ای بالغ بر ۱۰ میلیارد ریال به 

پایان رسیده و در اختیار شهروندان قرار گرفته است.
علی باقری با اشاره به اهمیت پاتوق های شهری به ایمنا 
گفــت: در زمان های قدیم، اجتمــاع مردمی در محلات هر 
شــهر، در قهوه خانه ها یا چایخانه ها بود یا در کنارگذرها، در 
فصل زمستان زیر آفتاب و در تابستان زیر سایه به گفت وگو و 
تبادل افکار می پرداختند. او افزود: با تجمع افراد جمع کوچکی 
شکل می گرفت که علاوه بر اطلاع رســانی های روزمره و 
هنرپردازی هــا، کاریابی نیــز در آن از اهمیت ویژه برخوردار 
بود، به این منظور در این جمع ها معماران، بناها، نقاشــان و 
حرفه های مختلف دور هم جمع می شدند و هرکس نیازمند 
هرکدام از حرفه ها بود به این جمع ها مراجعه و مشکل خود را 
مرتفع می کرد. مدیر منطقه هشت شهرداری اصفهان تصریح 
کرد: با توجه به زندگی پرهیاهو و پرمشغله شهرها و ساماندهی 
عبور و مرور، همچنین اســتفاده از فضاهای کم حجمی که 
کارکرد خوبی برای پاتوق دارد، چندسالی است مدیران شهری 
درصدد احداث پاتوق های شهری با امکانات و مبلمان های 
خاص بوده اند تا در ساعاتی از روز شهروندان و اهالی محلات 
بتوانند از این محیط ها استفاده کنند. باقری با اشاره به ایجاد 
پاتوق شــهری در این منطقه بیان کرد: ضلع شمال غربی 
میدان جمهوری با وجود بانک و پاسگاه انتظامی، در ساعاتی 
از روز بــا حجم بالایی از مراجعان همراه اســت که تردد در 
پیاده رو را برای رهگذران با مشکل روبه رو کرده است، از این رو 
طبق درخواست شهروندان مبنی بر ساماندهی این پیاده رو، با 
طراحی ویژه مبادرت به احداث پاتوق شهری در این محیط 
کردیم. او افزود: این پاتوق با مساحت ۳۵۷ متر مربع علاوه بر 
ایجاد محیطی برای پارک موتورسیکلت، دوچرخه و محیطی 
امن برای انتظار افراد، موجب تردد ایمن برای رهگذران این 
قسمت نیز شده است. باقری گفت: عملیات احداث این پاتوق 
با زیرســازی و سنگ فرش کف، ایجاد باغچه های سنگی با 
فضای سبز با طراوت، با هزینه ای بالغ بر ۱۰ میلیارد ریال به 

پایان رسیده و در اختیار شهروندان قرار گرفته است.

نصب تابلوهای پرداخت 
عوارض در سطح شهر

رئیس اداره توسعه فرهنگ شهروندی شهرداری اصفهان 
گفت: در حال فرهنگ ســازی با موضوع اهمیت »پرداخت 
عوارض« هستیم که نصب طرح های آن از پایانه های شهر 
اصفهان آغاز شده است و در نهایت روی ۲۳۰ تابلوی شهری 
نقش می بندد. سید مهدی سجادزاده به ایمنا گفت: با تقاضای 
معاونــت مالی و اقتصادی شــهرداری اصفهان یک گالری 
شهری در حال فرهنگ سازی با موضوع »پرداخت عوارض« 
است که روی تابلوها عبارت »ساختن شهر کار جمعی است« 
و »بدون پرداخت عوارض شهر ساخته نمی شود« نقش بسته 
اســت. او افزود: این طرح ها در حال تکمیل است و در حال 
حاضر از گالری پایانه های شــهر آغاز شده است، سپس وارد 
گالری مترو می شود و نیمه دوم اسفند در قالب گالری شهری 
به پایان می رســد. رئیس اداره توســعه فرهنگ شهروندی 
شهرداری اصفهان تأکید کرد: فصلی که شهروندان عوارض 
خود را پرداخت می کنند، معمولا آخر سال است که این پویش 

به نوعی یک یادآور و فرهنگ سازی این موضوع است.
سجادزاده با بیان به اینکه در سال جاری برای نخستین بار 
قبوض عوارض به صورت الکترونیکی ارسال می شود، گفت: 
مهم ترین نکته این است که شهروندان نباید منتظر حضور 
فیزیکی قبض عوارض باشند. او ادامه داد: اداره توسعه فرهنگ 
شهروندی شهرداری اصفهان پنج طرح برای گالری پایانه و 
۱۰ طرح برای گالری مترو در نظر گرفته است که پنج طرح آن 
به صورت پوستر و پنج طرح دیگر در قالب تبلیغات محیطی در 
۱۳ ایستگاه مترو این کلان شهر اطلاع رسانی می شود. رئیس 
اداره توسعه فرهنگ شهروندی شهرداری اصفهان خاطرنشان 
کرد: این طرح از پانزدهم اســفند در قالب گالری شهری در 

سراسر شهر با ۲۳۰ تابلوی شهری به پایان می رسد.

سرانه15/7میلیونتومانیهرشهرونددربودجه1403شهرداری
مدیرکل برنامه ریزی و بودجه شــهرداری اصفهان گفت: 
حرکت به ســمت شــهر هوشمند در راســتای بهینه سازی 
فعالیت های شــهری و افزایش رشد اقتصادی در کنار بهبود 
کیفیت زندگی شهروندان، توجه ویژه به محلات کمتربرخوردار 
از طریق اجرای پروژه های محله محور، جذب اعتبارات ملی و 

استانی از جمله رویکردها در بودجه سال آینده است.
به گزارش ایمنا، شهرداری ها به عنوان یک نهاد عمومی و 
غیردولتی، متولی توسعه شهرها هستند؛ تا قبل از سال ۱۳۶۱ 
حدود ۳۰ درصدی از درآمد شــهرداری ها توسط دولت تأمین 
می شــد، اما پس از تصویب قانون خودکفایی شهرداری ها، 
وظیفه سنگین تأمین مالی شهرداری بر عهده این نهاد قرار 

داده شد.
بر اساس ماده ۵۵ قانون شهرداری ها، وظایف متعددی از 
جمله حفظ پاکیزگی شهر، توسعه معابر، خیابان ها و کوچه ها، 
ایجــاد پارک ها و نگهداری آن هــا، اقدامات لازم برای حفظ 
شهر از حریق و سیل و نوسازی محلات و سیستم حمل ونقل 

عمومی بر عهده این نهاد است.
به منظور انجام این خدمات شهری، ردیف های درآمدی 
مشخصی نیز برای شهرداری ها تعیین شد که شامل درآمدهای 
ناشــی از عوارض عمومی، عوارض اختصاصی، درآمدهای 
ساختمانی، درآمدهای ناشی از وجوه اموال شهرداری و بعضی 

دیگر از موارد است.
با رشد شهرنشینی و شهرگرایی، مهاجرت از روستا به شهر 
و توسعه شهری و نیازهای بیشتر و جدید شهرها به خدمات 
شهری به وظایف شهرداری ها افزوده می شود و اگر نگاهی به 
حوزه هزینه های شهری داشته باشیم، با طیف زیادی از خدمات 

شهرداری روبه رو می شویم که نیاز به منابع مالی وسیعی دارد.
بعضی ردیف های درآمدی تعریف شــده وزن زیادی در 
تأمین مالی شهرداری های ندارد، به طور مثال ردیف کمک های 
دولتی سهم بســیار اندکی در این بخش دارد و عمده درآمد 
شهرداری ها از محل عوارض عمومی است که زیر بخش مهم 
این گروه دریافت عوارض از صدور پروانه های ســاختمانی و 
نوسازی به عنوان منبعی ناپایدار است و در صورت به وجود آمدن 
شرایط نامناسب، این منبع از چرخه تأمین اعتبارات شهرداری 

حذف خواهد شد.
اصفهان به عنوان یکی از شهرهای بزرگ کشور، شرایط 
به نسبت مناسبی برای تأمین اعتبار پروژه های عمرانی دارد؛ 
روز گذشته _یکشنبه یکم بهمن_ نیز لایحه پیشنهادی بودجه 
شهرداری اصفهان برای سال آینده به شورای اسلامی شهر 

تقدیم شد.
شورای اسلامی شهر اصفهان باید تا پایان بهمن این لایحه 
را موردبررسی قرار دهد و تصویب کند تا از ابتدای سال آینده 

در دستور کار قرار گیرد.
آنچــه در ادامه می خوانید حاصــل گفت وگو با مصطفی 
اعتصامی، مدیرکل برنامه ریزی و بودجه شهرداری اصفهان در 
رابطه با منابع درآمدی شهرداری در سال های ۱۴۰۲ و ۱۴۰۳ 

است.
Á بودجه چه کارایی دارد؟

اعتصامی: برخلاف باور عمومی که بودجه را میزان ریالی 
درآمد شهرداری می دانند، اما بودجه تعریف دیگری دارد؛ بودجه 
یک برنامه جامع مالی است که در آن تمام خدمات، فعالیت ها و 
اقداماتی که باید طی مدت مشخص انجام شود، همراه با برآورد 
میزان هزینه و درآمدهای لازم برای تأمین هزینه انجام آن ها 

مشخص می شود که باید به تصویب شورای بالادستی برسد.
گاهــی نحوه جذب منابع و مصارف شــهرداری ها، یکی 

از بدیهی ترین حقوق شــهروندان محسوب می شود؛ فرایند 
بودجه ریزی شــامل چهار مرحله می شود که تهیه و تنظیم، 
تصویب، اجرا و نظارت نام دارد و برای تحقق یک بودجه ریزی 

خوب تمام این مراحل باید طی شود.
Á  بودجه سال 1402 شهرداری اصفهان در چه

شرایطی قرار دارد؟
بودجه مصوب شهرداری اصفهان در سال جاری حدود ۲۰ 
هزار میلیارد تومان بود که از این میزان، ۲۵ درصد معادل درآمد 
پنج هزار میلیارد تومان ساختمانی و ۷۵ درصد باقی مانده آن نیز 

غیرساختمانی است.
البته در اصلاح بودجه ای که برای آبان مصوب شــورای 
اسلامی شهر شــد، پنج هزار میلیارد تومان درآمد ساختمانی 
شهرداری در سال جاری به ۶,۴۰۰ میلیارد تومان افزایش پیدا 
کــرد و کل بودجه نیز از ۲۰ همت به ۲۳ هزار و ۳۴۶ میلیارد 
تومان رسید؛ بنابراین درآمدهای ساختمانی به ۲۷ درصد و غیر 

ساختمانی نیز به ۷۳ درصد رسید.
Á  چه خبر از بودجه ســال آینده شــهرداری

اصفهان؟
بودجه پیشنهادی سال ۱۴۰۳ شهرداری اصفهان به عنوان 
نخستین ســال از اجرای برنامه راهبردی اصفهان ۱۴۱۰ در 
چارچوب اهداف و راهبردهای این برنامه، تأکیدات شــورای 
اســلامی شهر و در راستای تحقق شعار »اصفهان من، شهر 

زندگی« بر اساس سیاست هایی تهیه و تنظیم شده است.
یکشــنبه هفته جــاری مصادف با یکــم بهمن لایحه 
پیشنهادی بودجه شهرداری اصفهان به شورای اسلامی شهر 
تقدیم شد تا پس از تصویب، از ابتدای سال آینده در دستور کار 

مدیریت شهری باشد.
مواردی در بودجه ســال آینده موردتوجه قرار گرفته است 
که از جمله آن حرکت به ســمت شهر هوشمند در راستای 
بهینه سازی فعالیت های شهری و افزایش رشد اقتصادی در 
کنار بهبود کیفیت زندگی شهروندان، توجه ویژه به محلات 
کمتربرخوردار از طریق اجرای پروژه های محله محور، جذب 
اعتبارات ملی و اســتانی و استفاده حداکثری از ظرفیت منابع 

درآمدی جدید است.
همچنین مؤلفه ها و شــاخص هایی دیگری برای تدوین 
بودجه ۱۴۰۳ شهرداری اصفهان مدنظر بوده است که می توان 
به توسعه درآمدهای پایدار و کاهش وابستگی به درآمدهای 

ناپایدار به ویژه درآمدهای ساختمانی، ارتقای کیفی منابع انسانی 
در راســتای افزایش بهره وری و کارایی، شفافیت عملکرد و 
پاســخگویی، رعایت عدالت در توزیع امکانات و خدمات به 
شــهروندان )عدالت مکانی(، توسعه ســرمایه گذاری بخش 
خصوصی در راستای اجرای پروژه های مشارکتی، اهتمام به 
افزایش ارزش افزوده اموال، توجه به حفاظت و توســعه نشان 
)برند( شــهر اصفهان در فعالیت ها و اقدامات، رعایت هویت 
تاریخی و معنوی نصف جهان در توســعه و بهسازی محیط 
شهری، اهتمام برای ارتقای شفافیت و انضباط مالی در مسیر 
تدوین تصویب و تحقق بودجه اشاره کرد.بودجه پیشنهادی 
۱۴۰۳ شهرداری اصفهان که نیازمند مصوبه شورای اسلامی 
شهر است، ۲۸ هزار و ۹۰۰ میلیارد تومان در نظر گرفته شده 
اســت که از این میزان ۷,۶۰۰ میلیارد تومان درآمدها معادل 
۲۶ درصد ساختمانی است و سایر درآمدها معادل ۷۴ درصد، 
غیرساختمانی اســت.بودجه ۱۴۰۳ نسبت به بودجه مصوب 
سال جاری ۴۵ درصد و نسبت به آخرین اصلاح بودجه سال 
جاری ۲۴ درصد رشد داشته است؛ برای مؤسسات وابسته به 
شهرداری اصفهان در سال جاری ۲,۳۴۰ میلیارد تومان بودجه 
مصوب شــد که در آخرین اصلاح، کل بودجه شهرداری به 

علاوه این مؤسسات به ۲۵ هزار و ۶۸۶ میلیارد تومان رسید.
طبق پیشنهاد شهرداری اصفهان کل بودجه شهرداری و 
مؤسسات وابسته در سال آینده به ۳۲ هزار و ۴۱۲ میلیارد تومان 
می رسد که نسبت به مجموع همین بودجه مصوب در سال 
جاری، ۴۵ درصد و نســبت به آخرین اصلاح ۱۴۰۲ به میزان 

۲۶ درصد رشد داشته است.
Á  علاوه بر مبلغ، منابــع و مصارف بودجه، چه

موارد دیگری در این خصوص موردتوجه است؟
 موضوع ســرانه نیز در بودجه ریزی مطرح است تا بتوانیم 
محاسبه کنیم به ازای هر شهروند اصفهانی چه مبلغ مشخصی 
تأمین و صرف شهر می شود؛ این شاخص با تقسیم مقدار بودجه 

سالانه بر جمعیت شهر به دست می آید.
بــا توجه به بودجه مصوب ۲۲ هزار و ۳۴۰ میلیارد تومانی 
شــهرداری اصفهان در سال جاری، شــهرداری به ازای هر 

شهروند حدود ۱۱ میلیون تومان اعتبار داشته است
برای ســال جاری برآورد جمعیتی نصف جهان بالغ بر دو 
میلیون و ۴۸ هزار نفر بوده است که با توجه به بودجه مصوب 
۲۲ هزار و۳۴۰ میلیارد تومانی، شهرداری به ازای هر شهروند 

حدود ۱۱ میلیون تومان بودجه داشته است؛ این میزان با برآورد 
جمعیت دو میلیون ۶۰ هزار نفر برای سال ۱۴۰۳ نیز به ۱۵.۷ 

میلیون تومان می رسد.
میزان رشد بودجه شهرداری اصفهان در یک روند پنج ساله، 
حدفاصل سال های ۱۳۹۹ تا ۱۴۰۳، به ترتیب ۲۷، ۵۰،۴۹،۷۱ 
و ۴۵ درصــد بوده اســت.تفکیکی در رابطه با منابع درآمدی 
شهرداری اصفهان وجود دارد که منابع درآمدی ساختمانی و 
غیرساختمانی را شامل می شود؛ سعی کردیم بودجه ریزی سال 
آینده را نیز بر مبنای بودجه سال جاری انجام دهیم و حدود ۲۵ 

درصد درآمد از منابع ساختمانی باشد.
Á  برای بودجه 1403 شــهرداری اصفهان، چه

میزان درآمد ساختمانی پیش بینی شده است؟
به رغم اینکه رقم منابع ساختمانی درآمد بودجه شهرداری 
افزایش پیدا کرده است، اما در مجموع این منابع از حدود ۲۶ 
درصد در سال ۱۴۰۲ به ۲۷ درصد در سال آینده افزایش پیدا 

کرده است.
سایر منابع درآمدی پیشنهادی شهرداری اصفهان در سال 
آینده شــامل مواردی همچون عوارض ارزش افزوده، فروش 
اموال و ســرمایه گذاری و اوراق و تسهیلات بانکی را شامل 
می شــود؛ طبق لایحه پیشنهادی بودجه شهرداری، عوارض 
و ارزش افــزوده ۲۳ درصد معادل ۶۶۷۵ میلیارد تومان، اوراق 
و تسهیلات بانکی ۲۱ درصد به میزان ۶۰۷۲ میلیارد تومان، 
فروش اموال و سرمایه گذاری ۲۴ درصد معادل ۷,۰۲۲ میلیارد 
تومــان خواهد بود و ۱,۲۱۸ میلیارد تومان معادل چهار درصد 

درآمدها نیز در قالب منبع سایر تعریف شده است.
در بودجه سال آینده حدود ۸۰۰ میلیارد تومان پروژه های 
محله محور و حدود ۱۲۰۰ پروژه منطقه ای پیش بینی شده است

در مجموع درآمدهای ساختمانی بودجه سال آینده ۷,۹۱۴ 
میلیارد تومان و درآمدهای غیر ساختمانی شهرداری اصفهان 

۲۰ هزار و ۹۸۶ میلیارد تومان پیش بینی شده است.
در بودجه سال آینده حدود ۸۰۰ میلیارد تومان پروژه های 
محله محور و حدود ۱۲۰۰ پروژه منطقه ای پیش بینی شــده 
است که تمام این موارد در ســامانه »اصفهان من« تا دهم 
بهمن در قالب بودجه ریزی مشارکتی در اختیار شهروندان قرار 
گرفته است تا بتوانند نظرات خود را در این رابطه مطرح کنند و 
درصورتی که پروژه جدیدی را نیاز می دانند به مدیریت شهری 

اعلام کنند.

آسفالت جاده نماگرد به داران 
انجام شد

از اجـرای عملیـات  فرمانـدار شهرسـتان فریـدن 
آسـفالت جـاده نماگـرد بـه داران خبـر داد و گفت: این 
پـروژه بـه عنـوان مطالبـه مهم مـردم و مصوبه سـفر 

اسـتاندار محقق شـد.
ایمنـا گفـت: بـا تـلاش و  عزیزالـه عباسـی بـه 
پیگیری هـای بسـیار، آسـفالت جـاده نماگرد بـه داران 
کـه از مطالبـات به حق شـهروندان و از مصوبات سـفر 

اسـتاندار اصفهـان بـود، پیگیـری و انجـام شـد.
او بـا بیـان اینکـه دولـت سـیزدهم بـا تمـام تـوان 
متعهـد به تحقق وعده های خود به شـهروندان اسـت، 
افزود: مسـئولان شهرسـتان باید صادقانه در این مسیر 
قـدم بردارنـد و دسـتگاه های اجرایـی بـا حساسـیت و 
دقـت در پـی پاسـخگویی به مطالبات و پیگیر مسـائل 

و مشـکلات شـهروندان باشند.
فرماندار شهرسـتان فریدن خاطرنشـان کـرد: مردم 
بـا دقـت به علائـم راهنمایـی و رانندگی توجه داشـته 

باشـند و سـرعت مطمئنـه را در جـاده رعایت کنند.
عباسـی با اشـاره به حـوادث جاده ای کـه طی چند 
سـال گذشـته در سـطح جاده های منطقه فریدن اتفاق 
افتـاده اسـت، اضافـه کرد: بیشـتر تصادفـات مربوط به 
بی احتیاطـی راننـدگان اسـت و بـا توجـه بـه آسـفالت 
ایـن جـاده از همـه شـهروندان درخواسـت می کنیم با 

سـرعت مطمئنـه رانندگی کنند.
او تأکیـد کـرد: رعایت قوانین راهنمایـی و رانندگی 
افـراد جامعـه یـک وظیفـه اخلاقـی و  بـرای همـه 
اجتماعی اسـت؛ از شـهروندان در این زمینه درخواست 
داریـم مسـئولیت پذیر باشـند و بـا رعایـت قوانیـن بـه 

حفـظ ایمنـی خـود و دیگـران کمـک کنند.
فرماندار شهرسـتان فریدن با بیـان اینکه در بعضی 
موارد شـاهد رعایت نشـدن قوانین راهنمایی و رانندگی 
از جمله سـبقت غیرمجـاز در جاده ها هسـتیم، تصریح 
کـرد: بی اعتنایـی و بی توجهـی در رانندگـی منجـر به 
بـروز تصادفـات و آسـیب های جبران ناپذیـر می شـود، 
البتـه قبول داریـم کاسـتی هایی در جاده ها وجـود دارد 
کـه با همدلـی و هم افزایی مردم و دسـتگاه های اداری 

و اجرایـی به مرورزمـان رفع خواهد شـد.
جـاده نماگـرد بـه داران بـه طـول یـک کیلومتر و 
شاخ به شـاخ  تصادف هـای  و  بـود  ناایمـن  متـر   ۵۰۰
بسـیاری در ایـن محـور رخ مـی داد کـه در راسـتای 
تحقـق مطالبـات مردمـی، پـروژه دو بانـده شـدن این 

جـاده را بـه پایـان رسـید.

اجراي طرح امنیت محله محور 
در کاشان

گروه اسـتان: فرمانده انتظامی شهرسـتان كاشـان 
از دسـتگیری ۲۶ متهـم و محکوم متواری و کشـف ۲ 
دسـتگاه وسـیله نقلیه مسـروقه در اجرای طـرح امنیت 

محلـه محور در این شهرسـتان خبـر داد.
سـرهنگ ایـرج كاكاوند بیان داشـت: طـرح امنیت 
محلـه محـور بـا هـدف پاکسـازی نقـاط آلـوده و جرم 
خیز و دسـتگیری سـارقان و برخـورد با خرده فروشـان 
مـواد مخـدر در حوزه اسـتحفاظی كلانتـری ۱۴ ناجی 

آبـاد به اجرا گذاشـته شـد.
او افـزود: در ایـن راسـتا مأمـوران پلیـس ضمـن 
هماهنگی بـا مرجع قضائی و با انجـام اقدامات میدانی 
موفـق بـه شناسـایی و دسـتگیری  ۳ فروشـنده مـواد 
مخـدر، ۱۱ نفـر از مخـلان نظم و امنیـت عمومی و ۶ 

سـارق متواری شـدند.
فرمانـده انتظامـی شهرسـتان کاشـان بـا اشـاره به 
کشـف ۲ دسـتگاه خـودرو و موتورسـیکلت مسـروقه 
تصریـح کـرد: در ادامـه اجـرای ایـن طـرح ۶ معتـاد 
متجاهـر جمـع آوری و بـرای سـیر مراحـل درمانـی به 

مراکـز تـرک اعتیـاد تحویل شـدند.
سـرهنگ كاكاونـد در پایـان بـا اشـاره بـه این کـه 
متهمـان پس از تشـکیل پرونـده برای انجـام اقدامات 
قانونـی به مرجـع قضائی تحویل داده شـدند مهمترین 
هـدف اجـرای ایـن گونـه طرح هـا را افزایـش نظـم و 
آرامـش و جلب رضایتمندی مـردم عنوان کرد و ضمن 
قدردانـی از همراهـی شـهروندان در این راسـتا، از آنها 
خواسـت در صورت برخورد با هرگونه موارد مشـکوک 
مراتـب را از طریـق تمـاس بـا مرکز فوریت هـای ۱۱۰ 

با پلیـس در میـان بگذارند.

پس از ماه ها کشمکش و رایزنی بر سر رفتن یا ماندن 
»عبدالرسول امامی، شهردار نجف آباد«، سرانجام دیوان 
عدالــت اداری رای توقف مصوبه شــورای حل اختلاف 

استان را صادر کرد و او به شهرداری بازگشت.
به گزارش اداره ارتباطات و امور بین الملل شهرداری 
نجف آباد، عبدالرسول امامی دیروز _دوشنبه دوم بهمن _ 
در مراســم بازگشت به ســکان مدیریت شهری ضمن 
قدردانــی از اســتقبال کارکنان شــهرداری و امام جمعه 
نجف آباد و ویلاشــهر اظهار کرد: کاری به گذشته ندارم 
و معتقدم اگر به حاشــیه ها دامن بزنیم از اصل خدمت به 

مردم غافل می شویم.
او افزود: کارکنان شهرداری با جدیت تمام خدمت به 
مردم را سرلوحه کار خود قرار دهند و از فرصت خدمت به 

مردم نهایت استفاده را ببرند.

چند ماه پیش شورای اسلامی شهر به دلیل سکونت 
نداشتن شــهردار در شهر نجف آباد با پنج عضو موافق و 
چهار مخالف، رأی به عزل شــهردار داد. این مصوبه ابتدا 
در کمیتــه انطباق فرمانداری ویژه شهرســتان نجف آباد 
مورد قبول واقع نشــد، اما با توجه به اصرار شورای شهر 
به شورای حل اختلاف استان فرستاده شد و شورای حل 

اختلاف استان نظر شورای شهر نجف آباد را پذیرفت.
پس از ابلاغ رأی شورای حل اختلاف، اعضای شورای 
اسلامی شــهر نجف آباد، سرپرست شهرداری را انتخاب 
کردند و »عبدالرسول امامی، شــهردار نجف آباد« نیز از 

طریق دیوان عدالت اداری پیگیر این موضوع شد.
روز گذشــته با اخذ رأی دیوان عدالت اداری مبنی بر 
دستور توقف رأی صادرشده، »عبدالرسول امامی، شهردار 

نجف آباد« به سکان شهرداری بازگشت.

بازگشت »عبدالرسول امامی« به شهرداری نجف آباد

تعهد شهرداری به مانع زدایی از پروژه های مشارکتی
و  سـرمایه گذاری  سـازمان  مدیرعامـل  گفتـه  بـه 
مشـارکت های مردمی شـهرداری اصفهان از عمده مشکلاتی 
کـه پروژه هـای مشـارکتی شـهرداری ایـن کلان شـهر را بـا 
چالش هـای اساسـی روبـه رو کـرده، موضوع تأمین انشـعابات 
اسـت، امـا بـه تعهـد خـود مبنـی بـر مانع زدایـی از پروژه های 

پایبندیم. مشـارکتی 
بـه گـزارش ایمنا، مسـعود حیدری در جلسـه ای بـا برخی 
سـرمایه گذاران بـا اشـاره به بعضـی پروژه های مشـارکتی که 
بـا موانعی از جمله تأمین انشـعابات مواجه شـده اسـت، اظهار 
کـرد: پروژه هـای مشـارکتی مجموعه هـای مسـکونی گل 
نرگـس در بلوک هـای ۱۲، ۲۶، ۳۱ و ۳۴ واقـع در منطقـه ۵ 
شـهرداری اصفهـان از ایـن دسـت پروژه ها اسـت کـه به رغم 
تمـام تلاش هـای سـرمایه گذار، بـه دلیـل وجـود موانـع بـا 

سـختی پیش مـی رود.
او افـزود: شـهرداری اصفهـان بـا توجـه بـه تعهـد خـود 
مبنـی بـر مانع زدایـی از پروژه های مشـارکتی و اهمیت تأمین 

زیرسـاخت های پروژه هـای مشـارکتی گل نرگـس به منظـور 
پیشـگیری از هدررفت انـرژی و صرفه جویی در هزینه ها، تمام 

اهتمـام خـود را بـر رفـع موانع ایـن پروژه قـرار داده اسـت.
مدیرعامل سازمان سـرمایه گذاری و مشارکت های مردمی 
شـهرداری اصفهـان بـا اشـاره بـه رفـع مشـکلات پروژه های 
مشـارکتی مجموعه های مسـکونی تصریح کرد: طی جلسات 
و کارشناسـی های متعـدد، ایـن پروژه هـا بررسـی شـد و مقرر 
شـد بـا قیـد فوریـت زیرسـاخت شـرکت های خدمات رسـان 
توسـط مدیرعامل تعاونـی مرآتو، اسـتانداری اصفهـان و تمام 
ذی نفعـان در تفکیـک مجموعه هـای مسـکونی گل نرگس، 
نسـبت به پرداخت سـهم خـود جهـت دریافت خدمـات اقدام 

کنند.
حیـدری بـا اشـاره بـه بزرگتریـن پروژه هـای مشـارکتی 
اصفهـان در بخـش مسـکونی گفـت: ایـن پروژه هـا، شـامل 
مجتمـع مسـکونی و تجـاری ایـوان صفه در هشـت طبقه به 
مسـاحت ۱۱ هـزار و ۳۹۹ متـر مربع و بـا زیربنـای ۴۷ هزار و 

۹۸۷ متـر مربـع، متشـکل از ۲۱۵ واحـد مسـکونی، یک واحد 
فرهنگـی و ۱۰ واحـد تجاری اسـت.

او بـا اشـاره به پـروژه مجتمع مسـکونی موژان بیـان کرد: 
ایـن پـروژه با مسـاحتی حـدود ۲۴۰۰ متـر مربع و ۱۷ هـزار و 
۲۴۱ متـر مربـع زیربنـا در هشـت طبقه کـه شـامل ۸۹ واحد 
اسـت، قرار دارد، همچنین پروژه بلوک ۲۶ در هشـت طبقه به 
مسـاحت ۲۲۵۰ متر مربع، متشـکل از ۸۹ واحد و پروژه بلوک 
۳۴ نیز در هشـت طبقه و با مسـاحت ۲۳۰۰ متر مربع و دارای 

۹۰ واحد مسـکونی است.
مشـارکت های  و  سـرمایه گذاری  سـازمان  مدیرعامـل 
شـهرداری اصفهان با تأکید بر عزم راسـخ شـهرداری اصفهان 
به منظور تسـریع فرآیندهای اداری پروژه های مشـارکتی، ادامه 
داد: برخی مشـکلات پروژه های مشـارکتی ریشه در سال های 
گذشـته دارد و باید با همـکاری و هم افزایی نهادهای مختلف، 

مسـیر اجرای آن هموار شـود.
حیـدری با بیان اینکه بهبود شـرایط پروژه های مشـارکتی 

نیازمنـد همکاری و همدلی سـرمایه گذاران اسـت، تأکید کرد: 
سـرمایه های شـهر بایـد در اختیار سـرمایه گذارانی قـرار گیرد 
کـه در موعد مشـخص، طرح را به سـرانجام می رسـانند؛ زیرا 
انتخـاب سـرمایه گذاران بـرای مشـارکت در پروژه های عمران 
شـهری طی یک سال گذشـته با حساسیت بیشتر و بر اساس 
امتیاز کسب شـده، انجام گرفته است و شایستگی و توان انجام 
پروژه نیز که از تأکیدات شـهردار و شـورای اسـلامی شـهر در 

انتخـاب سـرمایه گذار بوده، به طورجدی ارزیابی شـده اسـت.
او با اشـاره به اسـتقبال شـهرداری اصفهان از پیشنهادهای 
خلـق  به منظـور  بخـش خصوصـی  فعـالان  و  شـهروندان 
فرصت هـای جدیـد سـرمایه گذاری در شـهر گفـت: هـدف 
سـازمان سـرمایه گذاری و مشـارکت های مردمـی شـهرداری 
اصفهـان، مولدسـازی دارایی های شـهر، ایجاد ارزش افـزوده و 
منابـع پایـدار مالی با اسـتفاده از توانمندی های سـرمایه گذاران 
و فعـالان بخـش خصوصی اسـت تا ایـن منابع را در راسـتای 

رشـد و توسـعه شـهر اصفهان قـرار دهد.
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جامعه

فعالیت 10 هزار هنرستان در 
ایران

گـروه جامعه: وزیـر آموزش وپـرورش با بیـان اینکه 
اکنـون ۱۰ هـزار هنرسـتان در ایـران در حـال تربیـت 
دانـش آمـوزان بـرای آینـده هسـتند، گفـت: معتقدیم 
دبیرسـتان ها باید دالانی بـرای آموزش مهـارت و ورود 
بـه بـازار کار باشـند نـه صرفـا مسـیری بـرای ورود به 

دانشـگاه ها.
رضامـراد صحرایـی در دیـدار بـا معلمـان عضـو 
سـندیکای کشور سـوریه، ضمن گرامیداشت یاد شهید 
حاج قاسـم سـلیمانی، اظهار کرد: حاج قاسـم سلیمانی، 
فصـل مشـترک و بهانه ای ویژه بـرای نزدیکی دو ملت 

ایران و سـوریه اسـت.
او در ادامـه افـزود: بـه رسـمیت شـناختن انقـلاب 
اسـلامی در همان ابتدا و همراهی در هشـت سال دفاع 
مقـدس توسـط دولـت و ملـت سـوریه، مواردی اسـت 
که از سـوی ملت شـریف ایران فراموش نخواهد شـد.

وزیـر آموزش وپـرورش بـا اشـاره بـه پیـام انقـلاب 
اسـلامی بـه دولت هـا و ملت هـا، تصریـح کـرد: پیـام 
انقـلاب اسـلامی بـرای دولت هـا و ملت هـای منطقـه 
و جهـان ایـن بود کـه ظلم نمی کنـم و البتـه ظلم هم 
نمی پذیـرم و ایـن در دو واژه اسـتقلال و آزادی خلاصه 

می شـود.
او ادامـه داد: تحقـق هویت، اسـتقلال و آزادی برای 
حاکمیـت و ملت یک کشـور وابسـته به مدرسـه قوی 
و مختصـات این مدرسـه نیـز در تحقق معلم مسـتقل 

و با هویت اسـت.
صحرایـی در ایـن نشسـت پیرامـون سـند تحـول 
بنیادیـن، گفت: شـورای عالـی انقلاب فرهنگی، سـند 
تحـول بنیادیـن را بـه منظـور تحقـق تربیـت دانـش 
آمـوزان بـه صـورت چنـد سـاحتی و بـر اسـاس تعلیم 
و تربیـت اسـلامی تدویـن و تصویـب نموده اسـت که 
بنـده نسـخه عربـی آن را تقدیـم شـما مهمانـان عزیز 

می نمایـم.
او بـا اشـاره بـه رویکـرد مهارت آمـوزی به ویـژه در 
دوره دوم متوسـطه، اظهـار داشـت: سیاسـتی مهـم و 
راهبـردی بـا اهمیـت در جمهـوری اسـلامی مبنـی بر 
هدایـت ۵۰ درصـد از دانش آموزان دوره دوم متوسـطه 
بـه سـوی هنرسـتان های فنـی و حرفـه ای وجـود دارد 
کـه در وزارت آموزش وپـرورش به صـورت جدی دنبال 

می شـود.
او بـا تأکید بر آموزش های مهارتی در هنرسـتان ها، 
افـزود: معتقدیـم کـه دبیرسـتان ها بایـد دالانـی بـرای 
آمـوزش مهـارت و ورود بـه بـازار کار باشـند نـه صرفا 

مسـیری بـرای ورود به دانشـگاه ها.
او در ادامـه تصریـح کـرد: تأسـیس هنرسـتان های 
جـوار کارخانه در همین راسـتا به منظور تحقق آموزش 
در محیـط واقعـی کار و آمـوزش همـراه بـا تولید دنبال 

می شـود.
صحرایـی بـا اشـاره بـه فعالیـت قریب بـه ۱۰ هزار 
هنرسـتان در سـطح کشـور، گفت: برنامـه ملی مهارت 
بـه منظـور آمـوزش یـک مهـارت در هر مقطـع نیز به 

صـورت ویـژه برنامه ریـزی و در دسـت اقدام اسـت.
او بـا اشـاره بـه زمینه هـای همـکاری افـزود: برای 
تبـادل تجربه به ویـژه در زمینه آموزش هـای مهارتی و 
هنرسـتان ها که مورد درخواسـت شـما نیز بود، آمادگی 
کامـل داریـم تـا این مهـم در کشـور دوسـت و بـرادر 

یعنـی سـوریه نیز محقـق گردد.
وزیـر آموزش وپرورش در ارتباط بـا تحول در برنامه 
درسـی، اظهـار داشـت: بومی سـازی متناسـب بـا نیـاز 
آینـده، بـه روزآوری دانـش و مهارتـی نمـودن دروس از 
جملـه مهم تریـن مؤلفه هـای تحـول در برنامه درسـی 

است.
او در پایـان تأکیـد کـرد: اگـر مدرسـه ها در هـر 
کشـوری قـوی شـوند، آینده آن کشـور تضمین شـده 
اسـت و مهم تریـن عامـل ایـن اقتـدار، معلم اسـت که 
بایـد به صـورت ویـژه بـرای تربیـت، توانمندسـازی و 

بالندگـی او برنامه ریـزی و اقـدام کـرد.

دریافت مجوز تأسیس 
کودکستان برای نهادهای 

دولتی و غیردولتی
گـروه جامعـه: در راسـتای مـاده ۲۲ قانـون حمایت 
از خانـواده و جوانـی جمعیـت بـا هدف تکریـم و حفظ 
حقـوق مـادر و کودک، امکان دریافت مجوز تأسـیس و 
فعال سـازی کودکسـتان برای دسـتگاه ها، وزارتخانه ها 
و نهادهـای عمومـی دولتی و غیردولتی وجود داشـته و 

است. قابل اسـتفاده 
پیـرو رهنمودهـای رئیس جمهـور در مراسـم افتتاح 
بیمارسـتان امـام خمینـی )ره( شـهریار در خصـوص 
برنامه ریـزی و اقـدام لازم بـرای راه انـدازی مهدکودک 
در ادارات و سـازمان های دولتی، سازمان تعلیم و تربیت 
کـودک وزارت آموزش وپـرورش اقداماتـی در همیـن 
راسـتا انجـام داد. لازم به ذکر اسـت که سـازمان تعلیم 
و تربیـت کـودک، راهنمـای دریافت مجوز تأسـیس و 
فعال سـازی خدمـات کودکسـتانی بـرای دسـتگاه ها، 
وزارتخانه هـا و نهادهـای عمومی دولتـی و غیردولتی را 
hTTPs://kooDAk. آمـاده کرده کـه از طریـق لینـک

قابل دسترسـی   ۷۹۴۰۳/meDu.gov.IR/FA/NoDe

بـرای عموم اسـت.
بـه منظـور فراهم سـازی شـرایطی بـرای اسـتفاده 
عمـوم ملـت ایـران ازاین دسـت از خدمـات، فهرسـت 
کودکسـتان های فعـال دارای مجـوز هـر منطقه، ناحیه 
یا اداره کل آموزش وپرورش اسـتان، قابل اسـتعلام بوده 
 smTTk.gov.IR و به زودی در سـامانه کودکسـتان یاب

قابل دسترسـی خواهـد بود.

دستگیري 3۹ سارق و مال خر 
کابل برق در اصفهان

گـروه جامعـه: رئیـس پلیـس آگاهـی فرماندهـی 
انتظامـی اسـتان از اجرای طرح ویـژه و ضربتی برخورد 
بـا سـارقان و مال خـران سـیم و كابـل بـرق در ایـن 

اسـتان خبر داد.
سـرهنگ ترکیـان بیـان کـرد: در پی سـرقت های 
سـیم و کابـل بـرق در نقـاط مختلف اسـتان که باعث 
بـروز اختلال در شـبکه توزیـع برق و بروز مشـکلاتی 
بـرای شـهروندان شـده و نارضایتی هایـی را در پـی 
داشـت  طـرح ویـژه و ضربتـی برخـورد  بـا سـارقان و 
مال خـران سـیم و كابـل بـرق بـه مـدت ۷۲ سـاعت 
توسـط کارآگاهـان پلیـس آگاهی اسـتان اصفهـان در 

سراسـر اسـتان اصفهـان  اجرایی شـد.
 او افـزود: در پایـان ایـن طرح ۲۱ نفر سـارق سـیم 
و کابـل بـرق دسـتگیر و در تحقیقـات و بررسـی های 
صـورت گرفته مشـخص شـد ایـن افراد مرتکـب  ۵۱ 

مورد سـرقت شـدند.
رئیـس پلیـس آگاهی اسـتان اصفهـان همچنین از 
دسـتگیری ۱۸ نفـر مال خـر سـیم و کابل هـای بـرق 
مسـروقه خبـر داد و گفت: در بازرسـی از مخفیگاه این 
افـراد ۲۹۱ متـر سـیم و کابـل بـرق، یک عـدد ترانس 
بـرق، قطعـات فلـزی تابلوهـای  انتقـال بـرق و انـواع 

جعبه تقسـیم مخابراتی کشـف شـد.
سـرهنگ ترکیان بـا بیان اینکه ۲۸ نفـر از مجموع 
افـراد دسـتگیر شـده سـابقه دار هسـتند اظهار داشـت: 
تمامـی متهمـان پـس از تکمیـل پرونـده بـرای انجام 

اقدامـات قانونـی تحویـل مرجع قضائی شـدند.
ایـن مقـام انتظامـی  بـا بیـان اینکـه مال خـران 
بـرای  انگیـزه سـارقان  ایجـاد  در  عامـل  مهم تریـن 
ارتـکاب سـرقت هسـتند  خاطرنشـان کـرد: پلیـس 
سـارقان  بـا  مقابلـه  طرح هـای  تمامـی  در  آگاهـی 
شناسـایی و دسـتگیری مال خـران را نیـز در دسـتور 
کار جـدی خـود قـرار می دهـد چـرا کـه تمام کسـانی 
کـه در زمینـه خریدوفـروش امـوال مسـروقه فعالیـت 
می کننـد بـه نوعـی در جرم سـرقت سـارقان شـریک 
بـوده و مهم تریـن عامل در ایجاد انگیزه سـارقان برای 

ارتـکاب سـرقت هسـتند.

جمع آوری 38 معتاد متجاهر 
از پایانه های مسافربري 

اصفهان
گـروه جامعـه: رئیس پلیـس مبـارزه با مـواد مخدر 
فرماندهـی انتظامـی اسـتان از اجرای طـرح برخورد با 
خرده فروشـان مـواد مخـدر و حضور معتـادان متجاهر 

در پایانه های مسـافربری خبـر داد.
سـرهنگ احمـد نیکبخـت بیـان کـرد: به منظـور 
در  مـردم  نگرانی هـای  و  بـه مطالبـات  پاسـخگویی 
خصـوص  خریدوفـروش  و تـردد معتـادان متجاهر در 
برخـی از پایانه هـای مسـافربری موضـوع به صـورت 

ویـژه در دسـتور کار قـرار گرفـت.
در  ویـژه  طرحـی  خصـوص  ایـن  در  افـزود:  او 
پایانه هـای مسـافربری شهرسـتان اصفهـان اجـرا که  
نهایتـا ۵ نفـر خرده فـروش مواد مخدر دسـتگیر و روانه 

بازداشـتگاه شـدند.
رئیـس پلیس مبـارزه با مواد مخدر اسـتان اصفهان 
ادامـه داد: همچنیـن در این طرح ۳۸ نفر معتاد متجاهر 
نیز از داخل و حاشـیه پایانه های مسـافربری جمع آوری 
و بـرای نگهـداری و درمان تحویل مراکـز ترک اعتیاد 

شدند
سـرهنگ نیکبخت در پایان خاطرنشـان کرد: مردم 
عزیـز و فهیم اسـتان اصفهـان می تواننـد گزارش های  
خـود در خصـوص فعالیت خرده فروشـان مـواد مخدر، 
حضـور معتـادان متجاهـر و ولگـرد را از طریق شـماره 
سـتاد خبـری پلیس مبارزه مـواد مخـدر اصفهان تلفن 

۲۱۸۲۵۴۶۲ در اختیـار پلیـس قرار دهند.

دستگیري عامل فروش 
داروهاي اعتیادآور در اصفهان

گروه جامعـه: فرمانده انتظامی شهرسـتان اصفهان 
از دسـتگیری فـردی کـه اقـدام بـه فـروش داروهـای 
اعتیـادآور بـه معتـادان تحت درمـان می کرد خبـر داد.

سـرهنگ حسـین بسـاطی بیان داشـت: مأمـوران 
کلانتـری ۱۳ فرماندهـی انتظامی شهرسـتان اصفهان 
در پـی کسـب خبـری مبنـی بـر اینکـه فـردی بـه 
معتـادان تحت درمـان داروهـای اعتیادآور می فروشـد 

موضـوع را در دسـتور کار خـود قـرار دادنـد.
و  تحقیقـات  انجـام  از  پـس  مأمـوران  افـزود:  او 
اطمینـان از درسـتی موضـوع طی هماهنگـی با مرجع 
قضائـی فـرد مذکـور را در مخفیگاه خود دسـتگیر و در 
بازرسـی از محـل ۵۰ گرم مواد مخدر را کشـف کردند.

فرمانـده انتظامـی شهرسـتان اصفهان اظهـار کرد: 
ایـن فـرد بـا سؤاسـتفاده از معتادانـی که بـرای درمان 
خـود اقـدام می کردنـد بـه آنهـا داروهـای اعتیـادآور 
فروختـه و ایـن افـراد را مجـدداً به ایـن داروهـا معتاد 
می کـرد تـا بتوانـد آنهـا را بـه خـود وابسـته کـرده و با 

ایـن روش درآمدزایـی کنـد.
سـرهنگ بسـاطی با بیـان اینکـه در این خصوص 
پرونـده تشـکیل و ایـن متهـم بـرای انجـام اقدامـات 
قانونـی تحویـل مرجـع قضائی شـد خاطرنشـان کرد: 
از شـهروندان می خواهیـم هرگونـه موارد مشـکوک و 
اقدامـات مجرمانـه در محلـه خـود را از طریق شـماره 

تلفـن ۱۱۰ بـه پلیـس اطـلاع دهند.

 اخبار پلیس  کوتاه از کشور 

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با بیان اینکه نخبگان به 
عنوان »سرباز نخبه« برای خدمت سربازی در مراکز تحقیقاتی بکار 
گرفته می شوند، گفت: ایران رتبه نخست را در علوم آموزش پزشکی 
در منطقه برخوردار است. به گزارش ایرنا، بهرام عین اللهی  در بیست 
و نهمین جشنواره تحقیقات و فناوری علوم پزشکی رازی که در 
مرکز همایش های رازی برگزار شد، با اشاره به همکاری ۵۰۰ نخبه 
در سامانه نیماد، افزود: بسیاری از مراکز تحقیقاتی باید آزمایشگاه 
مرکــزی ایجاد کنند و از امکانات موجود را برای رفع حداکثر نیاز 
مردم بکار گیرند. اکنون به رتبه ۱۵ علمی در دنیا رســیدیم و در 
بخش نوآوری هم رتبه ۶۲ را داریم. او اظهار داشت: ۳۱ هزار و ۸۶۴ 
مقاله تحقیقاتی مربوط به علوم پزشکی است و نشان دهنده فعالیت 
خوب در این زمینه است و دولت حمایت جدی و ارائه تسهیلات 
را در حوزه دانش بنیان ایجاد کرده است؛ به طوری که با تأسیس ۱۵ 
پارک علم و فناوری نیازهای حوزه ســلامت را برطرف می کنیم. 
وزیر بهداشت به موضوع تجاری سازی محصولات و ارتباط با سایر 
دستگاه ها اشاره کرد و افزود: هر محصولی که با کیفیت باشد و به 
تائید ســازمان غذا و دارو برسد، آن را در کشور گسترش می دهیم 
و اکنون ۳۵ قرارداد سی تی اســکن را در داخل منعقد شده است و 
واردات در این زمینه انجام نمی دهیم. او اظهار داشت: ۱۱۴۴ شرکت 
دانش بنیان وجود دارد که از این تعداد ۳۱۴ شرکت امسال ایجاد شده 
است همچنین به ۲۱۸ محصول سلامت محور مجوز تولید ارائه 
شده و ۷۴۰ محصول نیز تجاری سازی شده است. وزیر بهداشت با 
بیان اینکه اکنون هشت هزار دانشمند در شرکت های دانش بنیان 
مشغول بکارند و در این مجموعه ها از جوانان استفاده می کنند، تأکید 
کرد: توســعه روش ها و درمان های نوین ضروری است زیرا علم 
به سرعت در حال رشد است، دانشگاه ها در بحث سلول درمانی، 
ژن درمانی و مهندسی بافت فعالیت هایی را انجام دهند. عین اللهی 
یادآور شد: کشوری هستیم که از ابتدای انقلاب تا امروز موردتهاجم 
تحریم ها قرار گرفته و مهمترین مسئله ما خودکفایی است. اکنون 
امید به زندگی از ۵۶ به ۷۶ سال افزایش و مرگ ومیر مادران به ۲۰ 
در ۱۰۰ هزار تولد زنده کاهش یافته است. به گفته وزیر بهداشت، 
زیرساخت های خوبی در کشور با ادغام درمان و آموزش پزشکی 
داریم همچنین ۲۲ هزار عضو هیأت علمی، ۱۰۱ مرکز تحقیقات 
بالینــی و ۵۸۱ هزار نفر به مردم کمک می کنند و این جشــنواره 
نمادی از پژوهش هاســت و هدف اصلی آن است که در راستای 

اعتلای علم فعالیت کنیم و مسائل و نیازهای کشور پژوهش محور 
مورد واکاوی قرار گیرد. عین اللهی تصریح کرد: ما کشوری دارای 
هویت علمی هستیم که باید به خودباوری مزین شود و می توانیم 
با وجود تحریم ها کارهای بزرگی انجام دهیم؛ به عنوان مثال دوران 
همه گیری کرونا اقدامات ارزشمندی انجام شد و جزو کشورهای 
موفق در پیشــگیری و درمان این بیماری هستیم. او تأکید کرد: 
همه دانشمندان و اساتید باید سیاست های و اولویت های خود را در 
هر استانی مشخص کنند و نسبت به مأموریت گرایی توجه داشته 
باشــند و تجزیه وتحلیل در مورد بیماری های شایع و نیازهای هر 
استان انجام دهند. عدالت و تعالی نظام سلامت در دولت سیزدهم 
شکل گرفته و به دانشگاه های علوم پزشکی مأموریت داشته شده 
این برنامه را در پیش بگیرند و به مرجعیت علمی عملیاتی شود. 
وزیر بهداشــت به موضوع بهره وری اشــاره کرد و افزود: دومین 
تجارت دنیا بعد از نفت دارو است و نباید آن را به عنوان علم تلقی 
شود، ولی باید از علوم جدید برای درمان بیماری ها از جمله سلول 
درمانی استفاده کنیم همچنین کنترل بیماری های غیرواگیر نیز به 
دانشگاه های علوم پزشکی تفویض اختیار داشته که در کنار درمان 
به اقدام پیشگیرانه بپردازند. معاون علمی و فناوری رئیس جمهور 
نیز در این جشنواره گفت: در حوزه سلامت افق های جدیدی مانند 

پزشکی فردمحور و پزشکی بازساختی مطرح است که با تغییر به 
نحوه درمان پیش می رود و باید از فناوری های جدید در این عرصه 
عقب نمانیم. روح الله دهقانی فیروزآبادی ادامه داد: جامعه پزشکی 
ما باید به سمت موضوعات فناورانه حرکت کنند، بهترین توفیقات 
را در شرکت های دانش بنیان وقتی داشتیم که پزشکان و پرستاران 
ســراغ توسعه محصول، دارو و خدمت جدید آمدند، انتظار می رود 
این شرکت ها در همه پارک علم و فناوری کشور فعال تر شوند و 
همکاری تنگاتنگ با کادر درمان و سایر حوزه های فنی و مهندسی 
ایجاد کنند. به گفته دهقانی فیروزآبادی، شــرکت های نوپا ظرف 
۶ ماه می توانند دانش بنیان شوند و ظرف پنج سال معاف مالیاتی 
هستند و از علاقه مندان می خواهیم از ابزار جدید فناوری استفاده 
کنند و به شمار این شرکت ها بیفزایند. معاون رئیس جمهور با اشاره 
به تغییر رویکرد بنیاد نخبگان، گفت: به دلایل متعدد نخبگان با 
تنگناهای و مشکلات مواجه شدند، بنیاد نخبگان از نگاه فردمحور، 
خود اظهاری به شناسایی تغییر می کند و اسامی برگزیدگان جشنواره 
و حمایت از استادان محور برنامه جدی این بنیاد است، اساتید ویژه 
شناسایی می شوند و خدمات سربازی، پژوهش و غیره در بسته های 
۱۰ تا ۲۰ تایی به آنها داده می شود که جامعه نخبه کی را پرورش 

دهند.

Á  فعالیت بیش از 800 مرکز تحقیقاتی در حوزه
سلامت

معاون تحقیقات و فناوری وزارت بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشــکی نیز در این جشــنواره گفت: اکنون بیش از ۸۰۰ مرکز 
تحقیقاتی در حوزه ســلامت مشغول به فعالیت هستند. برخی از 
مراکز تحقیقاتی متناسب با بار بیماری ها در کشور فعالیت می کنند و 
فعالیت های مرکز تحقیقاتی نیماد مسئله محور شده و اکنون ۱۸۷۰ 
محصول تجاری تولید می کنند و در این جشنواره، ۳۰۲ محصول به 

نمایش گذاشته می شود.
یونس پناهــی با بیان اینکه بودجه مرکز تحقیقاتی نیماد ۵۰ 
میلیارد تومان اســت، افزود: اکنون ۴۰ مرکز تحقیقاتی در زمینه 
بیماری های غیر واگیر و پرفشــاری خــون فعالیت دارند  معاون 
تحقیقات وزارت بهداشت تأکید کرد: شناسایی فناوران و محققان 
برتر کشور و پژوهشگران مســئله محور از اهداف برگزاری این 
جشــنواره اســت و تحقیقات با کیفیت یکی از موضوعات مهم 
محسوب می شود و جشنواره رازی در همین راستا برگزار شده است.

Á  ضرورت توجه به تجاری ســازی محصولات
فناورانه

دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی نیز در این جشنواره گفت: 
پژوهشگری که تحقیق او به نتیجه رسیده نیاز دارد تا تجاری سازی 
کند و باید وزارت صمت و ســایر نهادها همکاری لازم را در این 
زمینه داشته باشند. حجت الاسلام عبدالحسین خسروپناه افزود: 
متخصصان پزشکی باید متولی نقشه جامع علمی کشور در حوزه 
سلامت باشند و قانونگذاری و ساختارسازی نیز باید توسط مجلس 

مورد توجه قرار گیرد تا حکمرانی جامعه پزشکی محقق شود.
او تصریح کرد: متولیان تصدی گری باید پشتیبان برگزیدگان 
جشنواره ها باشــند؛ وقتی یک دانشمند به یک صنعت پزشکی 
می رسد نباید از ارز دولتی استفاده شود تا محصول مشابه آن وارد 
کشور شود زیرا به محقق آسیب وارد می کند. در بیست و نهمین 
جشــنواره رازی ۲۰ نفر از برگزیدگان شخصیت حقیقی و ۴۸ نفر 
نیز نهادهای حقوقی همچون دانشگاه های علوم پزشکی، مراکز 
تحقیقاتی و شرکت های دانش بنیان معرفی شدند. در بخش حقوقی 
۴ محقق، ۳ مخترع، ۲ فناور، ۳ محقق جوان، ۲ دانشجوی فناور، ۲ 
پژوهش کاربردی، ۲ طرح تحقیقاتی و ۱۰ دانشگاه برتر موردتقدیر 

قرار گرفتند.

دانشــیار و عضو هیأت علمی گروه روانشناســی دانشگاه 
آزاد اســلامی واحد اصفهان گفت: ارتقای ســلامت روان 
شهروندان اصفهان در بُعد اجتماعی نیازمند تمهیدات ویژه 

است.
هادی فرهادی به ایرنا گفت: بخشی از مقوله سلامت روان؛ 
فردی است که به معنای دور بودن از افسردگی، استرس و 

اضطراب است.
او ادامه داد: وابســتگی افراد به کار، نیازهای برآورده نشده، 
در تکاپو بودن و نارضایتی از نتیجه و مشکلات اقتصادی و 
اجتماعی بر روی سلامت روان فردی تأثیر می گذارد که در 
صورت غفلت به تدریج خود را در سطح زندگی اجتماعی نیز 
نشان می دهد. استاد دانشگاه افزود: در کنار همه علت ها و 
ریشه های ناسلامتی روانی افراد؛ برخی مسائل نیز سلامت 
روانی اجتماعی در اصفهان را تحت شعاع قرار می دهد که به 
مانند ویروس در بین شهروندان قابلیت شیوع دارد. روانشناس 
و دانشیار دانشگاه آزاد اصفهان گفت: استمرار شرایط آلودگی 
هوای اصفهان به شــکل بیماری های روان تنی نمود پیدا 
کرده است؛ یعنی منشأ آن روانی است اما خود را به شکل 

بیماری جسمی نشان می دهد. او افزود: خشکی زاینده رود به 
عنوان یکی از مهمترین عوامل اثربخش بر کاهش شادی و 
نشاط در منظر عمومی شهر اصفهان می تواند سلامت روانِ 

اجتماعی شهروندان را تهدید می کند. فرهادی با بیان اینکه 
سبک زندگی وابســته به کار کردن بیش از توان افراد به 
دلیل نیاز، یکی از ریشه های ایجاد استرس و اضطراب فراگیر 

در افراد است، گفت: در کنار رفع عوامل بیرونی اثربخش، 
لازم است راهکارهای سرمایه های روان شناختی فردی نیز 

تقویت شود.
استاد دانشگاه افزود: انعطاف پذیری، خودکارآمدی، امیدواری، 
شادی و نشاط و تاب آوری هنگام مواجه شدن با شرایط دشوار 
مهمترین مؤلفه های سرمایه روان شناختی اثربخش مثبت 
هستند که بر روی کاهش استرس، افسردگی و رگه های 
اضطراب و به طورکلی ارتقای سلامت روان تأثیرگذار هستند.
فرهادی گفت: ارتقای سلامت روان اجتماعی نیز نیازمند 
شادی آفرینی، نشاط افزایی و پویایی است که برای تحقق 
آن لازم است مســائلی همچون احیای دائمی رودخانه و 
کاهش ملموس آلودگی هوا هدف گذاری و برنامه ریزی شود. 
درحالی که کارشناسان و پژوهشگران به پایین بودن سطح 
نشاط اجتماعی در بین مردم شهر اصفهان اشاره می کنند، 
موضوع سهم زاینده رود در نشاط اجتماعی از اهمیت بسیاری 
برخوردار می شود چرا که زاینده رود، سرزندگی و هویت تمدن 
ســاز اصفهان بوده و هنر و شکوه این شهر را در خود جای 

داده است.

ارتقای سلامت روان اجتماعی اصفهان تمهیدات ویژه می خواهد

رشد 10 درصدی مراجعه  مردم 
اصفهان در اهدای خون

افزایش ناکافی ۶0 درصد مستمری 
معلولان در بودجه 1403

استفادهازسربازاننخبهدرمراکزتحقیقاتی
وزیر بهداشت اعلام کرد

گـروه جامعـه: مدیـرکل انتقال خـون اصفهـان گفت: 
مراجعـه مردمـی اهـداء خـون در اصفهـان از ابتدای سـال 
جـاری بـه نسـبت مـدت مشـابه سـال گذشـته ۱۰ درصد 

رشـد داشـته است.
کیـان  دهراب پـور روز دوشـنبه افـزود: بـا وجـود اینکه 
میـزان مراجعـه بـه مراکـز اهـدای خـون در فصول سـرد 
سـال کاهـش پیـدا می کنـد، لیکـن مـردم ایثارگر اسـتان 
نسـبت به اهدای خـون اهتمام داشـته اند. او افـزود: میزان 
ذخیـره خون اسـتان اصفهـان در حـال حاضر برابر با سـه 
هـزار و ۴۲ واحـد و معـادل ۷.۲ روز و میـزان ذخیـره خون 
شهرسـتان اصفهـان برابر بـا ۲ هـزار و ۱۱۴ واحـد معادل 

۶.۷ روز اسـت.
مدیـرکل انتقـال خون اسـتان اصفهـان تصریـح کرد: 
از ابتـدای سـال جـاری، ۱۵۹ هـزار و ۳۳۰ نفـر بـه مراکـز 
اهـدای خـون سراسـر اسـتان مراجعـه کردنـد کـه از این 

تعـداد، ۱۲۶ هـزار و ۸۲۱ نفر موفق به اهدای خون شـدند.
او بـا اشـاره به رشـد ۹ درصـدی اهدای خون در سـال 
جـاری، تصریـح کـرد: میزان اهـدای خون مسـتمر در بازه 
زمانـی مذکور برابر بـا ۵۶.۲۴ درصد و میـزان اهدای خون 

بانـوان برابر بـا ۳.۴ درصد بوده اسـت.
دهراب پـور بـا اشـاره به آغـاز فرارسـیدن مـاه بهمن و 
وجـود تعطیـلات چنـدروزه در این مـاه، خاطرنشـان کرد: 
میـزان مراجعـه به مراکز اهـدای خـون در روزهای تعطیل 
اسـتانی های  رو هـم  از همیـن  می یابـد  کاهـش  سـال 
اصفهانـی بایـد نسـبت بـه اهـدای خـون اهتمـام داشـته 
باشـند و ایـن اقـدام را جـزو برنامه های در دسـتور کار خود 
قـرار دهنـد تـا در رفـع نیـاز بیمـاران محتـاج بـه خـون و 

فراورده هـای خونـی بـا مشـکل روبـرو نشـویم.
۱۱ مرکـز اهدای خون در اسـتان اصفهان و ۲ مرکز در 

شـهر اصفهان وجود دارد.

مدیرعامــل انجمن دفاع از حقوق معلولان ایران با انتقاد از 
رقم در نظر گرفته شده برای معلولان در تنظیم بودجه سالانه 
می گوید: بر اساس جداول بودجه ۱۴۰۳، مستمری معلولان فقط 
۶۰ درصد افزایش می یابد که این رقم با توجه به افزایش تورم 
سالانه و هزینه های ناشی از معلولیت، هیچ دردی از معلولان 

دوا نمی کند.
علی همت محمودنژاد با بیان اینکه به نظر می رسد مجلس و 
دولت در تنظیم بودجه سالانه، توجه کافی به افراد دارای معلولیت 
نداشته اند، به ایسنا گفت: درحالی که بیش از ۶ سال از تصویب 
قانون حمایت از حقوق افراد دارای معلولیت می گذرد، بار دیگر 
مجلس بدون توجه به این قانون و اجرای ماده ۲۷ آن، به راحتی 
از کنار افراد دارای معلولیت گذر کرده است. مدیرعامل انجمن 
دفاع از حقوق معلولان ایران با اســتناد به ماده ۲۷ قانون مبنی 
بر اینکه دولت مکلف اســت کمک هزینه معیشت افراد دارای 
معلولیت بسیار شدید و یا شدید فاقد شغل و درآمد را به میزان 

حداقل دستمزد سالانه تعیین و اعتبارات لازم را در قوانین بودجه 
سنواتی کشور منظور کند، ادامه داد: علی رغم اینکه برای پرداخت 
شهریه دانشجویان و سایر خدمات دیگر به افراد دارای معلولیت 
مدام به قانون حمایت از حقوق معلولان اشــاره می شود، برای 
اجرای ماده ۲۷ قانون، همــت لازم وجود ندارد. به گفته او، بر 
اســاس ماده ۲۷ قانون حمایت از حقوق افراد دارای معلولیت، 
حداقل مستمری این افراد باید برابر با حقوق پایه یک کارگر باشد 
حال آنکه بر اســاس جداول بودجه ۱۴۰۳، مستمری معلولان 
فقط ۶۰ درصد افزایش خواهــد یافت که این رقم با توجه به 
افزایش تورم سالانه و هزینه های ناشی از معلولیت، هیچ دردی 

از معلولان دوا نمی کند.
او در این راســتا از رئیس مجلس خواست تا با اقدام عاجل 
و فوری نســبت به تغییر ردیف جدول بودجه های معلولان به 
منظور تحقق بودجه لازم برای اجرای ماده ۲۷ قانون، اقدام لازم 

را به عمل آورد.

رنا
س: ای

عک



 

i n f o @ e s f a h a n e m r o o z . i r
w w w . e s f a h a n e m r o o z . i r 5 برای پیــگیری جدیدتـــرین اخبار 

در سایت اصفهان امروز اسکن کنید
4826 شـــمــاره   | بیستم  ســـال   |  1402 بهمن   03 سه شنبه| 
شماره ارسـال پـیامک:30007446   | تلفن ارتـباط خوانندگان : 36293750

 

کورش دیباج

فرهنگ و هنر

مسیرتبدیلچهارباغبهپیادهراه
گذری به قدمت ۴۰۰ سال که از گذشته موردتوجه سفرنامه و 
سیاحان خارجی بوده است و به نوعی در سفرنامه ها از این گذر 
یا نام برده و یا نقشی از زیبایی این گذر در سفرنامه خود به 
تصویر کشیده اند، هنوز بعد از گذشت ۴۰۰ سال از شکوهش 
کاسته نشده است و انگار این محل ساخته شده تا شهروندان 

لحظات خود را در آن به آرامش سپری کنند. 
آری چهارباغ اصفهان، نماد هویت شهری اصفهان هرچند در این چند 
دهه اخیر موردتهاجم طرح ها ضربتی و غیر کارشناسانه شده است اما پیاده 
راه شدن آن اتفاق و اقدام بزرگی است که مدیریت شهری با مشارکت مردم 
انجام داد، هرچند امروزه برخی افراد با نگاه افراطی این گذر فرهنگی را 
معضل اجتماعی و فرهنگی اصفهان می دانند اما واقعیت چیز دیگری است، 
کافی است در این گذر قدم بزنی که کارکردهای مثبت آن را از نزدیک 
درک کنی هرچند رشد قارچ گونه غذای فوری، برداشتن نیمکت ها و وسایل 
تفریحی از این گذر کارکرد این گذر را نسبت به گذشته دستخوش تغییرات 
انجام داده است، اما همچنان چهارباغ به عنوان پیاده راه کارکرد مثبت خود را 
دارد، اما به راستی با خود فکر کرده ایم چه شد چهارباغ از خیابان به پیاده راه 
تبدیل شد و مهم تر از همه بر اساس چه استدلال و تحقیقات و مطالعات 
شهری این خیابان تبدیل به پیاده راه شد؟ پاسخ همه این پرسش ها در 
سی وهشتمین نشست از سلسله نشست های بازآفرینی شهری با موضوع 
بازگرداندن  و  عباسی  چهارباغ  پیاده راه  در  ترافیکی  سیاست های  »نقش 
هویت تاریخی به این خیابان« که به همت سازمان نوسازی و بهسازی 
علیرضا صلواتی، مجری کل طرح های  توسط  برگزار شد  اصفهان  شهر 
زیربنایی وزارت راه و شهرسازی در مرکز و جنوب کشور داده شد که مشروح 

صحبت های وی در ذیل مطالعه می کنید. 
Á پیاده راه ها یکی از عرصه های بازآفرینی هستند

صلواتی بابیان اینکه ایجاد پیاده راه ها یکی از عرصه های بازآفرینی هستند، 
گفت: پیاده راه کردن سیاستی که چند سالی است در کشور ما دنبال می شود و هر 
چه این سیاست موفق تر باشد ما بیشتر می توانیم فضای بهتری و محیط زیست 

پایدارتری برای شهروندان رقم بزنیم. 
او اضافه کرد: متأسفانه در دنیای مدرن امروز ما به دنبال کارهای سریع 

هستیم و به هرحال این موضوع در سیاست های ترافیکی هم وجود دارد. 
Á  ایجاد سیاست های ترافیکی محدودکننده در هر شهری

قاعدتاً با مخالفت هــا و اعتراض هــا و دخالت های مردم 
روبروست

مجری کل طرح های زیربنایی وزارت راه و شهرسازی تصریح کرد: زمانی 
شهرداری اصفهان مصوبه حمل ونقل پایدار را در شهر اصفهان مصوب کرد در 
این خصوص سه حوزه اصلی مدنظر قرار گرفت. حوزه حمل ونقل هوشمند، 
حوزه حمل ونقل همگانی و حوزه حمل ونقل پاک و برای اینکه بتوانیم همه این 
سه حوزه را اجرا کنیم و آن ها سیاست های موفقی شوند؛ »فرهنگ ترافیک« را 

به عنوان ضلع چهارم به آن اضافه کردیم. 

او ادامه داد: در مسئله ترافیک یک مثلث تری ای با سه ضلع وجود دارد 
که یک ضلع آن مهندسی ترافیک است؛ همان سیاست هایی که شهرداری 
اجرا می کند مانند خیابان سازی، پیاده روسازی و سیاست های مختلفی که در 
خیابان های شهر اجرا می شود. ضلع دیگر اعمال قانون است که پلیس راهنمایی 
و رانندگی آن را اجرا می کند. ضلع سوم آموزش است که متأسفانه این ضلع در 

کشور ما متولی خاصی ندارد همه انجام می دهند و هیچ کس انجام نمی دهد. 
پیاده محوری اولویت اول شهرداری اصفهان بود

صلواتی با اشاره به اینکه در دهه ۹۰ تصمیم بر این شد که شهرداری عهده دار 
ضلع آموزش شود، اظهار کرد: در همین راستا کمپین ترافیک  در شهرداری 
اصفهان ایجاد شد به دلیل اینکه می خواستیم کلمه کمپین را به کار نبریم لغت 
فارسی پویش را جایگزین کردیم و با پویش مردمی ترافیک موضوعات مختلفی 
را در شهر اصفهان انجام دادیم و با این نگاه که اتفاقات دیگری را که در سطح 

شهر اجرا کنیم وارد عمل شدیم. 
او در ادامه گفت: اتفاقی که در شهر اصفهان رخ داد این بود که ما چگونه 
آرامش را در سطح شهر ایجاد و چگونه این کار را عملیاتی تر و اجرایی تر کنیم. 
سیاست ما این بود که پیاده محوری اولویت اول باشد. معتقد هستیم هرکجا با 
موضوع بازآفرینی عجین می شود باید عنصر پیاده راه و انسان را فراموش نکنیم؛ 
چراکه عابران پیاده ستون و محور اصلی بازآفرینی هستند چون می خواهیم 

بازآفرینی را برای انسان ها انجام دهیم. 
این مدرس دانشگاه افزود: سؤال اول اینکه ما باید پیاده رو داشته باشیم یا 
پیاده راه؟ در برنامه ریزی های سطح کشور پیاده رو و پیاده راه در بازآفرینی تعبیه 
نشده است. در شهر اصفهان و در شهرهای احداث خیابان، اولویت اول آزادسازی 

برای شهردار منطقه است. 
Á  ضعف شهر اصفهان در حوزه پیاده روها

او تأکید کرد: در حال حاضر بسیاری از خیابان های سطح شهر اصفهان 
هنوز پیاده رو ندارند و حتی پیاده رو پیوسته هم ندارند. حتی بزرگراه هایی در سطح 
شهر اصفهان وجود دارد که پیاده روی کندرو آن ها هنوز احداث نشده و باید 
عقب نشینی ایجاد شود؛ اما باید گام را فراتر بگذاریم و در احداث خیابان به اجرای 
پیاده راه هم توجه کنیم. باید در شهرها فضایی ایجاد کنیم که شهروندان بتوانند 

ترددهای ایمن و آرام را تجربه کنند. 
صلواتی تصریح کرد: وجود شبکه معابر موازی یکی دیگر از عناصر پیاده 
راه سازی است تا شهروندان بتوانند از آن استفاده کنند. باید بتوانیم دسترسی ها را 
کنترل کنیم کوچه پس کوچه وجود نداشته باشد تا فضا از کنترل ما خارج شود. 
پیاده راه شهر شانزلیزه فرانسه یکی از مهم ترین نمونه های پیاده راه سازی است. 
میدان شهرری رشت هم نمونه ای دیگر است که اقدام خوبی در آن انجام شده 
است. او افزود: در میدان شهری رشت فضا آرام است همراه با ساختمان های 
قدیمی که بازآفرینی شده و عناصر اصلی پیاده راه سازی هم در آن مدنظر 
قرارگرفته است. پیاده راه تبریز و تهران هم نمونه های دیگری از پیاده راه سازی 

در کشور است. 
صلواتی گفت: توسعه پایدار وقتی  همراه با مسائل اجتماعی، زیست محیطی 

و اقتصادی پایدار باشد توسعه پایدار است. من بعد حمل ونقلی را هم به آن اضافه 
کرده ام و اگر این بعد هم باشد ترکیب خوبی خواهد شد. در پیاده راه ها تقویت 
تبادلات مردمی، اجتماعی و ایجاد حس تعلق، مسئولیت پذیری، حفظ میراث 

فرهنگی و ابنیه تاریخی باید مدنظر قرار گیرد. 
Á چگونه چهارباغ پیاده راه شد؟

 او اظهار کرد: خیابان چهارباغ بخشی از ستون فقرات ترافیک شهر اصفهان 
بود به گونه ای که از هر سمتی به اصفهان وارد می شوید به خیابان چهارباغ 
می رسید. چگونه ما می خواهیم هویت تاریخی را به این خیابان برگردانیم و 

سیاست های بازآفرینی را در آن احیا کنیم. 
مجری کل طرح های زیربنایی وزارت راه و شهرسازی در مرکز و جنوب 
کشور ادامه داد: در فرهنگ ترافیک اصفهان سیاستی مدنظر قرار گرفت به نام 
»سه شنبه های بدون خودرو« و این طرح برای اولین بار در کشور اجرا شد. این 
در حالی بود که این طرح پیش از آن به صورت بسیار نامحدود توسط Ngoها 
اجرا می شد و گروه های دوچرخه سواری مقصدی را با دوچرخه طی می کردند که 

اقدام بسیار شایسته، بزرگ  و کاملًا مردمی بود. 
Á  هدف اجرای طرح »سه شــنبه های بــدون خودرو« در

اصفهان 
 او اضافه کرد: ما می خواستیم اجرای این طرح را ملی کنیم. مقرر شد اگر 
بخواهیم این کار را انجام دهیم فقط یک میتینیگ نباشد و برای آن هدف گزاری 
داشته باشیم تا با استفاده از اجرای این طرح به هدف برسیم. درنهایت با ایجاد 
اتاق فکری و پیشنهاد دوستان مقرر شد یک روز چهارباغ را پیاده راه کنیم. که 

اقدامی بسیار سخت بود. 
صلواتی ادامه داد: قرار شد خیابانی با بیش از ۸۰۰ کسبه و صنف و ذی نفعان 
متعدد پیاده راه شود. هر هفته آمارگیری می کردیم که چه تعداد از این مسیر 
تردد می کنند. درنهایت جامعه آماری مراجعان به چهارباغ تقریبا ۶۴ درصد افراد 

جوان بودند. از آن ها پرسیدیم که هدف شما از ورود به چهارباغ چیست؟ و با چه 
انگیزه ای در این مسیر تردد می کنید؟ ۲۰ درصد گردشگر بودند و ۱۵ درصد برای 
انجام اقدامات اداری ها یا بانک ها می آمدند. ۸ درصد ساکن چهارباغ بودند و بقیه 

هم کاره ای پزشکی و غیره داشتند. 
Á  نتایج نظرسنجی تردد در محور چهارباغ

او گفت: از آن ها پرسیدیم که با چه وسیله ای به سمت چهارباغ می آیید؟ ۴۳ 
درصد با اتوبوس و ۲۰ درصد پیاده بودند و بقیه هم با خودروی  شخصی، تاکسی 
و دوچرخه تردد می کردند. متأسفانه استفاده از دوچرخه کمترین سهم حمل ونقلی 

را در این خیابان داشت. 
این مدرس دانشگاه ادامه داد: یک وسیله مراجعه به چهارباغ بود و دیگری 
علت مراجعه به چهارباغ. در هر کاری که می خواستیم انجام دهیم؛ مطالعات را 
لحاظ می کردیم. ۱۰۰۰ پرسشنامه در اختیار کارمندان، کسبه، ساکنان و عابران 
چهارباغ قراردادیم و بسیار سخت بود که به کسبه ای که هرروز با خودرو به محل 

کار می آمدند بگوییم خیابان بسته شده است. 
او تصریح کرد: تحصیلات جامعه آماری ما دیپلم و کارشناسی بود. در این 
تحقیق ۵۰ درصد از مردم بیش از هفته ای یک بار به چهارباغ می آمدند. در این 
طرح از شهروندان سؤال کردیم اگر بخواهیم چهارباغ را پیاده راه کنیم شما در 
این طرح مشارکت می کنید؟ ۸۴ درصد موافق بودند. ۸۰ درصد هم گفته بودند 

شهرداری شیوه مناسبی را اتخاذ کرده است. 
صلواتی ادامه داد: نیمی از این جمعیت گفته بودند این طرح نسبت به سایر 
طرح های شهرداری اولویت دارد و ۹۰ درصد گفته بودند این طرح باعث معرفی 
اصفهان به جهان می شود و نمره ای که به شهرداری داده بودند ۱۸/۱۳ بود. برای 

الزام پیاده رو وجود شبکه معابر پیرامونی از اهمیت زیادی برخوردار بود. 
او اضافه کرد: کسبه اعلام کرده بودند ما از شمس آبادی تردد می کنیم. 
شاخص آلودگی هوا هم در این طرح به ما کمک کرد و به نوعی هوای شهر 
اصفهان سالم تر شد. ۵۵ درصد پاسخ داده بودند که ما در اجرای طرح مشارکت 
می کنیم. این مدرس دانشگاه اظهار کرد: اجرای این طرح برای ۸۲ درصد کسبه 
چهارباغ که بیش از نیم قرن است در چهارباغ هستند کار ما را بسیار سنگین تر 
می کرد. کسب وکار چهارباغ نسل به نسل منتقل شده است و بسیار قابل توجه 

است که ۸۲ درصد آن ها باسابقه هستند. 
او یادآور شد: درمجموع ۵۱ درصد از ادامه کار رضایت داشتند و بیش از 
یک سوم از اینکه مسیر چهارباغ در کل روزهای هفته پیاده راه شود، رضایت 
داشتند. ۶۰ درصد پاسخ داده بودند این اقدام باعث سرزندگی شهر می شود و ۷۵ 

درصد از افزایش گردشگری در شهر سخن گفته بودند. 
Á  پیاده راه شدن چهارباغ در کاهش آلودگی هوا بسیار موثر
بود

صلواتی افزود: طبق آمارهای کاهش آلودگی هوا در سال های پیش از اجرای 

این طرح متوجه شدیم پیاده راه شدن چهارباغ در کاهش آلودگی هوا بسیار 
موثر بود؛ اما ما مدعی نیستیم که هوای چهارباغ خیلی خوب شده است. در این 
راستا آمار پایش هوا نشان داد از مرداد ۹۵ که این طرح آغازشده است هوای 
شهر اصفهان به نوعی سالم تر شده است. شبیه سازی کردیم که اگر این اقدام را 

عملیاتی کنیم، چه اتفاقاتی رخ می دهد. 
او ادامه داد: نتایج مدل سازی و راهکارها را داشتیم. در این راستا راهکارها را 
بر اساس مدل سازی های موجود ارائه کردیم. مدل سازی انجام شده به ما نشان 
داد که با اقدام در خیابان های جنبی چهارباغ چه اتفاقی رخ می دهد و ترافیک به 

چه سمت و سویی می رود. 
مجری کل طرح های زیربنایی وزارت راه و شهرسازی در مرکز و جنوب 
کشور گفت: بیش از ۱۰۰ نفر کارشناس به جز مدیران میدانی برای اجرای این 
طرح کار می کردند. با این اتفاق قاعدتاً حجم ترافیک و تردد در خیابان های 
جنبی به خصوص خیابان باغ گلدسته افزایش پیدا کرد و در این راستا اصلاحات 
حمل ونقلی و خطوط عابر پیاده اجرا شد. پارکینگ های موجود با ظرفیت ۴۵۰۰ 
خودرو بستری برای استفاده مردم فراهم کرد و  همه دسترسی ها به جز پارکینگی 

که در خیابان چهارباغ بود؛ حفظ شد. 
او ادامه داد: استقرار خودروهای برقی و استفاده از هتل ها در خیابان چهارباغ در 
دستور کار قرار گرفت و اجرای مسیرهای دوچرخه در خیابان های جنبی تکمیل تر 
شد. ما با شعار »یک روز خوب دوچرخه« و »سه شنبه و چهارباغ« اجرای طرح 

را پیش می بردیم. 
صلواتی افزود: در این راستا تلاش کردیم دوچرخه سواری خانوادگی و درشکه 
را در این مسیر تقویت و تسهیلات حمل ونقل پاک به صورت دوچرخه های تک 
نفره و دونفره ارائه کنیم. در چهارباغ سه شنبه ها از ساعت ۱۵ عصر تا ۲۲ شب 
چهارباغ به مدت ۱۰۰ هفته بسته شد و اجرای برنامه های مختلف با مناسبت های 
هفته برای اقشار مختلف جامعه با هر سنی در دستور کار قرار گرفت و این محور 

یک فضای تفریحی و مفرحی شد که مردم از آن استفاده می کردند. 
Á  هیچ دولت و نیروی امنیتی قائل به این نبود که چهارباغ

یک باره به پیاده راه تبدیل شود
او اظهار کرد: همه برنامه ها با حمایت و مساعدت همه دستگاه ها در شهر 
برگزار می شد و شهرداری هم از آن ها حمایت می کرد. فروش و نمایشگاه 
دوچرخه، ایستگاه سلامت، ایستگاه نمایش فیلم های قدیم در چهارباغ تعبیه شد 
و اتفاقات خوبی رخ داد که همه مردم راضی شدند تا چهارباغ پیاده راه شود؛ 
چراکه فضای چهارباغ به شدت خانواده محور است و حس تعلق به مردم و شهر 
اصفهان ایجادشده است. مجری کل طرح های زیربنایی وزارت راه و شهرسازی 
در مرکز و جنوب کشور در پایان گفت: هیچ دولت و نیروی امنیتی قائل به این 
نبود که چهارباغ به یک باره به پیاده راه تبدیل شود. این رخداد به صورت گام به گام 

و مرحله به مرحله رخ داد.  

در نشست»بازگرداندن هویت تاریخی به چهارباغ« پاسخ داده شد 

گذر فرهنگی چهارباغ/2

آگهی مزایده اجرایی
۳۴۰۲- ۱- به موجب پرونده اجرائی كلاسه ۱۴۰۱۰۰۷۹۵ له خانم ندا قائیدرحمتی فرزند علی 
صفر به شماره ملی ۴۲۱۰۰۲۳۵۰۷ علیه  آقای محسن رضائی  فرزند  رحم خدا به شماره ملی 
۴۲۱۹۹۰۲۸۳۱ باســتناد شماره ترتیب سند ۴۴۴۹ تاریخ وقوع و ثبت عقد ۱۳۸۹/۰۴/۲۹ یك 
سفر حج عمره بیت اله الحرام و تعداد ۷۱۴  عدد تمام سكه طلای بهار آزادی طرح جدید رایج 
ایران معادل مبلغ ۱۲۶,۵۴۹,۴۱۰,۰۰۰ ریال به انضمام حقوق دولتی تقاضای صدور اجرائیه نموده 
است ، تشکیل و بلافاصله استعلامات لازم  ))راهور و بانکها و املاک سهم الارث مدیون(( در 
خصوص اموال مدیون انجام و با توجه به ارائه گواهی حصر وراثت مرحوم رحم خدا   رضایی که 
مشخص شد ورثه حین الفوت آن مرحوم عبارتند از هشت پسر و پنج دختر که بجز نامبردگان 
ورثه دیگری ندارد  طی استعلام شماره ۱۴۰۲۰۵۸۲۵۷۵۹۰۰۱۴۰۷ از دفتر املاک و بازداشتی 
پرسش، که دفتر بازداشتی طی پاسخ شماره ۱۴۰۲۸۵۶۲۵۰۰۵۰۰۶۰۱۰ مورخ ۱۴۰۲/۱۰/۲۳ 
اعلام نموده که پلاک ثبتی شماره ۰ فرعی از ۱۲۶ اصلی بخش ۰۴ ناحیه ۹۰  به مساحت )۰( 
صفر   مالک آقای رحم خدا   رضایی  نام پدر فرامرز مالک  عرصه متن سهم : سند قطعی ۳۳۹۶۹ 
مورخ ۱۳۸۹,۱۰,۲۲ دفتر دو دورود مقدار ۴ سهم از هشت سهم از ۱۹۲ سهم مشاع از ۸۸ شعیر از 
۹۶ سهم  و سند صلح مشتمل برهن شماره ۱۹۴۷۴مورخ ۱۳۴۲,۰۶,۰۷ دفتر ۹ بروجرد مقدار ۸ 
سهم مشاع از ۱۹۲ سهم مشاع از ۸۸ شعیر از ۹۶ سهم ))که از سند ۱۹۴۷۴ مقدارمقدار بیست و 
هفت صدم یک سهم از ۸ سهم مشاع از ۱۹۲ سهم مشاع از ۸۸ شعیر از ۹۶ سهم شش دانگ 
قریه عزیز آباد را در حق شرکت خط لوله و مخابرات نفت ایران واگذار شده(( ششدانگ پلاک 
۱۲۶ - اصلی مشتمل بر روستاهای عزیز آباد ، جهان آباد ، دره تنگ و دهکله می باشد و پس از 
طی شدن مراحل قانونی و ابلاغ اجرائیه مدیون نسبت به بدهی خود اقدامی ننموده لذا بستانکار 
باستناد درخواست وارده به شماره ۱۴۰۱۰۵۰۲۵۷۵۹۰۰۲۴۰۰   درخواست کارشناسی و مزایده 
سهم الارث مدیون را نموده که پس از ارجاع به کارشناس رسمی دادگستری و ارسال نظریه لذا  
طبق نظر کارشناس رسمی ملک مورد نظر با توجه به وضعیت محل و استفاده  سهم چاه روستا و 
حقابه رودخانه فصلی کل سهم مرحوم راه خدا پاپی نود و هفت میلیارد ریال بوده که سهم مدیون 
از سند ۳۳۹۶۹ به میزان سی وهشت صدم سهم مشاع از چهار سهم مشاع از هشت سهم مشاع 
از یکصد ونود ودو سهم مشاع از هشتاد وهشت شعیر از نودوشش شعیر ششدانگ و از سند شماره 
۱۹۴۷۴ مقدار هفتاد وسه صدم سهم مشاع از هشت سهم مشاع از یکصد ونود ودو سهم مشاع از 
هشتاد وهشت شعیر از نودوشش شعیر  زمین های آبی ودیم روستا جمعا میزان  یک ویازده صدم 
سهم از کل دو سند ، معادل مبلغ نه میلیارد و دویست و سی و هشت میلیون و نود و پنج هزار و 
دویست و سی و هشت ریال ارزیابی شده است لذا مزایده  از ساعت ۹ الی ۱۲ روز دوشنبه مورخ 
۱۴۰۲,۱۱,۱۶ در اداره ثبت اسناد و املاک دورود واقع در بلوار معلم خیابان مالیات جنب پارک 
دانشجو از طریق مزایده به فروش می رسد ، مزایده از مبلغ نه میلیارد و دویست و سی و هشت 
میلیون و نود و پنج هزار و دویست و سی و هشت ریال شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی 
نقداً فروخته می شود و كلیه هزینه های قانونی به عهده برنده مزایده است و نیم عشر و حق 
مزایده نقداً وصول خواهد شد ، ضمناً چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی اعلام گردد ، مزایده روز 
اداری بعد از تعطیلی در همان ساعت و مكان مقرر برگزار خواهد ، ضمناً جهت شرکت در مزایده 
ده درصد مبلغ پایه مورد مزایده را بحســاب ir۳۷۰۱۰۰۰۰۴۰۶۶۰۱۳۲۰۷۷۴۵۴۸۶  با شناسه 

واریز  ۹۴۳۱۰۸۵۰۰۱۴۴۴۴۴۴۴۴۴۴۴۴۴۴۴۴۴۴۴۴  نزد بانک ملی بنام ثبت اسناد واریز و فیش 
واریزی را با ارائه درخواست کتبی شرکت در مزایده در تاریخ و ساعت مزایده تحویل مسئول اجرا 
نماید لازم به ذکر است چنانچه مزایده به هر دلیل برگزار نگردد مسئولیت مدت زمان اعاده مبلغ 
سپرده شده به عهده شرکت کننده می باشد.  مصطفی امان اله بهاروندی- رئیس اجرای اسناد 

رسمی شهرستان دورود شناسه :۱۶۲۷۹۱۲
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
۳۱۱۹- ۱- برابــر آراء صادره هیات های موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی منطقه غرب اصفهان تصرفات مالکانه و 
بلامعارض متقاضیان محرز گردیده است. لذا مشخصات متقاضیان و املاک مورد تقاضا به شرح 
زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص 
نسبت به صدورسند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک تسلیم و پس از اخذ رسید، 

ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نماید.
ردیف ۱- برابر رأی شــماره ۱۵۹۱۱ مورخ ۱۴۰۲/۰۸/۲۰ هیات ســوم مالکیت آقای فرج اله 
محبی دهنوی به شناسنامه شماره ۱۷۳۱ کدملی ۱۲۸۶۰۱۴۷۷۸ صادره اصفهان فرزند اصغر در 
ششدانگ یکباب ساختمان )نمایشگاه اتومبیل(  به مساحت ۲۱۶/۸۴ متر مربع پلاک شماره ۶۸ 
اصلی واقع در اصفهان بخش ۱۴ حوزه ثبت ملک غرب اصفهان مع الواسطه از غلامرضا محبی 

فرزند محمد علی تأئید و محرز گردیده است.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۱۰/۱۸ تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۱۱/۰۳ شهریاری- رئیس 

منطقه ثبت اسناد و املاک غرب اصفهان ۱۶۳۸۰۰۸/م الف
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
۳۳۹۸- ۱- برابــر آراء صادره هیات های موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی منطقه غرب اصفهان تصرفات مالکانه و 
بلامعارض متقاضیان محرز گردیده است. لذا مشخصات متقاضیان و املاک مورد تقاضا به شرح 
زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص 
نسبت به صدورسند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک تسلیم و پس از اخذ رسید، 

ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نماید.
ردیف ۱- برابر رأی شــماره ۱۸۵۰۹ مورخ ۱۴۰۲/۰۹/۲۵ هیات دوم مالکیت خانم مینا هادی 
به شناسنامه شماره ۴۳۶۰۲۷۳۶۰۶ کدملی ۴۳۶۰۲۷۳۶۰۶ صادره خدابنده فرزند غلامرضا در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۴۵/۷۹ مترمربع پلاک شماره ۳۳۱۰ فرعی از ۱۸ اصلی 
واقع در اصفهان بخش ۱۴ حوزه ثبت ملک غرب اصفهان ســند ۱۶۷۳۷۸ مورخ ۱۴۰۱/۱۲/۹ 

دفترخانه ۷ اصفهان تأئید و محرز گردیده است.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۱۱/۰۳ تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۱۱/۱۸ شهریاری- رئیس 

منطقه ثبت اسناد و املاک غرب اصفهان ۱۶۵۰۲۱۰/م الف

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

۳۴۰۰- ۱- برابر آراء صادره هیات های موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی منطقه غرب اصفهان تصرفات مالکانه 
و بلامعارض متقاضیان محرز گردیده است. لذا مشخصات متقاضیان و املاک مورد تقاضا 
به شرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود درصورتی 
که اشخاص نسبت به صدورسند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک تسلیم و پس 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مرجع قضایی 

تقدیم نماید.
ردیف ۱ -برابر رأی شماره ۱۸۵۱۹ مورخ ۱۴۰۲/۰۹/۲۵ هیات دوم مالکیت خانم زهره مارانی 
به شناسنامه شماره ۱۶۸۴۶ کدملی ۱۱۴۰۱۶۷۵۲۹ صادره اصفهان فرزند محمود ششدانگ 
یکباب انبار به مســاحت ۶۷/۷۰ مترمربع پلاک شــماره ۱۸۲۹ فرعی از ۱۶ اصلی واقع در 
اصفهان بخش ۱۴ حوزه ثبت ملک غرب اصفهان ثبت در دفتر املاک به شــرح استعلام 

هیات تأئید و محرز گردیده است.
تاریخ انتشــار نوبت اول: ۱۴۰۲/۱۱/۰۳ تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۱۱/۱۸ شهریاری- 

رئیس منطقه ثبت اسناد و املاک غرب اصفهان ۱۶۵۰۵۱۶/م الف
آگهی ابلاغ اخطاریه موضوع ماده ۱۴۹ قانون ثبت اسناد و املاک در 

خصوص پلاک ثبتی شماره ٤١٢٫۳۱٦ بخش ١٦ ثبت اصفهان
۳۳۹۷- ۱- نظر به اینکه آقایان غلامرضا و علیرضا و غلامحسین همگی خان احمدی در 
اجرای مقررات ماده ۱۴۹ قانون ثبت تقاضای اصلاح مســاحت پلاک فوق را نموده است 
بدینوسیله با توجه به افزایش مساحت پلاک فوق از ۸۴۴۸ به ۸۷۳۱.۴۷ مترمربع و واریز مبلغ 
۱۷۶۶۷۸۸۲۸ ریال طبق قبض شــماره ۰۲۱۰۶۲۶۷۸۶۷۰۸۵۸۵ و شماره پیگیری ۲۶۳۰۹ 
به صندوق سپرده واریز گردیده است و با توجه به اینکه مالکین طی نامه ارسالی به شماره 
۲۶۰۳۵۷۵۰ مورخ ۱۴۰۲/۸/۱۴ اعلام نموده که از محل اقامت و سکونت و یا حیات و ممات 
آقایان سید محمود میکانیک شیرازی و دوشیزه منیرالسادات مکانیک شیرازی و خانم فخری 
ده افروز )بالسویه( )مالکین اولیه قبل از تفکیک پلاک مرقوم و انتقال دهنده اولین سند انتقال( 
اطلاعی نداشته بدینوسیله حسب تقاضای مالکین مرقوم مبنی بر ابلاغ از طریق نشر آگهی 
در جراید مراتب مطابق ماده ۱۸ آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی لازم الاجراء جهت اطلاع 
نامبردگان )آقایان سید محمود میکانیک شیرازی و دوشیزه منیرالسادات مکانیک شیرازی و 
خانم فخری ده افروز( در روزنامه کثیر الانتشار چاپ و انتشار میگردد. لذا نامبردگان اخیر و 
یا قائم مقام قانونی ایشان میتوانند جهت دریافت مبلغ مرقوم همراه با ارائه مدارک شناسائی 
معتبر و منتسب به نامبردگان به اداره ثبت اسناد و املاک منطقه شمال اصفهان در آدرس 
اصفهان میدان لاله ابتدای خیابان پروین اعتصامی کوچه جنب آتش نشانی مراجعه تا پس از 
انجام تشریفات قانونی به منظور دریافت وجه سپرده مرقوم اقدام گردد. لهذا با توجه به مراتب 
فوق این آگهی یک نوبت در روزنامه کثیر الانتشار منتشر و ظرف مدت ۱۰ روز از تاریخ انتشار 
ابلاغ شده محسوب خواهد شد و در صورت عدم مراجعه و عدم دریافت مبلغ مرقوم پس از 

گذشت ده سال وجه مرقوم به حساب خزانه دولت ایصال خواهد شد. رئیس اداره ثبت اسناد 
و املاک منطقه شمال اصفهان -سید اسداله موسوی ۱۶۵۰۱۴۵/م الف 

آگهی فقدان سند مالکیت
۳۴۰۳- ۱- نظر به اینکه سند مالکیت  شش دانگ پلاک ۲۶۴۹ فرعی مجزی شده از ۱۱۹ 
اصلی  بخش ۴ ناحیه ۹۰ واقع در شهرستان دورود بنام  آقای  فریدون سگوند  به  شماره 
ملی ۵۹۲۹۶۴۳۹۹۷صادر وتســلیم گردیده است که مالک یاد شده حسب تقاضای وارده 
به این اداره و تسلیم یک برگ استشهاد محلی گواهی شده دفترخانه اسناد رسمی شماره 
۵دورود اعلام نموده که سند صادره در اثر جابجایی مفقود شده است.لذا با استناد ماده ۱۲۰ 
آئین نامه اصلاحی قانون ثبت بدینوسیله آگهی میشود تا هرکس به نحوی از انحائ مدعی 
انجام  معامله و یا وجود ســند مالکیت مزبور نزدخود میباشداز تاریخ آگهی به مدت ده روز 
اعتراض کتبی خود را به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود اعلام نماید .در صورت 
عدم مراجعه و انقضائ مدت مذکور نسبت به صدور سند مالکیت المثنی اقدام لازم به عمل 
خواهد آمد. مصطفی امان اله بهاروندی- رییس اداره ثبت اســناد و املاک شهرستان دورود 

شناسه: ۱۵۷۹۵۱۸
آگهی فقدان سند مالکیت

۳۴۰۴- ۱- نظر به اینکه سند مالکیت  شش دانگ پلاک ۴۲۴۲ فرعی مجزی شده از ۱۱۸ 
اصلی  بخش ۴ ناحیه ۹۰ واقع در شهرستان دورود بنام  آقای  هوشنگ  هداوند  به  شماره ملی 
۴۲۱۸۳۸۶۳۵۸صادر وتسلیم گردیده است که مالک یاد شده حسب تقاضای وارده به این اداره 
و تسلیم یک برگ استشهاد محلی گواهی شده دفترخانه اسناد رسمی شماره ۴دورود اعلام 
نموده که سند صادره در اثر جابجایی مفقود شده است.لذا با استناد ماده ۱۲۰ آئین نامه اصلاحی 
قانون ثبت بدینوسیله آگهی میشود تا هرکس به نحوی از انحائ مدعی انجام  معامله و یا 
وجود سند مالکیت مزبور نزدخود میباشداز تاریخ آگهی به مدت ده روز اعتراض کتبی خود را به 
اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود اعلام نماید .در صورت عدم مراجعه و انقضائ مدت 
مذکور نسبت به صدور سند مالکیت المثنی اقدام لازم به عمل خواهد آمد. مصطفی امان اله 

بهاروندی- رییس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود  شناسه: ۱۵۷۹۵۱۹
آگهی فقدان سند مالکیت

۳۴۰۵- ۱- نظر به اینکه ســند مالکیت  شش دانگ پلاک ۱۱۲۰۲فرعی مجزی شده از 
۱۱۸ اصلی  بخش ۴ ناحیه ۹۰ واقع در شهرســتان دورود بنام  آقای  محمد رشیدی نیک 
به  شماره ملی ۴۱۷۲۷۹۷۲۶۱صادر وتسلیم گردیده است که مالک یاد شده حسب تقاضای 
وارده به این اداره و تســلیم یک برگ استشهاد محلی گواهی شده دفترخانه اسناد رسمی 
شماره ۳دورود اعلام نموده که سند صادره در اثر جابجایی مفقود شده است.لذا با استناد ماده 
۱۲۰ آئین نامه اصلاحی قانون ثبت بدینوسیله آگهی میشود تا هرکس به نحوی از انحائ 
مدعی انجام  معامله و یا وجود ســند مالکیت مزبور نزدخود میباشداز تاریخ آگهی به مدت 
ده روز اعتراض کتبی خود را به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود اعلام نماید .در 
صورت عدم مراجعه و انقضائ مدت مذکور نسبت به صدور سند مالکیت المثنی اقدام لازم 
به عمل خواهد آمد. مصطفی امان اله بهاروندی- رییس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان 

دورود  شناسه: ۱۵۷۹۵۲۲
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مالیات برای 10 درصد درآمد 
پزشکان 

رئیس اداره امورمالیاتی شهرســتان اردســتان گفت: 
واریز ۵۵ میلیارد تومان اعتبارات ارزش افزوده به حســاب 
شهرداری ها و دهیاری های شهرستان اردستان در ۹ماهه 

اول سال محقق شد.
محمود الهی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: از آنجا که 
مالیات جزء قوانین حاکمیتی و سلامت و آبادانی هر منطقه 
است، وظایف اصلی سازمان امور مالیاتی شهرستان اردستان، 

فرهنگ سازی پرداخت مالیات است.
او با بیان اینکه یکی از وظایف اصلی اداره امور مالیاتی 
وصول مالیات و ارزش افزوده است، افزود: دریافت مالیات بر 
ارزش افزوده براساس فراخوان هایی خواهد بود که از استان 
در مدت های متفاوت انجام خواهد شــد. ما ۱۰ فراخوان 
خواهیم داشــت که مشاغل مختلف و شرکت ها مشمول 

پرداخت مالیات بر ارزش افزوده خواهند شد.
رئیس اداره امورمالیاتی شهرســتان اردســتان گفت: 
مسئولان مشاغل شامل طلافروشی ها، رستوران ها، خواربار، 
عینک فروشان و شرکت ها طبق قانون مکلف خواهند بود 
براساس فراخوان های انجام شده که مدت و زمان مشخصی 
ندارد ۹ درصد ارزش افزوده ای که روی خدمات و کالاهایی 
که به مصرف کنندگان می دهند کشــیده اند را اظهارنامه 
مالیاتی تنظیم کنند و به حساب سازمان امور مالیاتی واریز 

نمایند.
الهــی تصریح کرد: اگــر مالیات ارزش افــزوده که از 
مصرف کنندگان دریافت شده است به حساب امورمالیاتی 
واریز نشــود، این اداره پس از مهلت های قانونی نسبت به 
فروش ســالیانه و منابع درآمدی که مشمول فراخوان های 

سازمان امور مالیاتی می شود رسیدگی می کند.
او یکی از راه های مشــخص شــدن میزان فروش و 
درآمدهای مشــاغل را کارکرد دستگاه های کارت خوان و 
حساب های تجاری آنها عنوان کرد و گفت: پزشکان مکلف 

هستند هستند ۱۰ درصد درآمد خود را پرداخت کنند.
رئیس اداره امورمالیاتی شهرستان اردستان با بیان اینکه 
میزان مالیات بر ارزش افزوده ای که سازمان امور مالیاتی در 
فراخوان های خود دریافت می کند براساس سرانه جمعیتی 
به حساب شــهرداری ها و دهیاری ها واریز می کند، گفت: 
از ابتدای ســال جاری تا پایان آذرماه سال جاری شهرداری 
اردستان ۲۰ میلیارد، شهرداری زواره ۱۱ و شهرداری مهاباد 
۴ میلیارد و نهصد میلیون تومان و دهیاری های شهرستان 
و فرمانداری اردستان جمعا ۱۹ میلیارد تومان مالیات ارزش 

افزوده دریافت کردند.
الهی یــادآوری کــرد: شــهرداری ها و دهیاری های 
مکلف هســتند درآمدهای ارزش افزوده خود را در راستای 
خدمات رســانی به مردم هزینه کنند، ولــی از آنجایی که 
شهرداری ها و دهیاری شهرستان های کوچکی مثل اردستان 
بنیه اقتصادی و درآمدی ضعیفی دارند گاهی مواقع بخشی 
از درآمدهــای ارزش افزوده را برای پرداخت حقوق هزینه 

می کنند.
او درباره آخرین وضعیت فرار مالیاتی مشاغل گفت: فرار 
مالیاتی به دلیل هوشــمند کردن سامانه ها بسیار کم شده 
است، به طوری که در چندسال اخیر به کمترین میزان خود 

رسیده است.

بزرگترین شهرک گلخانه ای 
غرب استان اصفهان آماده 

افتتاح
مدیر جهاد کشاورزی شهرستان فریدن از افتتاح شهرک 
گلخانه در شهر دامنه از توابع شهرستان فریدن با اشتغالزایی 

۲۰۰ نفر در آینده ای نزدیک خبر داد.
به گزارش فارس زمان احمدی با اعلام این خبر، گفت: 
در شــهرک گلخانه ای فریدن به عنوان بزرگترین شهرک 
گلخانه ای غرب استان اصفهان ۴۴ واحد گلخانه هر کدام با 
مساحت ۵۰۰۰ مترمربع در اختیار سرمایه گذاران قرار خواهد 

گرفت.
او گفت: از ۴۴ واحد گلخانه ای تاکنون ۱۳ واحد واگذار 

شده که ۸ واحد آن به بهره برداری رسیده است.
مدیر جهاد کشاورزی شهرستان فریدن افزود: آب چاه به 
استخر ۱۳۰۰۰ مترمکعبی انتقال داده و سپس بین واحدهای 

گلخانه ای توزیع می شود.
عزیزاله عباسی، فرماندار شهرستان فریدن هم گفت: 
با افتتاح شــهرک گلخانه در شهر دامنه از توابع شهرستان 

فریدن برای ۲۰۰ نفر اشتغال ایجاد می شود.
او با اشاره به اینکه با سفر استاندار اصفهان به شهرستان 
فریدن مبلغ ۱۳ میلیار تومان به این امر اختصاص داده شد، 
افزود: با بهره برداری از این طرح از شمار افراد بیکار شهرستان 

کاسته می شود.
این شهرک گلخانه ای در زمینی به مساحت ۴۰ هکتار 
در شهر دامنه احداث شده است که به علت مشکل آب چند 
سالی رها شــده بود با سفر استاندار اصفهان به شهرستان 
فریدن و تخصیص اعتبار لازم برای احداث چاه آب و طرح 
انتقال آب به طول ۷ کیلومتر این شهرک آماده بهره برداری 

است که در دهه فجر افتتاح خواهد شد.
عبداله طاهریان، کشاورز دامنه ای در این باره به فارس 
گفت: ایجاد شــهرک گلخانه ای در این منطقه بسیار حائز 
اهمیت است، انتظار داریم گلخانه ها به افرادی که سرمایه دار 

ساکن شهرستان فریدن واگذار شود.
ناعم عبدالهی دیگر کشــاورز فریدنی هــم گفت: از 
مسئولان انتظار داریم علاوه بر استفاده از نیروی کار بومی 
گلخانه ها هم به مردم منطقه که دارای سرمایه هستند واگذار 
شــود. داود طاهریان دیگر کشاورز هم گفت: از مسئولان 
شهرستان و استاندار اصفهان برای اختصاص اعتبار برای 
راه اندازی این شــهرک تشکر می کنیم. او افزودک  انتظار 
داریم مسئولان در واگذاری واحدهای گلخانه به کشاورزان 
فراخوان بزنند تا کشاورزی که توان ایجاد گلخانه دارد اقدام 

کند و اشتغال پایدار در منطقه ایجاد شود.

مدیر انرژی و ســیالات فولاد مبارکــه درباره افزایش 
مصرف انرژی فولاد مبارکــه در پاییز ۱۴۰۲، گفت: فولاد 
مبارکه فرایندهای مختلفی در تولید و مصرف انرژی دارد و 
بــاور به اینکه کل انرژی ورودی باید به محصول و یا آهن 

اسفنجی و فولاد خام تبدیل شود اشتباه است.
بــه گزارش اصفهــان امروز، ســید امیر 
طباطبائیان با بیان اینکــه هزینه انرژی 
صنایع فولادی طی ســه سال گذشته ۱۰ 
برابر افزایش داشته و به نرخ های جهانی 
رسیده اســت، افزود: در واقع سایر فرایندها مانند نیروگاه، 
نورد گرم و ســرد واحدهایی هستند که در مصرف انرژی 
تأثیرگذارنــد؛ بنابراین تمام انــرژی مصرفی فولاد مبارکه 
نمی تواند به همان میزان به صورت خطی با رشد محصولات 

در یک راستا قرار گیرد.
او ادامــه داد: در حــال حاضر در تولید اســلب و آهن 
اسفنجی در پاییز امسال در مقایسه با مدت مشابه سال قبل 
به ترتیب ۸.۴ و ۴ درصد رشــد تولید داشــتیم و گاز و برق 
خریداری شده نیز ۱۲.۷ و ۱ درصد رشد داشته است. در واقع 
در پاییز امسال نسبت به سال گذشته تولید برق در نیروگاه 
داخلی افزایش یافته تا بتوانیم واحد فولادسازی را به عنوان 

بزرگ ترین مصرف کننده برق، پشتیبانی کنیم.
مدیر انرژی و ســیالات فولاد مبارکه خاطرنشان کرد: 
حجم زیادی از گاز خریداری شده در پاییز امسال بابت تولید 
برق استفاده شده و اگر حجم گاز مصرفی نیروگاه در تولید 
برق از کل گاز خریداری شده را کم کنیم، کل گاز مصرفی 
در فرایند تولید حدود ۷.۳ درصد بوده اســت که با افزایش 

تولید آهن اسفنجی و فولاد خام تناسب دارد.
او افزود: بنابراین تحلیل با اتکا به یک گزارش از شبکه 
کدال صحیح نیست و مصرف انرژی ارتباط مستقیم با تولید 
ندارد، زیرا نوع انرژی و مصرف در فرایندها متنوع اســت و 
با توجه به نیاز خط تولید و میزان دسترسی به شبکه برق و 
گاز سراسری و محدودیت های انرژی، میزان انرژی دریافتی 

و تولید متفاوت است.
طباطبائیان در پاســخ به اینکه گفته شــده انرژی ۲۳ 

میلیون نفر در صنعت فولاد گم می شود، گفت: به طورکلی 
طبق آمار وزارت نیرو ۳۳ درصد برق کشور در بخش خانگی 
مصرف می شــود و ۱۷.۵ درصد در بخش عمومی و ۱۴.۷ 
درصد در بخش کشاورزی و سهم صادرات ۲.۳ است و بقیه 
این عدد ۳۳ درصد در بخش صنعت است و از این مقدار تنها 
۶ تا ۷ درصد در کل صنعت فولاد کشور مصرف می شود و 

سهم فولاد مبارکه معادل ۱.۵ تا ۲ درصد است.
مدیر انرژی و ســیالات فولاد مبارکه با تأکید بر اینکه 
مصرف برق در فولاد مبارکه مطابق با استانداردهای ملی 
است، گفت: طبق همین اســتاندارد به ازای هر تن فولاد 
خام ۸۰۰ کیلووات ساعت انرژی الکتریکی مصرف می شود 
که خوشــبختانه این مقدار در فولاد مبارکه ۱۰ درصد هم 
کمتر است و از زمان راه اندازی فولاد مبارکه تاکنون همواره 
مصرف برق پایین تر از حد اســتاندارد بوده است. او با بیان 
اینکه اصطلاحا از این انرژی در قسمت مولد استفاده می شود 
و در ازای مصرف انرژی، تولید ناخالص ملی ایجاد شــده 

است، تصریح کرد: فولاد مبارکه به تنهایی ۱.۵ درصد تولید 
ناخالص ملی )gDP( کشور را ایجاد می کند؛ درصورتی که 
در واحدهای غیرمولد مثل خانگی و عمومی در قبال مصرف 

انرژی، تولیدی انجام نمی شود یا بسیار ناچیز است.
 طباطبائیان، مدیریت انرژی را در فولاد مبارکه از ابتدای 
راه اندازی یک موضوع نهادینه شده عنوان کرد و گفت: در 
همین راستا کمیته عالی انرژی از سال های اول بهره برداری 
تشــکیل شده و سیاست آن تأمین و بهینه سازی انرژی در 
تمام دوران بهره برداری بوده و از ســال ۹۴ هم اســتاندارد 
Iso-۵۰۰۰۱ در شــرکت پیاده ســازی شده که هرساله 
توســط مراجع ملی و بین المللی پایش و اندازه گیری شده 
و طبق همین اســتاندارد برنامه ریزی برای کاهش مصرف 

انرژی برای سال های آینده انجام می شود. 
او ادامــه داد: اگــر نتوانیم بــه آن برنامه های از پیش 
تعیین شــده جهت بهینه ســازی انرژی دســت پیدا کنیم 
استانداردها تمدید نمی شود، اما خوشبختانه این مهم انجام 

و از ســال ۹۴ به بعد هرساله اســتاندارد مدیریت انرژی را 
کسب و تثبیت کرده ایم. در واقع با این استاندارد نشان دادیم 
کــه اهمیت انرژی برای فولاد مبارکه و همچنین در دیگر 

صنایع، زیاد است. 
 مدیر انرژی و سیالات فولاد مبارکه ادامه داد: از سوی 
دیگر هزینه های انرژی به شدت افزایش پیدا کرده و از سال 
۱۳۹۹ به بعد بیش از ۱۰ برابر افزایش داشته و به نرخ های 
جهانی رســیده اســت و تصور اینکه انرژی ارزان و بدون 
ارزشــی به صنایع فولاد تحویل داده می شود اشتباه است، 
بااین حال بهینه سازی مصرف انرژی همواره اهمیت زیادی 
داشته و نشان آن پروژه ها و اقدامات انجام شده طی دوران 

بهره برداری و با مصوبات کمیته عالی انرژی است.
 به طوری که طی ۲ ســال گذشــته بر اســاس همین 
برنامه ریزی ها و پیاده سازی استاندارد مدیریت انرژی بیش 
از ۲ میلیــون و ۸۰۰ هزار گیگاژول انرژی مصرفی کاهش 

یافته است.

بررسی قدرت خرید وام ازدواج در دو دهه گذشته 

آماده باش بازار پوشاک اصفهان برای روز پدر

هزینههایانرژیفولادسازاننزدیکبهنرخجهانی آغاز ساماندهی و لایروبی 
رودخانه های 7 شهرستان 

استان اصفهان 
مدیر رودخانه ها و سواحل شرکت آب منطقه ای اصفهان 
از آغاز عملیات های ساماندهی و لایروبی رودخانه های استان 
خبــر داد. به گزارش اصفهان امروز، احمدرضا صادقی اظهار 
کرد: در ســال جاری برای ساماندهی رودخانه های استان و 
لایروبی بخشی از اولویت ها، بیش از ۷۰۰ هزار میلیون ریال 
اعتبار از محل اعتبارات جاری در نظر گرفته شده که در حال 

حاضر با برگزاری مناقصات قراردادها ابلاغ شده است.
صادقی افزود: این قراردادها شــامل ساماندهی رودخانه 
مشهد اردهال، برزک و سادیان در شهرستان کاشان، رودخانه 
نهوج شهرستان اردستان، ساماندهی بخشی از رودخانه شور در 
شهرستان دهاقان و خروجی رودخانه شور در شهرستان مبارکه 

و ساماندهی رودخانه زاینده رود در شهرستان چادگان است.
مدیر رودخانه ها و سواحل شرکت آب منطقه ای اصفهان 
تصریح کرد: لایروبی رودخانه های مرغاب شهرستان تیران، 
نهوج اردســتان و رودخانه دســتگرد و کشه در شهرستان 
نطنز در برنامه قرار دارد. صادقی اضافه کرد: امید اســت این 
عملیات های اجرایی که بخشــی از آن در حال اجرا است تا 
پایان خردادماه خاتمه و به بهره برداری برســد. او همچنین 
اظهار کرد: سالانه بیش از ۵۰۰ هزار میلیون ریال از اعتبارات 
جاری شرکت صرف مهندسی رودخانه در طرح های حفاظتی، 
ساماندهی و لایروبی می شود و در مجموع با توجه به وضعیت 
رودخانه های استان اعتبارات چندین برابر نیاز داشته و نمی توان 
همه درخواست ها و ایمن سازی رودخانه ها را از محل اعتبارات 
جاری تأمین کرد و پوشش این هدف تنها نیازمند اعتبارات از 

محل طرح ملی یا استانی است.

تخریب 81 هزار متر سازه  
غیرمجاز در اراضی کشاورزی 

کاشان 
مدیر جهاد کشاورزی شهرستان کاشان گفت: ۸۱ هزار 
مترمربع ساخت و ســاز غیرمجاز در اراضی کشاورزی این 
شهرستان طی ۱۰ ماه گذشته تخریب شد. به گزارش مهر، 
علی محلوجی اظهار کرد: پیرو شناسایی تغییر کاربری زمین 
کشاورزی توسط گشت امور اراضی، با حکم دادستان عمومی 
و انقلاب شهرستان، در ماه گذشته، عملیات تخریب ۷۰ مورد 
دیوارکشــی های غیر مجاز غیر مجاز در سطح ۵۰ هزار متر 
مربع از زمین های کشــاورزی در بخش نیاسر انجام شد. او 
افزود: در راستای اجرای تبصره ۲ ماده ۱۰ قانون حفظ کاربری 
زمین های کشاورزی و باغی، در آذرماه نیز ۲۵ مورد دیوارکشی 
غیرمجاز در سطح ۱۰ هزار مترمربع از زمین های کشاورزی در 
دشت حسن آباد، تخریب شد. مدیر جهاد کشاورزی شهرستان 
کاشان تصریح کرد: یگان حفاظت امور اراضی جهاد کشاورزی 
کاشان در مرداد سال جاری نیز با حکم مرجع قضائی، اقدام 
به تخریب هشت مورد دیوارکشی غیرمجاز در دشت حسن آباد 
کرد که از سطح هفت مترمربع از زمین های کشاورزی رفع 
تخلف شد. او گفت: در راســتای اجرای ماده ۳ قانون حفظ 
کاربری زمین های کشــاورزی و باغی، در تیرماه گذشته نیز 
یک باب باغ ویلا غیرمجاز به مساحت یک هزار مترمربع در 
دشت صفی آباد تخریب شد. مدیر جهاد کشاورزی شهرستان 
کاشان افزود: تخریب چهار مورد دیوارکشی غیرمجاز در خرداد 
ماه سال جاری در ســطح چهار هزار مترمربع از زمین های 
کشــاورزی دشت ماداب فین بزرگ از دیگر اقدام های یگان 
حفاظت امور اراضی بوده است. محلوجی اظهار کرد: اجرای 
حکم تخریب هشــت مورد دیوارکشی غیرمجاز در سطح ۹ 
هزار مترمربع از زمین های کشــاورزی سده بخش برزک در 
اردیبهشــت نیز توســط یگان حفاظت امور اراضی با هدف 
پیشگیری از تغییر کاربری زمین های کشاورزی انجام شد. 
او با تأکید بر اهمیت رعایت قانون حفظ کاربری زمین های 
کشاورزی، تصریح کرد: شهروندان در هنگام خرید زمین توجه 
داشته باشــند که هرگونه دیوار کشی و تفکیک زمین های 
کشاورزی فقط در صورت دریافت مجوزهای لازم از اداره امور 
اراضی جهاد کشاورزی امکان پذیر است. محلوجی تاکید کرد: 
واحد حفظ کاربری زمین های کشاورزی با هدف دفاع از حقوق 
شهروندان و حفظ زمین های کشاورزی، دریک برنامه منسجم 
و مستمر با حمایت دستگاه قضائی و نیروی انتظامی، همه 
احکام قضائی درباره ساخت سازهای غیر مجاز در زمین های 

کشاورزی را پیگیری و اجرا می کند.

کاهش 57 درصدی بارش ها در 
اصفهان

براساس آخرین آمار اعلام شده از سوی دفتر مطالعات پایه 
منابع آب، در بازه زمانی ابتدای سال آبی تا یکم بهمن، ورودی 
آب به سدهای کشور نسبت به مدت زمان مشابه ۱۱ درصد 
کاهش یافته است.  براساس آخرین آمار اعلام شده از سوی 
دفتر مطالعات پایه منابع آب، از ابتدای سال آبی تا سی ام دی، 
ارتفاع کل ریزش های جوی کشور معادل ۵۵.۲ میلی متر بوده 
است. این مقدار بارندگی نسبت به میانگین دوره های مشابه 
درازمدت )۹۹.۲ میلی متر( ۴۴ درصد کاهش و نسبت به دوره 
مشابه ســال آبی گذشته )۹۰.۸ میلی متر( ۳۹ درصد کاهش 
را نشان می دهد. همچنین کمترین میزان بارش مربوط به 
استان فارس بوده که در این بازه زمانی ۳۵.۷ میلی متر بارندگی 
داشــته است، این میزان نسبت به متوسط بلندمدت کاهش 
۷۶ درصدی داشــته است، استان اصفهان در این بازه زمانی 
۲۷.۲ میلی متر بارش داشته است که نسبت به سال گذشته 
۵۷ درصد کاهش یافته است.  میزان بارش ها در استان تهران 
۵۴.۱ میلی متر بوده است که نسبت به میانگین بلندمدت ۴۸ 
درصد کاهش یافته است. میزان کل خروجی سدهای کشور 
در بازه زمانی ابتدای سال آبی تا یکم بهمن، ۷.۷۱ میلیارد متر 
مکعب بوده و نسبت به سال گذشته ۲۳ درصد افزایش داشته 
است. در مدت زمان مشابه سال گذشته، میزان کل خروجی 

سدهای کشور ۶.۲۷ میلیارد متر مکعب بوده است.

بررســی قدرت خرید وام ازدواج با مبنا قرار دادن قیمت سکه 
طی این سال ها نشــان می دهد با وجود موج های تورمی قدرت 
خرید وام ازدواج حفظ شده و در صورت کنترل تورم در سال آینده 
و قرار گرفتن قیمت سکه روی محدوده فعلی می توان گفت وام 
ازدواج سال ۱۴۰۳ از همه ۱۴ سال قبل از آن قدرت بیشتری دارد.

به گزارش ایمنا، یکی از گزینه های جذاب برای زوج های جوان 
در آغاز زندگی مشترک دریافت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج 
اســت که از آن معمولا برای تهیه لوازم خانگــی، رهن و اجاره 

مسکن، برگزاری مراسم عروسی و خرید خودرو استفاده می کنند.
مبلغ این وام هر ســال با توجه به تورم تغییر می کند، اما پس 
از تصویب قانون جوانی جمعیت و حمایت از خانواده در نخستین 
روزهای کاری مجلس یازدهم، مبلغ این تســهیلات دستخوش 
تغییراتی شد؛ بر مبنای تبصره ۱۶ بودجه سال ۱۴۰۲ به هریک از 
زوجین مبلغ ۲۲۰ میلیون تومان )به شرطی که زوج زیر ۲۵ سال و 
زوجه زیر ۲۳ سال باشد( و به دیگر زوج هایی که تاریخ عقد آن ها 
سال ۱۳۹۸ به بعد است هرکدام ۱۸۰ میلیون تومان تعلق می گیرد.

در روزهای اخیر اعضای کمیسیون تلفیق در جریان بررسی 
جزئیات لایحه بودجه سال ۱۴۰۳، وام ازدواج را ۶۵ درصد افزایش 
داد، بر این اساس میزان تسهیلات قرض الحسنه ازدواج برای هر 
یک از زوج هایی که تاریخ ازدواج آن ها بعد از ۰۱/ ۰۱/ ۱۴۰۱  بوده، 
مبلغ ۳ میلیارد ریال و برای زوج های زیر ۲۵ سال و زوجه های زیر 
۲۳ سال، سه میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال با دوره بازپرداخت ده ساله 

تعیین شده است.
به گفته محمدرضا فرزین، رئیس کل بانک مرکزی قرار بود 

تا تاریخ هفتم دی ۱۴۰۲ نزدیک به ۱۱۱.۸ همت فقره تسهیلات 
ازدواج پرداخت شود، در حالی که تا این تاریخ بیش از حدود ۱۲۹ 
همت تسهیلات ازدواج پرداخت شده است و نشان دهنده تحقق 
۱۱۵ درصدی عملکرد توسط شبکه بانکی در سال ۱۴۰۲ است، 
همچنین بر اســاس اعلام مدیر اعتبارات بانک مرکزی تا پایان 
آبان سال جاری به ۵۵۰ هزار متقاضی، تسهیلات ازدواج در کشور 

پرداخت شده است.
Á  بررســی قدرت خرید وام ازدواج با شاخص

قیمت سکه
صحبت از کاهش قدرت خرید و کوچک شدن سفر ایرانیان در 
دهه ۹۰، به یکی از روزمره های تلخ شهروندان تبدیل شده که یکی 

از ریشه های آن را باید در »میانگین صفر درصدی رشد اقتصادی« 
طی این سال ها دنبال کرد که به گفته معاون وزیر اقتصاد یک سوم 
از قــدرت خرید مردم ایران را کم کــرد. با این توصیف، یکی از 
سیاست هایی که در دهه ۹۰ به طور رسمی اعلام و پیگیری شد، 
موضوع جوانی و افزایش جمعیت بود که با روندی نگران کننده رو 
به کاهش بود، هرچند از زمان اعلام این سیاست تا تبدیل شدن 
به قانون جامع جوانی جمعیت ۱۰ ســالی فاصله افتاد، اما در این 
مدت نیز دولت ها و نمایندگان مجلس تلاش کردند با یکی از تنها 
مشوق های ازدواج، جوانان را ترغیب کنند؛ تسهیلات قرض الحسنه 
ازدواج یا به بیان عام تر »وام ازدواج« که از ســال ۸۷ شروع شد و 
تا امروز به جوانانی که ازدواج می کنند پرداخت می شود. قانون گذار 

طی ۱۵ سال گذشته تلاش کرده است تا قدرت خرید وام ازدواج 
حفظ شود و باوجود غفلت از این موضوع در بعضی از سال ها، پس 
از گذشت ۱۵ سال از شروع آن می توان با مقایسه شاخص قیمت 
سکه طلا مشخص کرد که این وام با وجود تورم های عجیب و 
غریب این سال ها، هنوز ارزشمند است. نگاهی به قیمت سکه در 
دهه ۸۰ تا به امروز نشان می دهد که قیمت این فلز گران بها طی 
دهه ۹۰ شمسی رشد قابل توجهی را ثبت کرده است؛ بررسی ایمنا 
نشان می دهد که قیمت ســکه تمام طرح جدید در سال ۸۹ در 
محدوده ۳۲۵ هزار تومان بود، این عدد در سال ۱۴۰۲ با رشد حدود 

۱۰۰ برابری به حوالی ۳۲ میلیون تومان رسیده است.
بررســی قدرت خرید وام ازدواج با مبنا قرار دادن قیمت سکه 
طی این سال ها نشــان می دهد قدرت خرید وام ازدواج با وجود 
موج های تورمی حفظ شده و در صورت کنترل تورم در سال آینده 
و قرار گرفتن قیمت سکه روی محدوده فعلی می توان گفت وام 
ازدواج سال ۱۴۰۳ از همه وام های ازدواج در ۱۴ سال قبل قدرت 

بیشتری دارد.
حتی با فرض تورم ۲۵ درصدی برای ســال آینده و افزایش 
قیمت سکه تا ۴۰ میلیون تومان، با وام ازدواج می توان ۹ سکه طرح 

جدید خرید باز هم قدرت خرید بالایی محسوب می شود.
وامی که برای خانواده هایی که هیچ ســرمایه ای برای ازدواج 
فرزندان ندارند می تواند بخش قابل توجهی از دغدغه ها را بر طرف 
کند؛ خانواده پســر با این پول می توانند خانه نقلی در جایی مانند 
تهران و خانه ای بزرگ تر در سایر شهرها رهن و خانواده دختر نیز 

می توانند بخش ضروری جهیزیه را با این مبلغ تهیه کنند.

بررسـی های میدانـی نشـان می دهـد کسـبه اصفهانـی از 
اواخـر دی مـاه به اسـتقبال روز پـدر رفته اند و اجنـاس مردانه 
را در جشـنواره های فـروش مختلـف عرضـه می کننـد. دراین 
میان اجناس قیمت پایین و پوشـاک اقسـاطی انتخاب بیشـتر 
خریـداران بـرای هدیـه روز پـدر اسـت و هدیه هـای گـران 
طرفـدار چندانـی نـدارد. به گـزارش ایراسـین، تـا همین چند 
سـال پیـش بـرای روز پـدر، از پوشـاک و موبایـل فروشـان 
گرفتـه تـا عرضه کننـدگان وسـایل بهداشـتی و برقـی وقـت 
سـر خاراندن نداشتند. پشـت درب فروشـگاه ها عده ای منتظر 
بودنـد تـا داخل مغـازه خالی شـود و مجـال ورود بـرای آن ها 
فراهـم آیـد، خیابان های نصف جهـان و راهرو پاسـاژها پر بود 
از خانواده هایـی کـه بـه مدل های عرضـه شـده در ویترین ها 
سـرک می کشـیدند تا کادو درخوری برای روز پدر تهیه کنند. 
آن روزهـا اگـر کسـی تابلـوی پوشـاک یـا موبایل فروشـی ها 
را نمی دیـد شـاید صـف مقابـل بعضـی از مغازه هـا را با صف 
نانوایـی اشـتباه می گرفت. حالا سـال های می گذرد، مناسـبت 
روز پـدر فرارسـیده ولـی بازار اصفهـان خلوت اسـت، انگار که 
روز پدری در کار نیسـت. با کمی گشـت وگذار در مراکز خرید 
اصفهـان و پاسـاژهای مختلف شـهر بـا حال وهـوای روز پدر 
مواجـه خواهید شـد چراکه بوتیک های مردانـه و کیف وکفش 
فروشـان از اواخـر دی مـاه بـه اسـتقبال روز پـدر رفته انـد و 
اجنـاس جدیدی را در جشـنواره های فـروش عرضه می کنند. 
بررسـی های میدانـی نشـان می دهـد اجناس قیمـت پایین و 
پوشـاک اقسـاطی انتخاب بیشـتر خریـداران برای هدیـه روز 

پـدر اسـت و هدیه های گـران طرفـدار چندانی نـدارد.
Á ست  های چرم، مصنوعی ولی پرطرفدار

قیمـت سـت کمربنـد و کیـف پـول مردانه از جنـس چرم 
طبیعـی بـه بیـش از دو میلیون تومان می رسـد ولـی با نصف 
ایـن مبلـغ یـا حتـی کمتـر می تـوان یـک سـت اکسسـوری 

مردانـه از جنـس چـرم مصنوعـی خریـد. کیـف و کفـش 
فروشـان اصفهـان از اواخـر دی مـاه عرضـه سـت های چـرم 
مردانـه ویـژه روز پـدر را آغـار نموده انـد کـه قیمـت آن هـا از 
۱۷۵ هـزار تومـان شـروع می شـود و این بها بـرای مدل های 
بـا کیفیت تـر به ۷۹۹ هـزار تومان می رسـد. البته اگـر انتخاب 
خانواده هـا جعبه هـای شـکیل چوبـی به جـای مقوایـی سـاده 
باشـد، بایـد دسـت کـم ۱۵۰ هـزار تومان بـه هزینـه کادوی 
خـود اضافـه کننـد. همچنین امـکان درج جمـلات تبریک یا 
اسـم شـخص بـر روی کیـف پول یـا جعبه سـت وجـود دارد 
کـه بـرای حکاکی آن هـا باید بودجـه ۳۰ تا ۱۲۰ هـزار تومان 
درنظـر گرفت. براسـاس مشـاهدات میدانـی از بـازار اصفهان 
و فروشـگاه های مجـازی سـت های چـرم مصنوعی درشـمار 
پرفروش تریـن اقـلام بـرای کادو روز پدر به حسـاب می آیند و 

بـه گفتـه کسـبه ترند هدیـه روز پـدر ۱۴۰۲ شـده اند.
Á فروش اقساطی کت وشلوار به مناسب روز پدر

پشت ویترین فروشـگاه های لوکس شهر کت وشلوارهایی 
می بینیـد کـه بـه انـدازه چهـار و پنـج گـرم طـلای ۱۸ عیار 
قیمـت دارنـد؛ به طـوری کـه یـک دسـت کت وشـلوار مردانه 
تـک دکمـه با کیفیـت پارچه درجه یـک با بهـای ۱۵ میلیون 
تومـان به فروش می رسـد. ارزان ترین کت وشـلوارهای مردانه 
در فروشـگاه های چهاربـاغ نیز حـدود دو میلیون تومان قیمت 
خورده انـد، البتـه اگـر شـانس بیاوریـد درمیـان تـک سـایزها 
می توانیـد یـک دسـت کت وشـلوار بـا قیمـت کمتـر از یـک 
میلیـون تومان تهیـه کنید. قیمت بالا پوشـاک مردانه سـبب 
شـده برخـی فروشـگاه داران در اصفهـان و فضـای مجـازی 
آگهی فروش اقسـاطی پوشـاک را به مناسـبت روز پدر منتشر 

کننـد؛ برای نمونه یکی از فروشـگاه های اینترنتی کت وشـلوار 
مردانه را به مناسـب روز پدر در دو قسـط با قیمت سـه میلیون 
و ۹۸۹ هزار تومان به فروش می رسـاند که خریدار قسـط اول 
را بـه میـزان تـوان پرداخـت می کنـد و مابقی مبلـغ را باید در 
مرحلـه دوم بپـردازد؛ درنهایت لباس پـس از تکمیل وجه برای 
خریـدار ارسـال می شـود. کت وشـلوارهای اقسـاطی در بـازار 
اصفهان نیز شـرایط فروش یکسـانی با فروشـگاه های آنلاین 
دارنـد؛ بـا ایـن حـال تعـدادی از کسـبه حاضرنـد به مناسـب 
روز پـدر و تحویـل سـریع تر، کت وشـلوار را در ازای دریافـت 
چـک کارمنـدی یا سـفته برای قسـط دوم به خریـدار تحویل 
دهند. براسـاس بررسـی های میدانی از بازار پوشـاک اصفهان 
فروش اقسـاطی لبـاس به کت وشـلوار محدود نمی شـود ولی 
خریداران کت وشـلوار را به تهیه پیراهن و شـلوار یا سـت های 
راحتـی مردانـه بـرای هدیه روز پـدر ترجیح می دهنـد. درحال 
حاضـر قیمـت پیراهن هـای مردانه بسـته به جنـس و برند از 
۱۸۹ هـزار تومـان، شـلوار از ۳۹۹ هـزار تومـان و سـت های 
راحتـی مردانـه از ۴۵۹ هزار تومان شـروع می شـود. همچنین 
بـرای خرید کت و کاپشـن های مردانـه در بـازار اصفهان باید 

بیـش از یـک میلیـون تومان دسـت به جیب شـد.
Á جوراب کادوی لوکس روز پدر

خریـد جـوراب بـرای هدیـه روز پـدر تـا چنـد سـال قبل 
شـاید طنـز بـود ولـی اکنـون بعضـی از مـدل جوراب هـا در 
شـمار کالاهـای لوکـس و گـران قـرار می گیرنـد. اکنـون 
جوراب هـای نانـو بـا نوشـته های تبریـک روز پـدر بـا بسـته 
بندی هـای فانتـزی در فروشـگاه های اینترنتـی بـا قیمت ۹۹ 
تـا ۱۵۰ هـزار تومان به فروش می رسـند. فروشـگاه های برند 
نیـز یـک جفت جـوراب مـارک خـود را بـا قیمـت ۱۹۹ هزار 
تومـان تـا حوالـی یک میلیـون تومـان بـه مناسـبت روز پدر 

عرضـه می کننـد.

  خبر کوتاه   خبر کوتاه 
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امیرحسین احتشامی

سپاهانی ها جمعه راهی قطر 
می شوند

سـپاهان بـرای برگـزاری اردوی تدارکاتـی جمعـه 
راهـی قطـر خواهـد شـد. شـاگردان مورایـس بـرای 
آمادگـی بیش تـر بـرای حضـور در لیگ قهرمانان آسـیا 
و نیـم فصـل دوم در قطر اردوی تدارکاتـی خود را برگزار 
خواهند کرد. طبق برنامه کاروان سـپاهان جمعه، شـش 
بهمـن راهـی قطر خواهد شـد و مدت زمان ایـن اردوی 
تدارکاتـی قطـر ۸ روز خواهـد بود. قرار اسـت شـاگردان 
مورایـس در ایـن اردو سـه دیدار دوسـتانه برگـزار کنند.

محرمی چشم از رامین 
برنمی دارد

مدافـع راسـت دینامـو زاگرب سـعی در بازگشـت به 
ترکیـب تیم ملـی مقابـل امـارات دارد. صـادق محرمی 
پـس از انجـام دو بـازی تدارکاتـی مقابل بورکینافاسـو و 
اندونزی، در نخسـتین مسـابقه جام ملت های آسـیا برابر 
فلسـطین هـم یکـی از ۱۱ نفـر اصلـی بود کـه نمایش 
موثـر و کم اشـتباهی در حضـور ۸۱ دقیقـه ای در زمیـن 
داشـت ولـی پس از آن جـای خود را بـه رامین رضاییان 

داد و در جـدال بـا هنـگ کنگ هم اسـتفاده نشـد. 
ایـن مدافـع راسـت کـه فصـل جدیـد لیـگ یـک 
کرواسـی را بـه خوبـی شـروع کرد و به نسـبت سـالیان 
گذشـته بیشـتر از همیشـه در ترکیب دینامو زاگرب قرار 
گرفـت، در تیـم ملی ایـران هم نمایش خوبی داشـت و 
برابـر فلسـطین جزء بهترین هـا بود ولی امیـر قلعه نویی 
در دومیـن دیـدار با هنگ کنگ از او اسـتفاده نکـرد، اما 
با ایـن وجود محرمی سـعی در بازپس گیری جایگاهش 
دارد. محرمـی در ۱۵ بـازی تیم ملـی ایران با حضور امیر 
قلعه نویـی هفـت بـار به میـدان رفته کـه در ایـن مدت 
توانسـته نخسـتین گل ملی خود را هم به ثمر رسـاند و 
پـاس گل هـم بدهد، اما تمام تلاش و انگیزه او رسـیدن 

به ترکیـب در جام ملت هاسـت.

خط و نشان حاج صفی برای 
اماراتی ها

مدافـع چـپ تیـم ملـی ایـران در مـورد بـازی بـا 
هنگ کنـگ صحبـت کـرد. احسـان حاج صفـی اظهـار 
داشـت: بعـد از دو بـردی کـه به دسـت آوردیم شـرایط 

تیمـی خوبـی داریم.
 صـد درصـد آماده برای بازی بعدی هسـتیم و با تیم 
خـوب امـارات بازی داریم. قطعا نقاط ضعـف و قوت این 
تیـم را آنالیـز می کنیـم و امیـدوارم از نقاط ضعـف آن ها 
اسـتفاده کنیم و به گل برسـیم. وی افزود: امیدوارم بازی 
خوبـی را از هـر دو تیم شـاهد باشـیم و هـواداران از این 

بـازی لذت ببرنـد و بتوانیم برنده بازی هم باشـیم. 
او در مـورد بـازی هنگ کنـگ توضیـح داد: یـک 
خـرده بـه ما کم لطفی داشـتند، البته قبـول داریم که در 
ضربـات آخـر کم دقت بودیـم اما مـا ۷۰ درصد مالکیت 
توپ داشـتیم و شـرایطمان خوب بود اما در این دو بازی 
در ضربـات آخـر کـم دقـت بودیـم. فکر می کنـم ما ۱۶ 
شـوت به سـمت دروازه زدیم و این کار آسـانی نبود. کم 
لطفی نسـبت به این تیم شـده اما شـرایط تیم ما خیلی 
خوب اسـت و سعی می کنیم شـرایطمان بهتر هم باشد 
و سـه امتیـاز را بگیریـم. کاپیتان ایـران در مورد عملکرد 
خوبـش ازنظر پـاس کلیدی گفت: داخـل تیم هیچ کس 
بـه فکر آمار فردی نیسـت. اینکه پاس بیشـتری بدهیم 
و آقـای گل شـویم، مهـم نیسـت. ما فقط بـه موفقیت 
تیـم فکر می کنیم و دو فینال را پشـت سـر گذاشـتیم و 
یـک فینال دیگر داریم و امیدواریم به اهدافمان برسـیم.

نباید از باید سیستم چرخشی 
استفاده کنیم

بهترین مربـی فوتبال ایـران در اوایل دهه ۸۰ معتقد 
اسـت تیم ملی نباید از سیسـتم چرخشـی اسـتفاده کند. 
فرهـاد کاظمـی در مـورد عملکرد تیـم ملی فوتبـال در 
دو بـازی اخیـرش مقابـل فلسـطین و هنگ کنـگ و 
رقابت هـای جـام ملت های آسـیا عنوان کرد: بر اسـاس 
نتیجـه، تیم ملی تا به اینجا خوب کار کـرده و از ۶ امتیاز 

ممکـن، تمام امتیـازات را جمع کرده اسـت.
 هـدف تیـم ما در مرحلـه گروهی باید این باشـد که 
تمـام امتیـازات ممکـن را هر طور که شـده جمـع آوری 
کنـد کـه همین اتفـاق هم تا حالا افتـاده اسـت. او ادامه 
داد: ازنظـر فنـی باید ببینیـم آقای قلعه نویـی از بازیکنان 
دقیقـا چـه چیـزی می خواهـد و شـرح وظایـف هر یک 
چطـور تعریف شـده ولی معتقدم اشـتباه مـا در دو بازی 
اول رقابت هـای آسـیایی این بود که می خواسـتیم تمام 

نفرات بـازی کنند.
 سـرمربی پیشـین پـاس اضافـه کـرد: بایـد هر چه 
زودتـر بـه ترکیب اصلی برسـیم تا شـناخت بازیکنان ما 
از همدیگر بیشـتر شـود و به هماهنگـی لازم در تمامی 
خطـوط برسـیم، چراکـه در مرحله حذفـی به هیچ عنوان 
حـق اشـتباه نداریـم و بایـد در مراحل حذفـی تمام فکر 
بازیکنـان روی قهرمانـی متمرکز شـود. کاظمـی یادآور 
شـد: از الان در مـورد مدعـی اصلی قهرمانـی نمی توان 
صحبـت کـرد و وقتی که چهـار تیم مرحلـه نیمه نهایی 
مشـخص شـدند، می تـوان حـدس زد کـه کـدام تیـم 
قهرمـان خواهـد شـد. مطمئنـا تیمـی کـه در مراحـل 
حذفـی آماده تـر باشـد و قوی تـر عمـل کنـد، بـه مقـام 
قهرمانـی خواهد رسـید. او تصریح کرد: جـا دارد در پایان 
صحبت هایـم بـرای آقای فغانی و همچنین تیـم داوری 
ایـران آقـای موعـود بنیادی فـر و کمک هایشـان آقایان 

ایلـدروم و قاسـمی نیـز آرزوی موفقیت کنم.

شـهریار مغانلو در دومیـن بازی تیم ملی 
مقابـل هنـگ کنـگ فرصت بـازی پیدا 
کـرد اما قـدر ایـن موقعیـت بـاارزش را 
ندانسـت. سـتاره گلـزن سـپاهان که در 
دیـدار با فلسـطین تنهـا از روی نیمکت 
نظـاره گـر بـازی شـده بـود در دومیـن 
دیـدار تیـم ملـی از ابتـدا بـه میـدان رفـت اما توفیقـی در 

گلزنـی پیـدا نکرد.
 او تنهـا یـک بـار در شـرایط بازکـردن دروازه هنک کنگ 
قـرار گرفـت امـا بـا بدشانسـی ضربـه اش بـه تیـر دروازه 
برخـورد کـرد. مغانلـو در ۶۵ دقیقـه ای کـه از سـوی امیـر 
قلعه نویـی بـه بـازی گرفته شـد دیگـر کاری از پیش نبرد 
تـا تنهـا ۲۰ دقیقـه پس از شـروع نیمه دوم تعویض شـود. 
مغانلـو کـه به واسـطه ثبت نـه گل در نیم فصل نخسـت 
فوتبـال و عملکرد قابل قبول در ترکیب سـپاهان، مسـافر 
نهایـی تیـم ملـی در قطـر شـد، در حالـی فرصـت گلزنی 
ایده آلـی را برابـر هنگ کنـگ از دسـت داد کـه بـاز شـدن 

دروازه حریـف می توانسـت بـه دو برابـر شـدن اختـلاف و 
آرامـش خاطـر تیـم کمـک کنـد. شـهریار کـه در رقابـت 
سـنگین بین مهاجمیـن تیم ملی فرصـت بـازی از ابتدا را 
بسـته بـه صلاحدیـد کادر فنـی در این مسـابقه به دسـت 
آورده بـود، احتمـالا بـه خوبـی می دانـد کـه در ایـن تیـم 
پرترافیـک و پرمهـره، فرصـت بیشـتر از یـک  بـار نصیب 
در چنیـن  موقعیـت  دادن  از دسـت  و  نمی شـود  کسـی 
مسـابقاتی کـه بـرای برداشـته شـدن فشـار از روی دوش 
تیـم بـه اختـلاف زیـاد احتیـاج اسـت، می توانـد منجر به 
چسـبیدن بـه نیمکـت دربازی هـای آینده شـود. شـهریار 
باوجوداینکـه در ترکیـب دو دیـدار تدارکاتـی قبـل از جـام 
ملت هـای آسـیا مقابل بورکینافاسـو و اندونزی بـود و یک 
گل هـم بـه ثمر رسـاند امـا در اتفاقی غیرمنتظـره از جمع 
نفـرات اصلـی تیم ملـی ایران خارج شـد و حتـی به عنوان 
بازیکـن تعویضـی هـم برابر فلسـطین به زمیـن نرفت که 
دور از انتظـار بـود. مهاجـم بلندقامـت سـپاهان کـه پـس 
از درخشـش و صدرنشـینی در جـدول گلزنـان لیـگ برتر 

دوبـاره به تیم ملی رسـید و در دو دیـدار تدارکاتی هم جزو 
نفـرات اصلی بود، جـای خود را به کریـم انصاری فرد داد و 
در نیمـه دوم هـم سـردار آزمـون به زمین رفـت تا فرصت 
به شـهریار نرسـد. مغانلو که امید زیادی داشـت نخسـتین 
تجربـه بـازی در جـام ملت هـای آسـیا را مقابل فلسـطین 
بـه دسـت بیـاورد و مثـل دیـدار تدارکاتـی برابـر اندونزی 
گلزنـی کنـد، چنیـن شـرایطی را تجربـه نکـرد و تـا پایان 
جـزو نفـرات ذخیره بود. امـا مغانلو که با حضـور قلعه نویی 
در تیـم ملـی اولیـن بازی ملی و نخسـتین گل ملی خود را 
تجربه کرد و فصل گذشـته نیز با سـپاهان عملکرد بسـیار 
خوبـی داشـت و مدعـی آقای گلی لیـگ برتر بـود در این 
فصـل نیـز با پیراهـن زرد سـپاهان در لیگ برتـر عملکرد 
بسـیار خوبـی از خـود به جای گذاشـت و بـار دیگر مدعی 
عنـوان کفش طلایی لیگ ایران اسـت. از سـوی دیگر در 
شـرایطی که مغانلـو در یک سـال اخیر وضعیـت خوبی را 
سـپری کـرده اما حضـوری متوالـی در اردوهـای تیم ملی 
نداشـته اسـت. شهریار پس از سـرمربیگری امیر قلعه نویی 

در تیـم ملی بـه اردوها دعوت می شـد و حتـی در دو دیدار 
تدارکاتـی در فروردین مـاه مقابل روسـیه و کنیـا در ترکیب 
اولیـه قـرار گرفـت و نمایش خوبـی ارائه داد و شـهریورماه 
نیـز جـزو بازیکنـان ملـی پوش بـود امـا پـس از آن دیگر 
چنیـن اتفـاق مهمـی را تجربـه نکـرد. مهاجـم بلندقامت 
سـپاهان در نخسـتین مسـابقه تدارکاتـی تیـم ملـی ایران 
در اردوی شـهریورماه حضـور تعویضـی مقابل بلغارسـتان 
داشـت و پـس از آن هـم برابر آنگولا جـای مهدی طارمی 
را از دقیقـه ۵۸ گرفـت کـه حضـور در زمیـن بـا گلزنـی او 
همـراه بـود. شـهریار مغانلـو در آخریـن بـازی ملـی خـود 
مقابـل آنگـولا توانسـت گلزنـی کنـد امـا پـس از آن در 
دو اردوی متوالـی تیـم ایـران و چهـار مسـابقه تدارکاتـی 
و مرحلـه مقدماتـی جـام جهانـی مقابـل تیم هـای اردن، 
قطـر، هنگ کنـگ و ازبکسـتان حضـور نداشـت تـا اینکه 
درخشـش در لیـگ برتـر و ترکیـب سـپاهان کاری کرد تا 
دوبـاره امیـر قلعه نویی او را در فهرسـت قـرار بدهد. او پس 
از ایـن که جدی بـودن قلعه نویی در نظـم و انضباط تیمی 
را دیـد بـا تمـام تـوان در تمرینـات سـپاهان حاضر شـد و 
عملکـرد درخشـانش برای بازگشـت دوباره بـه اردوی تیم 
ملـی کفایت می کرد. بازگشـتی که به مانـدگاری و حضور 
در جـام ملت هـا ختـم شـد و عـزم خـود را جـزم کـرده تا 
حتـی بـرای تیم ملـی در این رویداد معتبر نیـز گلزنی کند. 
امـا بـازی با هنگ کنـگ بهترین زمـان بـرای آن بود که 
شـهریار بـا گلزنـی مقابـل حریـف جـای پایـش را در تیم 
ملـی محکم کنـد. امـا مغانلو قدر ایـن فرصت بـادآورده را 
ندانسـت و هرچنـد چندان موقعیت جدی گلزنی به دسـت 
نیـاورد اما همان ضربه شـیرجه ای با سـر را هـم به دیرک 
دروازه هنـک کنـگ کوبیـد. به هرحال شـاید با ایـن بازی 
باید کار مهاجم گلزن سـپاهان در این تورنمنت تاریخی را 
بایـد پایان یافتـه تلقی کرد چـرا که با حضور سـردارآزمون، 
مهـدی طارمـی، کریم انصـاری فرد و البته مهـدی قائدی 
گلـزن بعیـد اسـت که دیگـر شـهریار فرصتی بـرای بازی 
پیـدا کنـد مگر آن کـه به دلیل شـرایط یک دیدار شـانس 

بـه مغانلـو رو کـرده و او دوبـاره راهـی زمین بازی شـود.

بهترین گلزن لیگ مقابل هنگ کنگ پاسخ اعتماد امیر قلعه نویی را نداد

فرصتسوزیناامیدکنندهشهریار

تیـم ملـی ایـران بعـد از شکسـت دادن تیم هـای 
ملـی فلسـطین و هنگ کنـگ، مهیـای انجـام آخریـن 
مسـابقه اش در مرحلـه گروهـی جـام ملت هـای آسـیا 
در  بایـد  قلعه نویـی  امیـر  و شـاگردان  ۲۰۲۳ می شـود 
سـومین مسابقه شـان در ایـن دوره از رقابت هـا، امشـب 

برابـر تیـم ملـی امـارات صف آرایـی کننـد.
ایـن مسـابقه هـم  از  امتیـاز   کسـب حتـی یـک 
صدرنشـینی شـاگردان قلعه نویـی را مسـجل می کنـد 
امـا شکسـت در دیـدار امـارات باعـث سـرگروهی آن ها 
و صعـود تیـم ملـی ایـران به عنـوان تیم دوم بـه مرحله 

می شـود. حذفـی 
 امیـر قلعه نویـی سـرمربی تیم ملی فوتبـال ایران که 
در نشسـت خبـری بعـد از دیـدار با هنگ کنگ، نسـبت 
بـه انتقـادات علیـه تیمـش موضع گیری کـرده بـود، در 
نشسـت خبـری پیـش از دیـدار با تیـم ملی امـارات هم 
علیـه انتقـادات به عمل آمـده از تیمش موضـع گرفت و 
مدعـی شـد که تیم ملـی ایـران نمایش بسـیار خوبی را 

برابـر هنگ کنـگ ارائه کرده اسـت. 
امیرقلعه نویـی تیم ملـی گفت: بازی قبلـی را هم که 
آنالیـز کردیـم بـا آمـاری که داشـتیم آمـار بسـیار خوبی 

بـوده اسـت و مـا توانسـتیم ۵۱۰ پـاس و مالکیـت ۷۰ 
درصدی داشـته باشـیم. 

فکـر می کنـم کلا دو بازی در ایـن تورنمنت بوده که 
یـک تیـم حتـی به ۱۰۰ پـاس هم نرسـیده کـه یکی از 
آن  بازی هـا دیـدار ایـران بـا هنگ کنگ بوده اسـت. تیم 
ایـران حتـی به حریـف اجازه نـداده به ۱۰۰ پاس برسـد. 

اینکـه تیـم بد بـازی کند و اینکـه یک تیـم گل نزند دو 
جداست. مقوله 

از  یکـی  هنگ کنـگ  مقابـل  مـا  مـن  زعـم  بـه   
بازی هـای خوبمـان را انجـام دادیم. وی با اشـاره به آمار 
و ارقـام بـا دفـاع از عملکرد فنی تیمش توضیـح داد: من 
نمی گویـم و آمـار ایـن را می گویـد؛ آمار ما بسـیار خوب 

بـوده اسـت. مـا بازی قبـل دو ایراد داشـتیم، یـک اینکه 
بعضـی از مواقـع پاس هـای سـاده را لو می دادیـم و دوم 
اینکـه کلا دو موقعیـت روی دروازه مـا آمـده کـه هیـچ 
کـدام از آن هـا روی کار تاکتیکـی نبوده اسـت و ما روی 
اشـتباهات فـردی و بدشانسـی بوده اسـت. بااین وجود ما 
در بـازی قبـل خیلی خوب بـازی کردیم، ولـی توقعمان 
ایـن بـود کـه از موقعیت هـا اسـتفاده کنیـم، چـون در 
مراحـل حسـاس تر شـاید اینقـدر موقعیـت نصیـب مـا 

نشود. 
از  مطرح شـده  انتقـادات  دربـاره  قلعه نویـی  امیـر 
تیمـش گفـت: انتقاد چیز خوبی اسـت و باعث پیشـرفت 
می شـود، ولـی الان آمـار دادم. وقتـی تیمـی با ایـن آمار 
بـازی می کنـد، باید از آن انتقاد شـود؟ آمـاری که گفتیم 
خـوب بـود یا بـد؟ ایـراد داریم نه اینکه نداشـته باشـیم.
 در ضربـات آخـر بی دقـت بودیـم و جلـوی دروازه 
توپ هـای معمولـی را لـو می دادیـم. انتقاد بایـد صورت 
بگیـرد، ولـی تخریـب کـردن فـرق می کند. این وسـط 
خیلی هـا انتقـاد کردند چرا به تورنمنـت اردن رفتید، الان 
چهـار تیمی کـه در تورنمنـت اردن حضور داشـتند کجا 

؟ هستند

قلعه نویی بار دیگر علیه منتقدان موضع گرفت

دعوت دونده اصفهانی به تیم 
ملی پارادوومیدانی

هاجــر صفرزاده، دونــده اصفهانی بــه اردوی تیم ملی 
پارادوومیدانــی نابینایان و کم بینایان دعوت شــد، تمرینات 
ملی پوشان از اول بهمن ماه و به صورت غیرمتمرکز آغاز شد.۷ 
ملی پــوش تیم پارادو و میدانی به صــورت غیرمتمرکز و در 
شهرهای محل سکونت خود تمریناتشان را به منظور آمادگی 
حضور در مســابقات جهانی ژاپن و نیز بازی های پارالمپیک 
پاریس دنبال می کنند. مسابقات جهانی ژاپن از امتیاز کسب 
سهمیه بازی های پارالمپیک پاریس برخوردار است و نمایندگان 
کشورمان خردادماه سال آینده در آن حضور پیدا می کنند. هاجر 
صفرزاده از اصفهان به همراه امیرخسروانی، سجاد نیک پرست، 
مهدی اولاد، سامان پاکباز، علی پیروج و امیرحسین علی پور 
ملی پوشان دعوت شده به این اردو هستند که تمرینات خود 
را زیر نظرحمید فرزین بقا، زهرا علیزاده، علیرضا مهرصفوتی، 
امیرمحمد صلح میرزائی، محسن پاکباز، امیدمحمد محمدی 
و مصطفی بهرامی مربیان تیم ملی انجام می دهند. سومین 
مرحله اردوی آمادگی تیم ملی پارادوومیدانی تا ۲۵ بهمن ماه 

ادامه دارد.

تعطیلات ناخوشایند لیگ  برتر 
هندبال

گیتی پسند یکی از ۴ نماینده اصفهان به عنوان پایتخت 
هندبال کشور در لیگ برتر است. گیتی ها که فصل قبل پس از 
لیگ دسته یک راهی لیگ برتر شدند، اکنون در دومین سال 
تجربه لیگ برتری اش با ترکیبی از بازیکنان جوان و باتجربه 
کارش را دنبال می کند که شــاگردان کیوان صادقی تا پایان 
هفتــه هفتم با ۶ برد و یک تســاوی و مجموع ۱۳ امتیاز در 
جایگاه دوم قرارگرفته اند. این در حالی است که سپاهانی های 
باسابقه باسیاست بومی گرایی و جوانگرایی تیم نسبتا متفاوتی 
راهی لیگ کردنــد و به عنوان مدافع عنوان قهرمانی در رده 
ششم جدول قرارگرفته اند. از سوی دیگر تعطیلی های مکرر 
لیگ برای اردوها و بازی های ملی از مهم ترین دلایل اعتراض 
باشگاه ها است که شرایط را برای نتیجه گیری در لیگ سخت تر 
می کند. سعید علوی، بازیکن بغل چپ تیم هندبال گیتی پسند، 
بابیان اینکه وقفه های طولانی مدت لیگ برتر برای بازیکنان و 
باشگاه ها گران تمام می شود، اظهار می کند: امیدوارم که امسال 
تیم ملی بتواند سهمیه مسابقات جهانی را به دست بیاورد و از 
سال های آینده برنامه ریزی خوب و دقیق تری در لیگ شاهد 
باشیم که هم ضربه ای به تیم ملی وارد نشود و هم لیگ برتر 
با بهترین کیفیت برگزار شود. علوی ادامه می دهد: جایگاهمان 
در لیگ خوب است و با تلاش کادر فنی در تمرینات خوبی به 
سر می بریم، ولی متاسفانه تعطیلی های زیادی که در برگزاری 
لیگ برتر هندبال وقفه انداخته آنچنان خوشایند نبوده و باعث 
مصدومیت های زیاد و هزینه های بیشــتری برای باشگاه ها 
شده است . شــرایط ما در لیگ با تلاش بچه ها، کادر فنی و 

حمایت های بی دریغ باشگاه خوب گیتی پسند خوب است.

اعزام دو شناگر به مسابقات 
جهانی

رئیس کمیته فنی شــنا از اعزام دو شــناگر به مسابقات 
جهانی دوحه خبر داد. حمید اسکندریون گفت: در حال حاضر 
چند شــناگر لژیونر داریم که نتایج خوبی را به دست آورده اند 
و شــناگرانی که در ایران هستند هم به صورت جدی تمرین 
می کنند. وی افزود: خوشبختانه در رده های سنی پایین خیلی 
ظرفیت های خوبی به دست آورده ایم و رکوردهای خوبی ثبت 
می کنند و آمار و کمیت شناگران ملی پوشمان بالا رفته است. 
رئیس کمیته فنی شنا همچنین درخصوص مسابقات جهانی 
شــنا اظهار کرد: در این ماه مسابقات مهم جهانی را در دوحه 
قطر در پیش داریم که سامیار عبدلی و مهرشاد افقری دو شناگر 
را به این مســابقات اعزام می کنیم. وی با اشاره به تدارکاتی 
بودن مسابقات جهانی برای دو شناگر اعزامی خاطرنشان کرد: 
هدف از این اعزام تدارکاتی است چون مهم ترین مسابقات تیم 
ملی اسفندماه در مسابقات رده های سنی آسیا در فیلیپین است 
و در سال های گذشته کسب مدال از این مسابقات داشته ایم 
این مســابقات در سه رده سنی برگزار می شود و ما یک تیم 
کامل ۱۵ نفری را اعزام خواهیم کرد. اسکندریون اضافه کرد: 
دو شناگر کشــورمان ۲۰ بهمن ماه به مسابقات جهانی اعزام 
می شوند و ۱۱ و ۱۲ بهمن ماه هم لیگ شنا را برگزار خواهیم 
کرد که در اردو و مسابقات نفرات اعزامی اسفندماه به مسابقات 

رده های سنی آسیا نهایی می شوند.

بمب والیبال ایران در آستانه 
انفجار

سکوت عجیب فدراسیون والیبال با گزینه  ای هیجان انگیز 
شکسته خواهد شد؟ پس ازاینکه فدراسیون والیبال در پروسه 
سخت انتخاب سرمربی تیم ملی والیبال ایران در سال ۲۰۲۴ 
از بین حدود ۱۵ گزینه داخلی و خارجی به چهار گزینه رسید 
و درحالی که مذاکرات مرادی، سرپرست فدراسیون به مراحل 
پایانی و انتخاب توسط کمیته فنی رسیده بود، به یک باره توسط 
جریان های بیرونی منتفی شــد. مسئولین فدراسیون والیبال 
اســتراتژی خود را عوض کردند و با مصوبه کمیته فنی چند 
گزینه مطرح والیبال به جمع کاندیدا اضافه شد و روند مذاکرات 
در فضایی کاملا محرمانه به دور از هرگونه اطلاع رسانی جهت 
جلوگیری از بازی و جریان سازی های دلالان و افراد سودجو 
در دستورکار مرادی قرار گرفت. وحید مرادی این روزها ضمن 
سفر به لوزان و دیدار با مسئولین فدراسیون جهانی والیبال گفته 
می شود با چندین گزینه مطرح والیبال دنیا در حال مذاکره است 
و در فضایی کاملا آرام و در سکوت عجیب فدراسیون والیبال 
در حال پیش بردن روند مذاکرات است تا در جلسه آینده کمیته 
فنی از گزینه های نهایی و به توافق رسیده خود رونمایی کند 
و سرمربی تیم ملی والیبال ایران که گفته می شود از مربیان 

مطرح والیبال دنیاست معرفی گردد.

تمرکز کلید موفقیت
 ستاره ملی پوش سپاهان

واکنش تند آذری
 به عوامل سقوط لیگ برتر

رامین رضاییان یکی از کلیدی ترین بازیکنان ایران در مراحل 
حذفی خواهد بود. رامین رضاییان پس از ســپری کردن دوران 
مصدومیت در ترکیب تیم ملی مقابل هنگ کنگ به میدان رفت 
و چندین فرصت خوب گلزنی هم برای او ایجاد شــد اما رامین 
تمرکز کافی برای گلزنی در این مسابقات را نداشت. کیفیت بالای 
رضاییان در جام ملت ها، لیگ برتر ایران و دیدارهای دوستانه باعث 
شــد تا از او انتظارات زیادی در جام ملت ها به وجود بیاید، شاید 
همین مســئله باعث از دست رفتن تمرکز رامین و توقع گلزنی 
از او در مسابقات را ایجاد کرده است. رضاییان در مرحله نخست 
باید در نظر بگیرد که او وظیفه سنگینی در خط دفاعی ایران به 
ویژه در صورت تقابل با ژاپن و کره جنوبی خواهد داشت، این دو 
تیم از وینگرهای کلاس جهانی بهره می برند و کیفیت دفاعی 
رامین اهمیت بالاتری از قدرت هجومی او و اورلپ های او خواهد 
بود، تقابل رامین رضاییان و سون هیون مین یکی از جذابیت های 

بازی احتمالی ایران و کره جنوبی خواهد بود. البته این مسئله روی 
توانایی های هجومی او تاثیر می گــذارد، رامین یکی از بهترین 
دفاع راست های آسیاســت که علاوه بر فیزیک مناسبت برای 
کارهای دفاعی، قدرت هجومی بالایی دارد، سرعت و تکنیک، 
قدرت شوت زنی و ســرزنی قابلیت های ویژه رضاییان است که 
از او یک بازیکن خاص ســاخته است، گلزنی و ارسال پاس گل 
عملکرد خوب او را تکمیل خواهد کرد اما این موضوع نباید روی 
کیفیت بازی رامین تاثیرگذار باشد و گلزنی را وظیفه خود بداند، 
البته کادرفنی تیم ملی می تواند با تقسیم کردن انرژی رضاییان، 
گذاشتن بازیکن برای پوشش او و تدابیر تاکتیکی حداکثر استفاده 
را از آمادگی رضاییان ببرد. رامین در دیدار با هنگ کنگ دومرتبه تا 
آستانه گلزنی پیش رفت و یک مرتبه دفاع این تیم و در موقعیت 
دوم بی دقتی خود او باعث از دست رفتن موقعیت شد تا بازگشت 

رضاییان در تیم ملی با گل همراه نباشد.

مدیرعامــل ســابق باشــگاه ذوب آهن در یک پســت 
اینســتاگرامی دوباره به انتقاد از وضع کنندگان قوانین امسال 
لیگ برتر فوتبال ایران پرداخت. سعید آذری مدیرعامل اسبق 
باشــگاه های ذوب آهن اصفهان و فولاد خوزستان، با انتشار 
پستی در اینستاگرام به خبر سقوط پنج پله ای لیگ برتر ایران 
و قرار گرفتن در رده ۶۸ رنکینگ جهانی واکنش نشان داد و 
یکی از دلایل سقوط رتبه لیگ ایران را تصمیمات شتابزده و 
کارشناسی نشده دانست. آذری که از زمان ابلاغ قوانین ناظر 
بر قرارداد ها از منتقدان این قوانین بود بارها در مصاحبه های و 
صفحه شخصی اینستاگرامش این قوانین را به چالش کشیده 
بــود، این بار نیز ضمن انتقاد دوبار، قوانین ناظر بر قراردادها را 
کپی و بدون تامل دانســت. آذری در بخش دیگری از پست 
اینستاگرامی خود با کنایه به بی توجهی مدیران فوتبال به آمار 
و ارقام نوشته است: » البته برای ما که اثبات کرده ایم که هیچ 

گونه اهمیتی برای آمار  ارقام بین المللی در حوزه فوتبال خود 
قائل نیستیم شاید اهمیتی هم نداشته باشد که چند پله سقوط 
می کنیم چون عادت کرده ایم فقط قدم های رو به بالا را لحاظ 
کنیم، بزرگ نمایی کنیم و در پس آن حقایق موجود را پنهان 
کنیم. عواقب تصمیمات شتاب زده و بدون بررسی شاید زودتر 
از آن چیزی که ما فکر می کنیم نمایان شود. البته برای ما که 
اثبات کرده ایم که هیچ گونه اهمیتی برای آمار  ارقام بین المللی 
در حوزه فوتبال خود قائل نیســتیم شاید اهمیتی هم نداشته 
باشــد که چند پله سقوط می کنیم چون عادت کرده ایم فقط 
قدم های رو به بــالا را لحاظ کنیم، بزرگ نمایی کنیم و در 
پس آن حقایق موجود را پنهان کنیم. ولی باید توجه داشــت 
که آمار و ارقام بین المللی در حوزه فوتبال بر اساس تخصص 
و عملیات کارشناســی ویژه رقم می خورد و عدم توجه به آن 

عواقبی وحشتناک در پی خواهد داشت.«

  منهای فوتبال  خبر کوتاه 
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**زیرنویس عکس ها: 

طرح :سعید شعبانی     / اصفهان امروزوالدین متهم ردیف اول اضطراب کودکان

جعبه سیاه

مجید زین العابدین دبیر سی و ششمین دوره جشنواره بین المللی
 فیلم های کودکان و نوجوانان شد

رئیس ســازمان ســینمایی کشــور در حکمی مجید 
زین العابدین را به عنوان دبیر ســی و ششمین دوره جشنواره 

بین المللی فیلم های کودکان و نرروجوانان منصوب کرد.
به گزارش اداره کل روابط عمومی سازمان سینمایی، متن 
حکم محمد خزاعی برای این رویداد در حوزه سینمای کودکان 

و نوجوانان به این شرح است:
»برادر ارجمند جناب آقای مجید زین العابدین

نظر به تعهد، تخصص و تجربه ارزشــمند جنابعالی در 
مدیریت فرهنگی هنری به موجب این حکم به عنوان »دبیر 
سی و ششمین دوره جشنواره بین المللی فیلم های کودکان و 

نوجوانان« منصوب می شوید.
امید اســت با اســتعانت از خداوند متعال و با عنایت به 
برنامه های راهبردی سازمان سینمایی در زمینه برنامه ریزی و 
پیشبرد امور اجرایی، محتوایی و سینمایی این دوره جشنواره 

موفق باشید. توجه به محورهای ذیل مورد تاکید است:
۱ – امعان نظر به محورهای »اخلاق، آگاهی و امید« به 

عنوان راهبرد مشترک همه جشنواره های سازمان سینمایی
۲ – زمینه ســازی جهت ارتقاء کمی و کیفی تولیدات و 

غنای محتوایی سینمای کودک و نوجوان
۳ – حفظ و ارتقاء جایگاه بین المللی جشــنواره به عنوان 

یکی از جشنواره های مهم در سینمای کودک و نوجوان دنیا
۴ – بهره گیــری از همه ظرفیت های ملــی به همراه 
ظرفیت های استان اصفهان جهت ارتقاء و گستردگی جشنواره 
و با هدف ایجاد نشاط اجتماعی و مخاطبان کودک و نوجوان

۵ – مشارکت گسترده اهالی سینمای کودک و نوجوان، 
منتقدان و اصحاب رســانه، جوانان متعهد و متخصص این 

عرصه و فعالان حوزه کودک و نوجوان

۶ – توجه ویژه به ظرفیت های استان اصفهان به لحاظ 
زیرساخت، منابع و میزان مشارکت و تعامل در زمینه تولید و 
میزبانی و مشارکت در این رویداد مهم هماهنگی، همکاری 
و همراهی موسســات و معاونت های سازمان و برگزاری هر 
چه باشکوه تر جشنواره بین المللی فیلم های کودکان و نوجوانان

موفقیت جنابعالی و همکاران را از خداوند منان مســئلت 
دارم.«

 تازه های هوش مصنوعی

افزایش 13۹درصدی 
طرح های ارسالی به 
جشنواره خوارزمی

رئیس ســازمان پژوهش های های علمی و صنعتی 
ایــران گفت: تعــداد طرح های ارســالی بــه دبیرخانه 
سی وهفتمین جشنواره بین المللی خوارزمی نسبت به سال 
گذشــته ۱۳۹ درصد و جوایز برگزیدگان بین المللی این 
جشنواره از پنج هزار یورو در سال ۱۴۰۱ به ۲۰ هزار یورو 

افزایش یافته است. 
به گزارش ایرنا، جشنواره خوارزمی که در سال ۱۳۶۶ 
بنیان نهاده شــد، اکنون باســابقه ترین جشنواره علمی 
جمهوری اســلامی ایران است و جامعه برگزیدگان این 
جشــنواره به اجتماعی چند هزارنفره می رسد. این جایزه 
به تدریج تکامل یافت و جشــنواره جوان خوارزمی نیز در 
سال ۱۳۷۸ به آن اضافه شد. اولین دوره جشنواره نوآوری 
و فناوری خوارزمی نیز سال گذشته به دیگر بخش های 
این جشنواره پیوست و این زنجیره را کامل کرد. سازمان 
پژوهش هــای علمی و صنعتی ایــران، متولی برگزاری 
جشنواره های خوارزمی است و اعضای هیات علمی این 
سازمان در قالب گروه های مختلف تخصصی داوری اولیه 
را برعهده دارند. جشنواره بین المللی خوارزمی در چهار محور 
اصلی پژوهش های بنیادی، طرح های کاربردی، طرح های 
توســعه ای، نــوآوری و فناوری و ابتــکار و در ۱۸ گروه 
تخصصی شامل زیست فناوری، امنیت غذایی، بحران آب 
و کشاورزی و منابع طبیعی، صنایع و مدیریت هوشمند 
فناوری، مواد، متالــوژی، نانو فناوری، فناوری اطلاعات، 
عمران، معماری و شهرسازی، هوافضا، هنر، فناوری های 
شیمیایی، هوش محاسباتی و فناوری کوانتوم، مکانیک، 
برق و کامپیوتر و طرح موفق در تولید ملی پذیرای آثار برتر 
است. علاقمندان به شرکت در سی و هفتمین جشنواره 
بین المللی خوارزمی، دومین جشــنواره نوآوری و فناوری 
خوارزمی و بیست و پنجمین جشنواره جوان خوارزمی از 
ابتدای تیر تا پایان شهریور ۱۴۰۲ می توانستند با مراجعه به 
پایگاه اطلاع رسانی سازمان پژوهش های علمی و صنعتی 
ایران ثبت نام کنند. برگزیدگان این جشنواره بعد از طی روند 
داوری های فراوان، اوایل اسفند ماه با حضور آیت الله سید 
ابراهیم رئیسی رئیس جمهور، محمدعلی زلفی گل وزیر 
علوم، تحقیقات و فناوری و شماری از مقامات علمی کشور 
تجلیل می شوند. حسن زمانیان در مورد داوری طرح های 
جشنواره های خوارزمی )بخش بین الملل، جوان و نوآوری 
و فناوری( گفت: رشــد طرح های ارائه شده در این دوره 
از جشنواره های خوارزمی چشمگیر و فزاینده بوده است؛ 
طوری که امســال تعداد کل طرح های ارائه شده از ۵۸۵ 
طرح در سال گذشته به یک هزار و ۴۰۵ طرح رسیده است 
که رشد ۱۳۹ درصدی را نشان می دهد. افزود: ۴۸۱ طرح 
خارجی بود که بیشتر از کشورهای آلمان، انگلیس، هلند، 
مجارســتان، رومانی، هند، مصر، ترکیه، قطر، پاکستان، 
آفریقای جنوبی، مالزی، ازبکستان، تاجیکستان و عراق 
ارائه شــد که این رقم در ســال گذشته ۴۴ طرح بود که 
نزدیک افزایش ۱۰ برابری را شــاهد هستیم. همچنین 
آمار کشورهای مشارکت کننده از ۲۳ کشور به ۴۷ کشور 
افزایش یافت که پیشرفت قابل ملاحظه جذب طرح های 
خارجی را نشان می دهد. رئیس سازمان پژوهش های های 
علمی و صنعتی ایران ادامه داد: با توجه به پیشنهاد سازمان 
پژوهش های علمی و صنعتی ایران و موافقت و مساعدت 
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری، جوایز بخش بین المللی و 
برگزیدگان خارجی این جشنواره نیز از پنج هزار یورو در 
سال ۱۴۰۱ به ۲۰ هزار یورو در سال جاری افزایش یافت 
که رشد ۳۰۰ درصدی دارد. همچنین جوایز برگزیدگان 
داخلی این جشنواره از ۱۵۰ میلیون تومان به یک میلیارد 
تومان افزایش یافته که رشــد ۵۶۶ درصدی دارد. معاون 
وزیر علوم به برگزاری اولین کنفرانس بین المللی خوارزمی 
در سال ۱۴۰۲ همزمان با برگزاری جشنواره های خوارزمی 
با حضور برندگان خارجی و داخلی سال های گذشته این 
جشنواره و با میزبانی سازمان پژوهش های علمی و صنعتی 
ایران اشاره کرد و گفت: این اقدام با هدف ارائه دستاوردهای 
جشــنواره های خوارزمی و تحلیل روندها و فناوری های 
نوظهور، طرح های برجسته و چشم انداز تحقیقاتی آینده 
علم و فناوری در راستای تقویت دیپلماسی علمی کشور 
انجام می شود. زمانیان تاکید کرد: جشنواره های خوارزمی 
علاوه بر ایجاد غرور ملی به وجود آورنده احســاس امید، 
تحرک و پویایی در میان جامعه و عاملی برای خودباوری و 
تلاش بیشتر متخصصان به منظور ارتقای جایگاه کشور در 
صفحه جهانی است. تاثیر و جایگاه این جشنواره در عرصه 
علم و فناوری کشور به حدی است که در ۳۷ سال گذشته 
نهادها و سازمان های دولتی و خصوصی علمی و اقتصادی 
ملی و بین المللی با افتخار از طریق حمایت های مادی و 
معنوی به عنوان حامی در برگزاری بهتر این رویداد عظیم 
مشــارکت کرده اند. وی یادآور شد: جشنواره بین المللی 
خوارزمی رهیافت سازنده ای برای شناسایی طرح های ملی 
و قدردانی از پژوهشگران و نوآورانی است که با دانش خود 
نقش مهمی در ثبات و امنیت دنیای متلاطم امروز و رفع 

چالش های کشور دارند.

برگزاری نشست منطقه ای ستاد سفر
 ویژه محورهای مرکزی و غرب استان اصفهان

طراحی سریع تر و دقیق تر داروها با کمک هوش مصنوعی 

برگزاری رالی خودروهای کلاسیک در اصفهان

واکسن سرطان با کمترین عوارض در شرف 
فاز 3 آزمایشات بالینی

و  گردشـگری  میراث فرهنگـی،  اداره کل  سرپرسـت 
صنایع دستی اسـتان اصفهان از برگزاری نشست منطقه ای 
سـتاد اجرایـی خدمـات سـفر اسـتان ویژه شهرسـتان های 
محورهـای مرکـزی و غـرب اسـتان اصفهـان طـی هفته 

جاری خبـر داد.
میراث فرهنگـی،  اداره کل  روابط عمومـی  به گـزارش 
گردشـگری و صنایع دسـتی اسـتان اصفهـان، حمیدرضـا 
محققیـان بـا اعـلام ایـن مطلـب گفـت: بـا توجـه بـه 
سیاسـت های اتخاذ شـده در خصوص توسـعه متوازن سفر 
در تمامی مناطق اسـتان، از نیمه دوم سـال ۱۴۰۲ جلسـات 
سـتاد اجرائـی خدمـات سـفر اسـتان اصفهـان به صـورت 

منطقـه ای برگـزار می شـود.
و  گردشـگری  میراث فرهنگـی،  اداره کل  سرپرسـت 
صنایع دسـتی اسـتان اصفهـان ادامـه داد: بـا توجـه بـه 
پنـج  بـه  اسـتان اصفهـان  انجام شـده،  برنامه ریزی هـای 
محـور جنوب، شـمال، شـرق و غرب و مرکز تقسـیم بندی 
شـده و تاکنون دو نشسـت ویژه شهرستان های محورهای 
جنوب و شـمال برگزار شـده اسـت. او افزود: روز سه شـنبه 

۳ بهمن ماه، ششـمین نشسـت سـتاد اجرایی خدمات سـفر 
اسـتان و سـومین نشسـت منطقه ای سـتاد سفر اسـتان با 
حضـور رئیـس و اعضای سـتادهای سـفر شهرسـتان های 
خمینی شـهر، نجف آبـاد، تیران و کـرون، چـادگان، فریدن، 

فریدون شـهر، بوئیـن میاندشـت، گلپایـگان و خوانسـار بـا 
حضور قائم مقام سـتاد سـفر و اعضای سـتاد سـفر اسـتان 
باهدف ایجاد هم گرایی میان اعضای سـتاد سـفر اسـتان و 

سـتادهای شهرسـتانی برگزار می شـود.

خوش خبر

چنـد  چگونـه  کـه  می دهـد  نشـان  جدیـد  یافته هـای 
مدل سـازی کـه توسـط هـوش مصنوعـی انجام شـده اسـت، 
می توانـد در طراحـی نانـوذرات بـا خـواص رهایـش دقیـق دارو 

کند. کمـک 
افزایـش توجـه بـه سـوی درمان شـخصی سـرطان باعث 
پاسـخگو  زیسـت مواد  تولیـد  روی  زیـادی  تمرکـز  تـا  شـده 
بـه محرک هـای خارجـی بـه وجـود آیـد، زیسـت موادی کـه 
می تواننـد دارو را بـه سـایت های خاصـی در بـدن برسـانند و از 
ورود دارو بـه نواحـی دیگـر بـدن جلوگیـری کننـد. در بین این 
نـوع مواد، نانـوذرات مبتنی بر پلی لاکتیـک- Co-گلیکولیک 
اسـید )PLgA( چشـم انداز امیدوار کننده ای را در سیسـتم های 
تحویـل هدفمنـد دارو دارنـد. مقالـه ای بـه تازگـی در نشـریه 
BIomATIALs منتشـر شـده اسـت کـه در آن از چهـار روش 

مختلـف یادگیری ماشـین )mL( اسـتفاده شـده تـا مدل هایی 
را پیش بینـی و درک عوامـل تأثیرگـذار مؤثـر بـر ویژگی هـای 
نانـوذرات مبتنـی بـر PLgA را بررسـی کنـد. ایـن مدل هـا با 
اسـتفاده از پارامترهـای مربـوط بـه انـدازه نانـوذرات، راندمـان 
محصور سـازی )e.e. ٪( و بارگذاری دارو )D.L. ٪( آموزش داده 
شـدند. از شـاخص هایی نظیر »کمترین میزان کوچک شـدن« 
و »اپراتـور انتخـاب« برای شناسـایی تأثیرگذارترین ویژگی های 
مؤثـر بـر این پارامترها اسـتفاده شـد. ایـن مدل ها با اسـتفاده از 

یک روش اعتبار سـنجی تأیید شـدند و با اسـتفاده از معیارهایی 
 R-squARe ماننـد خطای مطلـق، میانگین خطـای مطلـق و
مـورد بررسـی قـرار گرفتنـد. حـوزه نانـودارو که شـامل طراحی 
داروهـای نانویـی و عوامـل تصویربـرداری اسـت، شـاهد ورود 
روش هـای جدیـد هـوش مصنوعـی و یادگیری ماشـینی بوده 
اسـت. ایـن رویکردهـای محاسـباتی دقـت بیشـتری را ارائـه 

می دهنـد و می تواننـد پیچیدگـی سیسـتم های تحویـل دارو را 
بهتـر از روش هـای سـنتی آزمایـش و خطا داشـته باشـند. این 
مطالعـه بر ظرفیت هـوش مصنوعی در طراحی فرمولاسـیونی 
بـا بهبـود کنتـرل خـواص و نتایج بهینـه تأکید کرده اسـت که 
نشـان دهنـده کاربردهـای هـوش مصنوعـی در سیسـتم های 
میکروسـیالی و بهینه سـازی خصوصیـات میکرو ذرات اسـت.

و  گردشـگری  میراث فرهنگـی،  اداره کل  سرپرسـت 
صنایع دسـتی اسـتان اصفهان از برگـزاری رالی خودروهای 

کلاسـیک در اسـتان اصفهـان خبـر داد.
میراث فرهنگـی،  اداره کل  روابط عمومـی  به گـزارش 
گردشـگری و صنایع دسـتی اسـتان اصفهـان، حمیدرضـا 
محققیـان بـا اعـلام ایـن مطلـب گفـت: خوشـبختانه بـا 
همـت  بـه  و  به عمل آمـده  هماهنگی هـای  بـه  توجـه 
کانـون جهانگـردی و اتومبیل رانـی اسـتان اصفهـان، رالی 
مـاه ۱۴۰۲  روز جمعـه ۲۹ دی  خودروهـای کلاسـیک، 
و بـا حضـور بیـش از ۳۰ خـودروی کلاسـیک و تعـدادی 
موتورسـیکلت سـنگین کلاسـیک و همچنیـن موتورهای 
چهارچـرخ کلاسـیک مربـوط بـه دهه پنجـاه تا دهـه نود 

میـلادی در اسـتان اصفهـان برگـزار شـد.
و  گردشـگری  میراث فرهنگـی،  اداره کل  سرپرسـت 
صنایع دسـتی اسـتان اصفهان ادامـه داد: رالـی خودروهای 
کلاسـیک اسـتان اصفهـان به صـورت خانوادگی از شـهر 

اصفهـان بـه سـمت کویـر ورزنـه در محور شـرق اسـتان 
اصفهـان و در امتـداد مسـیر زاینـده رود بـه سـمت تـالاب 

گاوخونـی و در مسـیری به مسـافت بیـش از ۲۷۰ کیلومتر 
شـد. برگزار 

بسیاری از درمان های سنتی سرطان، مانند شیمی درمانی، با 
از بین بردن سلول های سرطانی عمل می کنند، اما سلول های 
غیرسرطانی را نیز در سراسر بدن از بین می برند و یک دانشمند 
تمام زندگی خود را صرف ساخت واکسنی کرده است که کمترین 

عوارض جانبی را داشته باشد. 
شرکت  بنیانگذار  واگنر  توماس  دکتر  ایسنا،  گزارش  به 
سرطان،  محقق  و  سولوشنز  هلث  اوربیس  زیست فناوری 
زندگی خود را صرف این کرده که راهی برای درمان سرطان 
بدون عوارض جانبی وحشتناک بیابد. عوارضی که برای برخی 
از افراد ممکن است بدتر از خود سرطان باشد و منجر به مرگ 
زودرس شود. واگنر به ای بی سی نیوز می گوید: تراژدی سرطان 
فقط تشخیص آن نیست، بلکه ترس از درمان آن نیز هست. به 
گزارش ای بی سی، بسیاری از درمان های سنتی سرطان، مانند 
شیمی درمانی، با از بین بردن سلول های سرطانی عمل می کنند، اما 
سلول های غیرسرطانی را نیز در سراسر بدن از بین می برند. واگنر 
می گوید که این می تواند باعث ایجاد طیفی از عوارض جانبی از 
جمله ریزش مو، حالت تهوع و استفراغ شود یا ممکن است سیستم 
ایمنی فرد را از بین ببرد و آنها را در معرض خطر عفونت های تهدید 
کننده حیات قرار دهد. واگنر پس از اینکه مشاهده کرد که بیماران 
سرطانی از عوارض جانبی ناتوان کننده درمان خود رنج می برند، 
ماموریت خود را برای ایجاد یک درمان سرطان آغاز کرد که به 
جای از بین بردن سیستم ایمنی فرد از قدرت آن استفاده می کرد. 
این درمان به عنوان واکسنی ساخته شد که اکنون برای چندین 
دهه مورد مطالعه قرار گرفته است و هر واکسن کاملا برای هر 

بیمار شخصی سازی می شود.
به طور معمول، سلول های سرطانی از سیستم ایمنی فرد پنهان 
می شوند زیرا به عنوان سلول های خود فرد شناخته می شوند. واگنر 
از  لیزات تومور )TLPo( ساخته است که  یک واکسن ذرات 
سلول های تومور فرد برای شناسایی قسمت های خاصی استفاده 
می کند که سپس با استفاده از واکسن به بدن بازگردانده می شوند، 
به گونه ای که می تواند سیستم ایمنی بدن آنها را برای به دست 
آوردن توانایی تشخیص این سلول های سرطانی تحریک کند و 
مشابه عفونت، به سیستم ایمنی اجازه می دهد تا با سرطان مبارزه 
کند. مردم از من این سوال را می پرسیدند که چه زمانی برای 
سرطان درمان ساخته می شود؟ و من ۶۰ سال است که این کار را 
انجام می دهم و هرگز نتوانستم به این سوال پاسخ دهم. تا همین 
اواخر، تا سه چهار یا پنج سال اخیر. واگنر معتقد است که این نوع 
درمان سرطان می تواند کلیدی برای یافتن درمان طولانی مدت 
برای همه سرطان ها، باشد البته اگر با تشخیص زودهنگام همراه 
شود. واکسن سرطان TLPo واگنر بر روی صدها بیمار مبتلا به 
انواع پیشرفته سرطان پوست در آزمایشات بالینی فاز ۲ آزمایش شده 
است. جدیدترین داده های ارائه شده در یک کنفرانس دانشگاهی 
نشان می دهد که تقریبا ۹۵ درصد از افرادی که تنها این واکسن 
را دریافت کردند، سه سال پس از شروع درمان همچنان زنده 
ماندند و ۶۴ درصد عاری از بیماری ماندند. در میان پیشرفته ترین 
اشکال سرطان پوست، بقای بدون بیماری پس از سه سال برای 
افرادی که مبتلا به مرحله سوم بیماری بودند در گروهی که تنها 
از واکسن استفاده کرده بودند ۶۰ درصد بود، در حالی که در گروه 
دارونما این آمار حدود ۳۹ درصد بود بقای بدون بیماری افراد مبتلا 
به مرحله چهارم بیماری در گروهی که واکسن زده بودند ۶۸ درصد 
و در گروه دارونما صفر بود. شایع ترین عوارض جانبی این واکسن،  
قرمزی یا درد در محل تزریق، تب و خستگی پس از تزریق بود که 
مشابه سایر واکسن هایی است که پاسخ ایمنی را تحریک می کنند. 
دکتر ورنون سونداک، انکولوژیست پوست در مرکز سرطان موفیت 
که در کارآزمایی بالینی شرکت نداشت اما در طول زندگی حرفه ای 
خود با واکسن های لیزات تومور کار کرده است، می گوید که این 

نتایج امیدوارکننده هستند، اما اشاره می کند که فاز دو آزمایش های 
بالینی قطعی نیستند. یک کارآزمایی بالینی بزرگ تر در فاز سه باید 
در نهایت تأیید کند که آیا این واکسن سرطان واقعا متحول کننده 
است یا خیر. سونداک هشدار می دهد: ما بارها و بارها داده های 
امیدوارکننده فاز دو را دیده ایم که در فاز سه چندان امیدوارکننده 
نبودند. بر اساس این داده ها و سایر مطالعات، سازمان غذا و داروی 
آمریکا )FDA( واکسن واگنر را برای شروع فاز سه آزمایش بالینی 
تایید کرده است. این یک تلاش سه ساله با هدف ثبت نام ۵۰۰ نفر 
خواهد بود و قرار است در سال جاری آغاز شود. رایلی پولک رئیس 
شرکت اوربیس هلث سولوشنز می گوید که او شخصا تحت تأثیر 
موفقیت این واکسن قرار گرفته است. پس از اینکه پدرش بیش 
از یک دهه پیش چندین عمل جراحی ریه را برای سرطان انجام 
داد، اما هیچ گزینه درمانی دیگری نداشت، تصمیم گرفت واکسن 
سرطان واگنر را امتحان کند و ۱۰ سال دیگر قبل از مرگ بر اثر 
بیماری غیرمرتبط با سرطان به زندگی خود ادامه داد. پولک گفت: 
شما می توانید چیزهای زیادی به من بگویید، اما نمی توانید به من 
بگویید واکسن کار نمی کند. پولک گفت که فاز سه آزمایش بالینی 
یک پروژه ۱۰۰ میلیون دلاری است و این سرمایه ها اغلب برای 
شرکت های دارویی بزرگ تر و آنهایی که توسط سرمایه گذاران 
برای شرکت های  خطرپذیر حمایت می شوند، صرف می شود. 
خصوصی کوچک تر، تامین آن سطح از منابع مالی چالشی است 
که توانایی آنها را برای تامین مالی آزمایش های بالینی بیشتر که 
می تواند نشانه های بالقوه واکسن سرطان واگنر را افزایش دهد، 
محدود می کند. واگنر و تیمش برای دور زدن بخشی از این چالش 
و رساندن این درمان به افراد بیشتری که می توانند نتایج بیشتری به 
همراه داشته باشند، به تازگی آنچه را آزمایش سبد نامیده می شود، 
آغاز کردند که نوعی آزمایش بالینی است که توسط سازمان غذا 
و دارو تأیید شده و به واکسن اجازه می دهد که موفقیت آمیز باشد. 
کارآزمایی های بالینی سرطان پوست در هر فردی که دارای تومور 
جامد است که معیارهای ورود به مطالعه را دارد، آزمایش می شود. 
واگنر گفت که افراد در این کارآزمایی باید بار تومور کم یا حداقلی 
داشته باشند، بنابراین اکثر آنها قبلا نوعی درمان را قبل از دریافت 
این واکسن دریافت کرده اند. اولین فردی که این واکسن را تحت 
 ،)CATIe kINg( این آزمایش سبد دریافت کرد، کیتی کینگ
اهل اشویل، کارولینای شمالی بود که شش سال پیش به سرطان 
تخمدان مبتلا شد. کینگ گفت که پس از دور اول درمان احساس 
خوبی داشت، فقط قرمزی در محل تزریق را تجربه کرد، اما 
عوارض جانبی دیگری نداشت. پولک گفت که هفت نفر دیگر 
این واکسن را از طریق آزمایش سبد دریافت کرده اند که دارای 
انواع سرطان مغز، ریه و سینه هستند. اما صدها بیمار دیگر نیز در 
۲۰ سال اخیر این واکسن یا پیش ساز آن را دریافت کرده اند. یکی 
از این بیماران زنی به نام مری کارول ابرکرومبی است که واگنر 
معتقد است یکی از افرادی که طولانی ترین حیات پس از سرطان 
را تجربه کرده است که پیش از این مبتلا به سرطان پوست مرحله 
چهار که پیشرفته ترین شکل بیماری است، تشخیص داده شده 
بود. درست قبل از کریسمس در سال ۲۰۰۱، ابرکرومبی یک سال 
درمان سرطان را با عوارض جانبی وحشتناک به پایان رساند، اما 
زمانی که درمان متوقف شد، سرطان او پیشرفت کرد. ابرکرومبی 
گفت که پزشکانش به او گفته اند که فقط چند ماه دیگر زنده است 
و به او گفته اند فقط از کریسمس لذت ببر. انکولوژیست جراحی 
ابرکرومبی در آن زمان با واگنر روی یک واکسن سرطان کار 
می کرد. ابرکرومبی که فقط امیدوار بود آنقدر زنده بماند تا ازدواج 
پسرش را در آن سال ببیند، گفت: من را ثبت نام کن. بیش از ۲۰ 
سال از آن زمان می گذرد و ابرکرومبی می گوید که سرطان پوست 
او هرگز عود نکرده است. او نه تنها شاهد ازدواج پسرش بود، بلکه 

شاهد بزرگ شدن چهار نوه اش نیز هست.


